

កំពង់ផែស្វយ័តក្រុងព្រះសីហនុ

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១

កំពង់ផែស្វយ័តក្រុងព្រះសីហនុ

**របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

មាតិកា	ទំព័រ
របាយការណ៍ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	១ - ៣
របាយការណ៍សវនករឯករាជ	៤ - ៨
របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ៖	
របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ	៩
របាយការណ៍ចំណេញ-ខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ	១០
របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន	១១
របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់	១២
កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ	១៣ - ៦៤



ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ

កំពង់ផែស្វយ័តក្រុងព្រះសីហនុ

របាយការណ៍ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលរបស់កំពង់ផែស្វយ័តក្រុងព្រះសីហនុ (ហៅកាត់ថា "ក.ស.ស") មានសេចក្តីសោមនស្ស សូមបង្ហាញរបាយការណ៍របស់ខ្លួន និងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើសវនកម្មរួចហើយ សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១។

សកម្មភាពអាជីវកម្មចម្បង

សកម្មភាពអាជីវកម្មចម្បងរបស់ ក.ស.ស គឺពាក់ព័ន្ធនឹងការផ្តល់សេវាកំពង់ផែសមុទ្រ និងសេវាផ្សេងៗទៀតដែលពាក់ព័ន្ធនឹងកំពង់ផែ ព្រមទាំងអភិវឌ្ឍន៍បន្ថែមសេដ្ឋកិច្ចពិសេសសម្រាប់ជួល។

លទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ

លទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុសម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ-ខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ។

ទ្រព្យសកម្ម

គិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានកត់សម្គាល់ហេតុការណ៍ណាមួយដែលនឹងបណ្តាលឱ្យមានការភាន់ច្រឡំដល់ការកំណត់តម្លៃទ្រព្យសកម្ម នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ស នោះទេ។

បំណុលយថាភាព និងបំណុលផ្សេងៗទៀត

គិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ មិនមាន :

- ក) បន្ទុកណាមួយលើទ្រព្យសកម្មរបស់ ក.ស.ស ដែលបានកើតឡើងដោយសារការដាក់បញ្ចាំសម្រាប់ធានាបំណុលរបស់បុគ្គលណាម្នាក់ឡើយ ចាប់តាំងពីដំណាច់ឆ្នាំមក ឬ
- ខ) បំណុលយថាភាពណាមួយ កើតឡើងចំពោះ ក.ស.ស ចាប់តាំងពីដំណាច់ឆ្នាំមក។

តាមយោបល់របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ក.ស.ស ពុំមានបំណុលយថាភាព ឬបំណុលផ្សេងៗទៀត ដែលត្រូវបានទាមទារឱ្យសង ឬអាចត្រូវបានទាមទារឱ្យសង ក្នុងអំឡុងពេល១២ខែបន្ទាប់ពីដំណាច់ឆ្នាំ ដែលនឹងអាចមានផលប៉ះពាល់ធ្ងន់ធ្ងរដល់លទ្ធភាពរបស់ ក.ស.ស ក្នុងការបំពេញកាតព្វកិច្ចសងបំណុលរបស់ខ្លួន នៅថ្ងៃកំណត់សងនោះទេ។

ការផ្លាស់ប្តូរហេតុការណ៍

គិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយដែលបានកើតឡើង ពាក់ព័ន្ធនឹងរបាយការណ៍នេះ ឬរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ស ដែលធ្វើឱ្យចំនួនទឹកប្រាក់ដែលបានរាយការណ៍នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមានកំហុសធ្ងន់ធ្ងរនោះទេ។

ប្រតិបត្តិការមិនធម្មតា

តាមយោបល់របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល លទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ស សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ មិនបានទទួលរងនូវឥទ្ធិពលធ្ងន់ធ្ងរ ដែលកើតចេញពីគណនី ប្រតិបត្តិការ ឬព្រឹត្តិការណ៍ទាំងឡាយ ដែលមាន លក្ខណៈជាសារវន្ត និងមិនធម្មតានោះទេ។

ការទទួលខុសត្រូវរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលទទួលខុសត្រូវក្នុងការធានាថា របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានរៀបចំឡើងត្រឹមត្រូវនូវគ្រប់ ទិដ្ឋភាពជាសារវន្តទាំងអស់នៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ស គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ និងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ ព្រមទាំងលំហូរសាច់ប្រាក់សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ។ ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលត្រូវ៖

- ១) អនុវត្តគោលការណ៍គណនេយ្យដែលសមស្រប ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹង ហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (ហៅកាត់ថា "CIFRS") ដែលគ្រាំទ្រដោយការវិនិច្ឆ័យ និងការប៉ាន់ប្រមាណ សមហេតុផល ហើយបន្ទាប់មកត្រូវអនុវត្តវាជាប្រចាំ
- ២) គោរពតាមតម្រូវការរបស់ CIFRS ក្នុងការលាតត្រដាងព័ត៌មាន ហើយប្រសិនបើមានការប្រាសចាកណាមួយពី ស្តង់ដារទាំងនេះ ក្នុងការបង្ហាញឱ្យមានត្រឹមត្រូវ ការប្រាសចាកទាំងនោះត្រូវបានលាតត្រដាង ពន្យល់ និងកំណត់ចំនួនទឹកប្រាក់សមស្របនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
- ៣) ថែរក្សាបញ្ជីគណនេយ្យឱ្យបានគ្រប់គ្រាន់ ដើម្បីឱ្យ ក.ស.ស អាចរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលអនុលោម ទៅតាម CIFRS និងប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុងដែលមានប្រសិទ្ធភាព
- ៤) រៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋាននិរន្តរភាព លើកលែងតែមានការសន្មតថា ក.ស.ស មិនមានលក្ខណៈសមស្របក្នុងការបន្តប្រតិបត្តិការនៅពេលអនាគតដែលអាចប៉ាន់ស្មានបាន និង
- ៥) គ្រប់គ្រង និងដឹកនាំ ក.ស.ស ឱ្យមានប្រសិទ្ធភាព ហើយប្រាកដថាការសម្រេចចិត្តលើបញ្ហាសំខាន់ៗទាំងអស់ ដែលអាចប៉ះពាល់ដល់ប្រតិបត្តិការ ហើយការចូលរួមរាល់ការសម្រេចចិត្តទាំងនោះ ត្រូវបានឆ្លុះបញ្ចាំង ត្រឹមត្រូវនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលធានាអះអាងថា ក.ស.ស បានអនុវត្តតាមរាល់តម្រូវការខាងលើក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុ។

គិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលរបស់ ក.ស.ស មានសមាសភាគ ដូចខាងក្រោម៖

ឈ្មោះ	តំណាង	តួនាទី
ឯកឧត្តម លូ គឹមឈន់	ប្រធានអគ្គនាយកកំពង់ផែស្វយ័តក្រុងព្រះសីហនុ	ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល
ឯកឧត្តម ផាន់ ផល្លា	ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ	សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាល
ឯកឧត្តម សុយ សាន	ក្រសួងសាធារណៈការ និងដឹកជញ្ជូន	សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាល
ឯកឧត្តម សុខ សុភ័ក្រ្ត	ក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម	សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាល
លោក លូ លីខេង	និយោជិតកម្មករកំពង់ផែស្វយ័តក្រុងព្រះសីហនុ	សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាល
លោក ហ៊ិន មុន្នីវណ្ណ	អភិបាលឯករាជ្យ	សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាល
លោក Hidetoshi Kume	អភិបាលមិនប្រតិបត្តិ	សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

ការអនុម័តលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

យើងខ្ញុំជាក្រុមប្រឹក្សាភិបាល អនុម័តលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលភ្ជាប់មកជាមួយ ព្រមទាំងកំណត់សម្គាល់ ផ្សេងៗដែលបានបង្ហាញត្រឹមត្រូវ នូវគ្រប់ទិដ្ឋភាពជាសារវន្តទាំងអស់នៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់កំពង់ផែស្វយ័ត ក្រុងព្រះសីហនុ គិតត្រឹម ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ព្រមទាំងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ និងលំហូរសាច់ប្រាក់សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ដោយស្របតាមស្តង់ដាររបាយ-ការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា។



តារក វិថេយ្យ សម្រេច

ឯកឧត្តម លូ គីមឈន់
ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល និងជា អគ្គនាយក

លោក ពិត ប្រាគង
នាយក គណនេយ្យ និងហិរញ្ញវត្ថុ

ខេត្តព្រះសីហនុ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ថ្ងៃទី១៧ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២២



របាយការណ៍សវនករឯករាជ

ជូនភាគហ៊ុនិក កំពង់ផែស្វយ័តក្រុងព្រះសីហនុ

មតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ

តាមមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបានបង្ហាញត្រឹមត្រូវនូវគ្រប់ទិដ្ឋភាពជាសារវន្តទាំងអស់នៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ កំពង់ផែស្វយ័តក្រុងព្រះសីហនុ (ហៅកាត់ថា "ក.ស.ស") គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ និងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ ព្រមទាំងលំហូរសាច់ប្រាក់សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិ នៃ កម្ពុជា (ហៅកាត់ថា "CIFRS")។

របាយការណ៍ដែលយើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្ម

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ស រួមមាន៖

- របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១
- របាយការណ៍ចំណេញ-ខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗសម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ
- របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធនសម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ
- របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ និង
- កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ រួមទាំងសេចក្តីសង្ខេបគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ និងព័ត៌មានពន្យល់ផ្សេងទៀត។

មូលដ្ឋាននៃមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ

យើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្មដោយអនុលោមទៅតាម ស្តង់ដារអន្តរជាតិស្តីពីសវនកម្មនៃកម្ពុជា (ហៅកាត់ថា "ស្តង់ដារសវនកម្ម")។ ការទទួលខុសត្រូវរបស់យើងខ្ញុំដែលអនុលោមទៅតាមស្តង់ដារទាំងនោះ ត្រូវបានពណ៌នាបន្ថែមទៀតនៅក្នុងកថាខណ្ឌ ការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករក្នុងការធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ នៅក្នុងរបាយការណ៍សវនកររបស់យើងខ្ញុំ។

យើងខ្ញុំជឿជាក់ថាភស្តុតាងសវនកម្មដែលយើងខ្ញុំបានទទួល មានភាពគ្រប់គ្រាន់ និងសមហេតុផល ដើម្បីធ្វើជាមូលដ្ឋាន សម្រាប់ការបញ្ចេញមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។

ឯករាជ្យ

យើងខ្ញុំមានឯករាជ្យពី ក.ស.ស ដែលអនុលោមទៅតាមក្រមសីលធម៌អន្តរជាតិសម្រាប់គណនេយ្យករវិជ្ជាជីវៈ (រួមទាំងស្តង់ដារឯករាជ្យអន្តរជាតិ) ដែលចេញផ្សាយដោយក្រុមប្រឹក្សាស្តង់ដារក្រមសីលធម៌អន្តរជាតិសម្រាប់គណនេយ្យករ (ហៅកាត់ថា "ក្រមសីលធម៌អន្តរជាតិ") និងអនុលោមទៅតាមក្រមសីលធម៌របស់វិទ្យាស្ថានគណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករកម្ពុជា (ហៅកាត់ថា "ក្រមសីលធម៌ វគសក") ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ ចំពោះរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ យើងខ្ញុំបានបំពេញកាតព្វកិច្ចក្នុងការទទួលខុសត្រូវផ្នែកក្រមសីលធម៌ផ្សេងៗទៀត ដែលកំណត់ដោយក្រមសីលធម៌អន្តរជាតិ និងក្រមសីលធម៌ វគសក។



បញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ

បញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗគឺជាបញ្ហាទាំងឡាយណា ដែលនៅក្នុងការវិនិច្ឆ័យវិជ្ជាជីវៈរបស់យើងខ្ញុំ មានសារៈសំខាន់បំផុតក្នុងការធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុក្នុងការិយបរិច្ឆេទបច្ចុប្បន្ន។ យើងខ្ញុំកំណត់បញ្ហាសវនកម្មសំខាន់មួយគឺ កាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍។ បញ្ហានេះត្រូវបានដោះស្រាយនៅក្នុងបរិបទនៃការធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងមូល និងនៅក្នុងការបញ្ចេញមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ ហើយយើងខ្ញុំមិនបញ្ចេញមតិយោបល់ដាច់ដោយឡែកចំពោះបញ្ហានេះទេ។

បញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ	នីតិវិធីដែលយើងខ្ញុំដោះស្រាយបញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ
<p>កាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍</p> <p>យោងទៅកំណត់សម្គាល់ ២.១៧.១ - សេចក្តីសង្ខេបអំពីគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ ស្តីពីកាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍ កំណត់សម្គាល់ ៤.ក - ការសន្មត និង ការវិនិច្ឆ័យលើកាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍ និងកំណត់សម្គាល់ ១៧ - កាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍។</p> <p>គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ក.ស.ស មានសមតុល្យដែលនៅមិនទាន់ទូទាត់ នៃគម្រោងអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍ចំនួន ៨៨.១៨១ លានរៀល។</p> <p>គណៈគ្រប់គ្រង បានវាយតម្លៃបំណុលកាតព្វកិច្ច អាស្រ័យទៅតាមទិន្នន័យប្រជាសាស្ត្រក្នុងគ្រាកន្លងមក ស្ថានភាពអាជីវកម្មក្នុងពេលបច្ចុប្បន្ន និងគោលការណ៍គណនេយ្យ។ គណៈគ្រប់គ្រងក៏បានជួលក្រុមអ្នកជំនាញខាងក្រៅ ដើម្បីធ្វើការគណនាលម្អិតអំពីភាពស្មុគស្មាញនេះផងដែរ។</p> <p>ការវាយតម្លៃ កាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍ តម្រូវឱ្យមាន ការវិនិច្ឆ័យជាក់លាក់របស់គណៈគ្រប់គ្រង និងអ្នកជំនាញបច្ចេកទេសក្នុងការអនុវត្តការសន្មតដែលសមស្រប។ បម្រែបម្រួលការសន្មតសំខាន់ៗ រួមមាន កំណើនប្រាក់បៀវត្សរ៍ អត្រាអប្បបរមា និងអត្រាបម្រែបម្រួលបុគ្គលិកដែលអាចនាំឱ្យមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តលើការគណនាបំណុល។</p> <p>យើងខ្ញុំផ្តោតលើផ្នែកទាំងនេះ ដោយសារវាពាក់ព័ន្ធយ៉ាងសំខាន់ទៅលើការវិនិច្ឆ័យ និងការប៉ាន់ស្មានរបស់គណៈគ្រប់គ្រង ដើម្បីធ្វើការវាយតម្លៃយ៉ាងសមស្រប និងត្រឹមត្រូវ។</p>	<p>នីតិវិធីសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ ទាក់ទិនទៅនឹងការប៉ាន់ស្មានរបស់គណៈគ្រប់គ្រង លើចំនួនទឹកប្រាក់បំណុលនេះ រួមមាន៖</p> <ul style="list-style-type: none"> វាយតម្លៃអំពីសមត្ថភាព ឯករាជ្យ និងភាពម៉ឺងម៉ាត់ ព្រមទាំងវាយតម្លៃលក្ខណៈសម្បត្តិអ្នកជំនាញរបស់គណៈគ្រប់គ្រង (ក្រុមអ្នកជំនាញខាងក្រៅ) និងពិនិត្យលើវិសាលភាពការងាររបស់ពួកគាត់ផងដែរ។ វាយតម្លៃលើការសន្មតហានិភ័យ ដោយប្រៀបធៀបកំណើនប្រាក់បៀវត្សរ៍ ជាមួយនឹងកំណើនប្រាក់បៀវត្សរ៍ក្នុងគ្រាកន្លងមក និងគម្រោងនាពេលអនាគត ប្រៀបធៀបអត្រាអប្បបរមាជាមួយនឹងអត្រាការប្រាក់នៃប្រាក់បញ្ញើដែលមានប្រភេទរូបិយវត្ថុ/កាលកំណត់ដូចគ្នា ព្រមទាំងអត្រាបម្រែបម្រួលបុគ្គលិកទៅនឹងអត្រាបម្រែបម្រួលបុគ្គលិកកន្លងមក ហើយធ្វើការវាយតម្លៃភាពសមហេតុផលនៃកាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍។ ផ្ទៀងផ្ទាត់បម្រែបម្រួលកាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍ ជាមួយនឹងព័ត៌មានគាំទ្រមូលដ្ឋាន ដូចជា ចំណាយថ្លៃសេវានាពេលបច្ចុប្បន្ន ចំណាយការប្រាក់អត្ថប្រយោជន៍បានបង់ ការខាតបង់ពីការវាស់វែងឡើងវិញ និងការផ្ទៀងផ្ទាត់សមតុល្យដើមគ្រា និងសមតុល្យចុងគ្រា និង ផ្ទៀងផ្ទាត់ ការគណនាចំនួនទឹកប្រាក់ ក្នុងរបាយការណ៍វាយតម្លៃអត្ថប្រយោជន៍ជាមួយនឹងការកត់ត្រាគណនេយ្យ និង ប្រភេទទិន្នន័យពីនាយកដ្ឋានធនធានមនុស្ស។ <p>ជាលទ្ធផលនៃនីតិវិធីទាំងនេះ យើងខ្ញុំកំណត់ថាការសន្មតសំខាន់ៗសម្រាប់ការប៉ាន់ស្មាននេះគឺមានមូលដ្ឋានសមហេតុផល។</p>



ព័ត៌មានផ្សេងៗ

គណៈគ្រប់គ្រងទទួលខុសត្រូវចំពោះព័ត៌មានផ្សេងៗ។ ព័ត៌មានផ្សេងៗដែលយើងខ្ញុំបានទទួលមុនកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍សវនករនេះ រួមមានរបាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (ប៉ុន្តែមិនរួមបញ្ចូលនូវរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងរបាយការណ៍សវនកររបស់យើងខ្ញុំទេ) ព្រមទាំងព័ត៌មានដែលរួមបញ្ចូលនៅក្នុងរបាយការណ៍ប្រចាំឆ្នាំ ដែលយើងខ្ញុំរំពឹងថានឹងទទួលបានបន្ទាប់ពីកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍សវនករនេះ។

មតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំចំពោះរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ពុំបានគ្របដណ្តប់ទៅលើព័ត៌មានផ្សេងៗនោះទេ ហើយយើងខ្ញុំមិនធ្វើការធានាអះអាងចំពោះព័ត៌មានទាំងនោះទេ។

ទាក់ទងនឹងការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ យើងខ្ញុំទទួលខុសត្រូវក្នុងការអានព័ត៌មានផ្សេងៗ ដែលបានរៀបរាប់ខាងលើ ដើម្បីពិចារណាថាតើព័ត៌មានផ្សេងៗទាំងនោះមានភាពផ្ទុយគ្នាជាសារវន្តពីរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឬផ្ទុយពី ការយល់ដឹងរបស់យើងខ្ញុំផ្អែកលើលទ្ធផលនៃការធ្វើសវនកម្ម ឬមានការរាយការណ៍ពីកំហុសឆ្គងជាសារវន្តដែលបានកើតឡើងឬទេ។

ផ្អែកទៅលើការងារដែលយើងខ្ញុំបានបំពេញ ទៅលើព័ត៌មានផ្សេងៗដែលយើងខ្ញុំទទួលបាន មុនកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍សវនករនេះ ប្រសិនបើយើងខ្ញុំសន្និដ្ឋានថាមានកំហុសឆ្គងជាសារវន្តដែលកើតចេញពីព័ត៌មានផ្សេងៗទាំងនេះ យើងខ្ញុំត្រូវរាយការណ៍ពីអង្គហេតុនៃកំហុសឆ្គងទាំងនោះ។ យើងខ្ញុំមិនមានអ្វីត្រូវរាយការណ៍ចំពោះបញ្ហានេះទេ។

នៅពេលដែលយើងខ្ញុំអានរបាយការណ៍ប្រចាំឆ្នាំ ប្រសិនបើយើងខ្ញុំសន្និដ្ឋានថាមានកំហុសឆ្គងជាសារវន្ត យើងខ្ញុំត្រូវរាយការណ៍ពីបញ្ហានេះជូនអ្នកទទួលបន្ទុកអភិបាលកិច្ច។

ការទទួលខុសត្រូវរបស់គណៈគ្រប់គ្រង និងអ្នកដែលទទួលបន្ទុកលើអភិបាលកិច្ចចំពោះរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

គណៈគ្រប់គ្រងទទួលខុសត្រូវក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងបង្ហាញរបាយការណ៍ទាំងនោះឱ្យបានត្រឹមត្រូវ ដោយអនុលោមទៅតាម CIFRS និងទទួលខុសត្រូវលើការត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុង ដែលគណៈគ្រប់គ្រងកំណត់ថាមានភាពចាំបាច់ក្នុង ការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុឱ្យច្រៀមផុតពីការរាយការណ៍ខុសជាសារវន្ត ដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គងផ្សេងៗ។

ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ គណៈគ្រប់គ្រងទទួលខុសត្រូវក្នុងការវាយតម្លៃអំពីលទ្ធភាពរបស់ ក.ស.ស ក្នុងការបន្តនិរន្តរភាពអាជីវកម្ម ការលាតត្រដាងព័ត៌មានដែលពាក់ព័ន្ធ ក៏ដូចជាបញ្ហាផ្សេងៗដែលទាក់ទងទៅនឹងនិរន្តរភាពអាជីវកម្ម ដោយប្រើមូលដ្ឋានគណនេយ្យសម្រាប់និរន្តរភាពអាជីវកម្ម លើកលែងតែគណៈគ្រប់គ្រងមានគម្រោងបិទអាជីវកម្មរបស់ ក.ស.ស ឬបញ្ឈប់ប្រតិបត្តិការ ឬដោយមិនមានជម្រើសណាផ្សេងប្រកបដោយភាពប្រាកដប្រជាណាមួយ។

អ្នកដែលទទួលបន្ទុកលើអភិបាលកិច្ច ទទួលខុសត្រូវក្នុងការត្រួតពិនិត្យដំណើរការនៃការរាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ស ។



ការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករ ក្នុងការធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

គោលបំណងរបស់យើងខ្ញុំ គឺស្វែងរកអំណះអំណាងដែលសមហេតុផល ថារាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងមូលពុំមានការរាយការណ៍ខុសជាសារវន្តដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គងផ្សេងៗ និងចេញរបាយការណ៍សវនករដែលមានមតិយោបល់ របស់យើងខ្ញុំ។ អំណះអំណាងដែលសមហេតុផលគឺជាការអះអាងក្នុងកម្រិតខ្ពស់ ប៉ុន្តែមិនមែនជាការធានាថាសវនកម្មដែលបានធ្វើឡើង ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដារសវនកម្ម តែងតែរកឃើញជានិច្ចនូវការរាយការណ៍ខុសជាសារវន្តដែលបានកើតឡើងនោះទេ។ ការរាយការណ៍ខុសអាចកើតឡើងពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គង ហើយវាត្រូវបានចាត់ទុកថាមានលក្ខណៈជាសារវន្ត ប្រសិនបើការរាយការណ៍ខុសនីមួយៗ ឬការរាយការណ៍ខុសសរុប អាចត្រូវបានរំពឹងថាវាជះឥទ្ធិពលលើមូលដ្ឋាននៃការសម្រេចចិត្តផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចរបស់អ្នកប្រើប្រាស់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

ផ្នែកមួយនៃការធ្វើសវនកម្មដែលអនុលោមទៅតាមស្តង់ដារសវនកម្ម តម្រូវឱ្យយើងខ្ញុំប្រើប្រាស់ការវិនិច្ឆ័យប្រកបដោយវិជ្ជាជីវៈ និងរក្សាការសង្ស័យស្របតាមវិជ្ជាជីវៈ ក្នុងពេលបំពេញការងារសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។ យើងខ្ញុំ៖

- កំណត់ និងវាយតម្លៃហានិភ័យនៃភាពខុសជាសារវន្តនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលអាចបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គងផ្សេងៗ ដោយពាក់ព័ន្ធនឹងការវិនិច្ឆ័យ និងធ្វើសវនកម្មដើម្បីឆ្លើយតបទៅនឹងហានិភ័យទាំងនោះ និងស្វែងរកភស្តុតាងសវនកម្មគ្រប់គ្រាន់និងសមស្រប ដើម្បីធ្វើជាមូលដ្ឋានសម្រាប់ការបញ្ចេញមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។ ហានិភ័យដែលបណ្តាលមកពីការកមិនឃើញកំហុសឆ្គងជាសារវន្តពីការក្លែងបន្លំ វាមានទំហំធំជាងហានិភ័យដែលបណ្តាលមកពីកំហុសឆ្គងអចេតនា ដោយសារការក្លែងបន្លំមែន ការសមគំនិត ការក្លែងបន្លំឯកសារ ការលុបបំបាត់ដោយចេតនា ការបង្ហាញខុស ឬការរំលងប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុង។
- ស្វែងយល់អំពីប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងដែលពាក់ព័ន្ធនឹងសវនកម្ម ដើម្បីពាក់ព័ន្ធនឹងការវិនិច្ឆ័យដែលសមស្របទៅតាមកាលៈទេសៈ ប៉ុន្តែមិនបញ្ចេញមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ ទៅលើប្រសិទ្ធភាពនៃប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុង របស់ ក.ស.ស ទេ។
- វាយតម្លៃអំពីភាពសមស្របនៃគោលការណ៍គណនេយ្យដែលបានប្រើប្រាស់ ភាពសមហេតុផលនៃការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ និងការលាតត្រដាងពាក់ព័ន្ធ ដែលគណៈគ្រប់គ្រងបានធ្វើឡើង។
- សន្និដ្ឋានលើភាពសមស្រប នៃការប្រើប្រាស់មូលដ្ឋានគណនេយ្យនិរន្តរភាពអាជីវកម្មរបស់គណៈគ្រប់គ្រងអាស្រ័យទៅលើភស្តុតាងសវនកម្មដែលយើងខ្ញុំទទួលបាន ថាតើវាមានភាពមិនច្បាស់លាស់ជាសារវន្តដែលបានកើតឡើងកម្រិតណា ពាក់ព័ន្ធនឹងព្រឹត្តិការណ៍ ឬលក្ខខណ្ឌនានា ដែលអាចបណ្តាលឱ្យមានការសង្ស័យជាដុំកំរូទៅលើលទ្ធភាពរបស់ ក.ស.ស ក្នុងការបន្តនិរន្តរភាពអាជីវកម្មរបស់ខ្លួនដែរឬទេ។ ប្រសិនបើយើងខ្ញុំសន្និដ្ឋានថាវាមានភាពមិនច្បាស់លាស់ជាសារវន្តបានកើតឡើង នោះយើងខ្ញុំត្រូវធ្វើការបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍សវនករ ដើម្បីទាញចំណាប់អារម្មណ៍អ្នកប្រើប្រាស់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុចំពោះការលាតត្រដាងព័ត៌មាន នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឬប្រសិនបើការលាតត្រដាងនោះនៅមិនទាន់គ្រប់គ្រាន់ទៀត យើងខ្ញុំត្រូវធ្វើការកែប្រែមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។ សេចក្តីសន្និដ្ឋានសរុបរបស់យើងខ្ញុំ អាស្រ័យទៅលើភស្តុតាងសវនកម្មដែលយើងខ្ញុំទទួលបាន រហូតដល់ថ្ងៃចុះហត្ថលេខាលើរបាយការណ៍សវនករនេះ។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ព្រឹត្តិការណ៍ ឬលក្ខខណ្ឌនានាក្នុងពេលអនាគត អាចបណ្តាលឱ្យក្រុមហ៊ុនឈប់បន្តនិរន្តរភាពអាជីវកម្ម។



- វាយតម្លៃការបង្ហាញទូទៅ រចនាសម្ព័ន្ធ និងខ្លឹមសារក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ រួមទាំងការលាតត្រដាងព័ត៌មានផ្សេងៗ និងកំណត់ថារបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបានបង្ហាញពីប្រតិបត្តិការ និងព្រឹត្តិការណ៍ជាក់ស្តែង ដែលអាចធ្វើឱ្យមានការបង្ហាញត្រឹមត្រូវ។

យើងខ្ញុំបានរាយការណ៍ជូនអ្នកដែលទទួលបន្ទុកអភិបាលកិច្ចនូវបញ្ហាផ្សេងៗដូចជា ទំហំការងារតាមផែនការ និងពេលវេលាសវនកម្ម ព្រមទាំងបញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ រួមទាំងរបាយការណ៍ពីភាពខ្វះខាតជាសារវន្តក្នុងការគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុង ដែលយើងខ្ញុំបានរកឃើញក្នុងការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។

យើងខ្ញុំក៏បានផ្តល់ជូនអ្នកដែលទទួលបន្ទុកអភិបាលកិច្ចនូវសេចក្តីអះអាងថា យើងខ្ញុំបានអនុវត្តតាមតម្រូវការផ្នែកក្រុមសីលធម៌វិជ្ជាជីវៈពាក់ព័ន្ធនឹងឯករាជ្យ ព្រមទាំងបានជូនដំណឹងពួកគេអំពីទំនាក់ទំនងទាំងអស់ និងបញ្ហាផ្សេងៗដែលយើងខ្ញុំយល់ឃើញថាមានផលប៉ះពាល់ចំពោះឯករាជ្យរបស់យើងខ្ញុំ ហើយរួមជាមួយនឹងការអនុវត្តវិធានការនានាដើម្បីលុបបំបាត់នូវការគំរាមកំហែង ឬអនុវត្តនូវវិធីសាស្ត្រការពារ។

ផ្តើមចេញពីបញ្ហានានាដែលយើងខ្ញុំបានផ្តល់ដំណឹងជូនអ្នកដែលទទួលបន្ទុកអភិបាលកិច្ច យើងខ្ញុំកំណត់ពីបញ្ហាទាំងឡាយណាដែលមានផលប៉ះពាល់ខ្លាំងបំផុតចំពោះការធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ក្នុងការិយបរិច្ឆេទបច្ចុប្បន្ន និងដែលជាបញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ យើងខ្ញុំពណ៌នាបញ្ហាទាំងនេះនៅក្នុងរបាយការណ៍សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំលើកលែងតែវាត្រូវបានហាមឃាត់ដោយច្បាប់ ឬបទប្បញ្ញត្តិនានា ក្នុងការលាតត្រដាងជាសាធារណៈ ឬនៅក្នុងករណីដឹកនាំបំផុត ដែលយើងខ្ញុំកំណត់ថាបញ្ហានោះមិនត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍របស់យើងខ្ញុំទេ ដោយសារការបង្ហាញពីបញ្ហានេះ នឹងបណ្តាលឱ្យមានផលវិបាកអវិជ្ជមាន ដែលត្រូវបានរំពឹងថានឹងបណ្តាលឱ្យប៉ះពាល់ដល់ផលប្រយោជន៍សាធារណៈ។

៧. ក្រុមហ៊ុន ប្រាយម៉តអ៊ែស (ខេមបូឌា)



ឡាន ហ៊ី
Partner

រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ថ្ងៃទី២២ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២២

កំណត់ផែស្វយ័តក្រុមព្រះសីហនុ

**របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

	កំណត់ សម្គាល់	២០២១ លានរៀល	២០២០ លានរៀល
ទ្រព្យសកម្ម			
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែង			
ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	៦	៩៦៦.១៦៥.៨៤៤	៩១៥.៣៦៩.០១៥
ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ	៧	២៥៦.៣២៨.២៥៩	២៧៣.៨៣៥.៤៦៧
ទ្រព្យសកម្មអរូបី	៨	៤.៩៣៦.៣៣២	៥.៦៧៣.៧៤៥
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែងសរុប		១.២២៧.៤៣០.៤៣៥	១.១៩៤.៨៧៨.២២៧
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលខ្លី			
ឥណទានផ្តល់ឱ្យបុគ្គលិក		-	១.២២៨.០២១
សន្តិធំ	៩	២៧.២២៥.០០៦	២៣.៨៥៣.០២២
គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម និងគណនីអតិថិជនផ្សេងៗ	១០	៣៥.៦៥៩.៩១១	៣៤.៦១៥.២៥៣
ប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លីនៅធនាគារ	១១	១០១.៣០៦.៦៨១	១០៤.៥២៧.១០៣
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល	១២	២២.៤៦៨.៩២៩	៣០.៧៤១.០៧៥
		១៨៦.៦៦០.៥២៧	១៩៤.៩៦៧.៤៧៤
ទ្រព្យសកម្មចាត់ថ្នាក់ជាទ្រព្យសកម្មសម្រាប់លក់	១៣	១៣.០៥៨.៧០៨	-
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលខ្លីសរុប		១៩៩.៧១៩.២៣៥	១៩៤.៩៦៧.៤៧៤
ទ្រព្យសកម្មសរុប		១.៤២៧.១៤៩.៦៧០	១.៣៨៩.៨៤៥.៧០១
មូលធន និងបំណុល			
មូលធន			
ដើមទុន និងបុព្វលាភភាគហ៊ុន	១៤	៥១៨.០១៨.០៦៣	៥១៨.០១៨.០៦៣
ទុនបម្រុង	១៥	៣១.៧១៩.៨៣២	២៩.០៥៩.០៧២
ចំណេញរក្សាទុក		២៣៤.១៥៦.២៦៤	១៥៥.២៨៤.២៨៣
មូលធនសរុប		៧៨៣.៨៩៤.១៥៩	៧០២.៣៦១.៤១៨
បំណុល			
បំណុលរយៈពេលវែង			
ប្រាក់កម្ចី	១៦	៤៣៥.០២៥.៤២៥	៥០២.៣៤៣.៦០៩
កាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍	១៧	៨៣.៦៤៦.៥៥៩	៧៨.៥៣២.៩៦៧
កាតព្វកិច្ចការទូទាត់ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារ	១៨	១.០៨០.១៤៩	៩៨៣.១១៨
ចំណូលពន្យារ	១៩	៥.៣១០.៤៥៩	៥.៤០៦.១៤៣
បំណុលពន្ធពន្យារ	២៧	២៩.៤១៩.០១៤	១៩.៦៧៦.៣១៦
បំណុលរយៈពេលវែងសរុប		៥៥៤.៤៨១.៦០៦	៦០៦.៩៦២.១៥៣
បំណុលរយៈពេលខ្លី			
ប្រាក់កម្ចី	១៦	៣៣.៩៦១.៥៧២	៣៧.៦០២.២២៤
កាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍	១៧	៤.៥៣៤.៤២៥	៧.៩៤៩.០០០
កាតព្វកិច្ចការទូទាត់ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារ	១៨	-	៣.១២៦.០៦០
ចំណូលពន្យារ	១៩	១៣៤.៤៤២	១៣៣.៤៨៥
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ពាណិជ្ជកម្ម និងគណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ផ្សេងៗ	២០	៤៤.២០៨.១៥៩	២៤.១២០.៨៦៨
បំណុលពន្ធលើប្រាក់ចំណូល		៥.៩៣៥.៣០៧	៧.៦០៧.៤៩៣
បំណុលរយៈពេលខ្លីសរុប		៨៨.៧៧៣.៩០៥	៨០.៥៣៩.១៣០
បំណុលសរុប		៦៤៣.២៥៥.៥១១	៦៨៧.៤៨១.២៨៣
មូលធន និងបំណុលសរុប		១.៤២៧.១៤៩.៦៧០	១.៣៨៩.៨៤៥.៧០១

កំណត់សម្គាល់ដែលបានភ្ជាប់មកជាមួយពីទំព័រទី ១៣ ដល់ ទំព័រទី ៦៤ ជាផ្នែកនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

កំណត់ផែស្វ័យភ័ក្ត្រព្រះសីហនុ

**របាយការណ៍ចំណេញ-ខាត និងលទ្ធផលលម្អិតដៀងៗ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

ប្រតិបត្តិការលើកម្មកំពុងបន្ត	កំណត់ សម្គាល់	២០២១ លាន់រៀល	២០២០ លាន់រៀល
ចំណូល	២១	៣៤២.៣៤៩.២២៩	៣១១.៨១៣.៧៦៩
ចំណាយ			
ចំណាយសម្រាប់ប្រើប្រាស់	២២	(៩៣.៧៣៩.២៤៦)	(៨៣.៥៤៥.១១៣)
ចំណាយប្រាក់បៀវត្សរ៍ ប្រាក់ឈ្នួល និងចំណាយពាក់ព័ន្ធ	២៣	(១០៤.៣៦៦.៩៤៩)	(៩០.១២៧.៦៩៦)
ចំណាយរំលស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ និងរំលស់ទ្រព្យសកម្មអរូបី	២៤	(៣៩.៩២២.៦៧៧)	(៣៧.៩៨៩.៥៥៦)
ចំណាយជួសជុល និងថែទាំ		(៤.៨៥៧.០៥៣)	(៨.៨៧៩.៦៩៣)
ចំណាយផ្សេងៗ	២៥	(២០.៣៤៧.៤០៦)	(២១.៦៣១.៣០៩)
ខាតផ្សេងៗ - សុទ្ធ		(២៧៣.៣០០)	(១៤៤.០៩៧)
		<u>(២៦៣.៥០៦.៦៣១)</u>	<u>(២៤២.៣១៧.៤៦៤)</u>
ចំណេញប្រតិបត្តិការ		<u>៧៨.៨៤២.៥៩៨</u>	<u>៦៩.៤៩៦.៣០៥</u>
ចំណូលហិរញ្ញវត្ថុ		៤៣.៣៩៧.៤៨៥	៤.៥០៧.១២៤
ចំណាយហិរញ្ញវត្ថុ		(១១.១៩៤.៤៤៦)	(៣១.៨៦៣.២០៨)
ចំណូល/(ចំណាយ)ហិរញ្ញវត្ថុ - សុទ្ធ	២៦	<u>៣២.២០៣.០៣៩</u>	<u>(២៧.៣៥៦.០៨៤)</u>
ចំណេញមុនបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល		<u>១១១.០៤៥.៦៧៧</u>	<u>៤២.១៤០.២២១</u>
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល	២៧	(១៧.៣៣៨.២៤៧)	(១៥.៥៣២.៦២៧)
ចំណេញក្នុងឆ្នាំ		<u>៩៣.៧០៧.៤៣០</u>	<u>២៦.៦០៧.៥៩៤</u>
ចំណេញរបស់ភាគហ៊ុនិក		<u>៩៣.៧០៧.៤៣០</u>	<u>២៦.៦០៧.៥៩៤</u>
លទ្ធផលលម្អិតរបស់ភាគហ៊ុនិក		<u>៩៣.៧០៧.៤៣០</u>	<u>២៦.៦០៧.៥៩៤</u>
ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនរបស់ភាគហ៊ុនិករបស់ ក.ស.ស សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំនេះមានដូចខាងក្រោម៖			
ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនមូលដ្ឋាន/ថយចុះ (ជាអ៊ុល)	២៨	<u>១.០៩២,៥២</u>	<u>៣១០,២១</u>

កំណត់សម្គាល់ដែលបានភ្ជាប់មកជាមួយពីទំព័រទី ១៣ ដល់ ទំព័រទី ៦៤ ជាផ្នែកនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

កំណត់ផែស្វ័យភ័ស្តុតាងព្រះសីហនុ

**របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

	ដែលបានបកស្រាយជាភាសាខ្មែរ			
	ដើមទុន និង បុព្វលាភភាគហ៊ុន ពាន់រៀល	ទុនបម្រុង ពាន់រៀល	ចំណេញរក្សាទុក ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល
សមតុល្យនៅថ្ងៃទី០១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០	៥១៨.០១៨.០៦៣	២៤.៧១២.៧២២	១៣៩.៧៩៤.០៥៥	៦៨២.៥២៤.៨៤០
ចំណេញក្នុងឆ្នាំ	-	-	២៦.៦០៧.៥៩៤	២៦.៦០៧.៥៩៤
លទ្ធផលលម្អិតសរុបក្នុងឆ្នាំ	-	-	២៦.៦០៧.៥៩៤	២៦.៦០៧.៥៩៤
ធ្វើទៅទុនបម្រុង (កំណត់សម្គាល់ ១៥)	-	៤.៣៤៦.៣៥០	(៤.៣៤៦.៣៥០)	-
ភាគលាភបានបង់ (កំណត់សម្គាល់ ៣.២.១)	-	-	(៦.៧៧១.០១៦)	(៦.៧៧១.០១៦)
សមតុល្យនៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	៥១៨.០១៨.០៦៣	២៩.០៥៩.០៧២	១៥៥.២៨៤.២៨៣	៧០២.៣៦១.៤១៨
សមតុល្យនៅថ្ងៃទី០១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	៥១៨.០១៨.០៦៣	២៩.០៥៩.០៧២	១៥៥.២៨៤.២៨៣	៧០២.៣៦១.៤១៨
ចំណេញក្នុងឆ្នាំ	-	-	៩៣.៧០៧.៣៩០	៩៣.៧០៧.៣៩០
លទ្ធផលលម្អិតសរុបក្នុងឆ្នាំ	-	-	៩៣.៧០៧.៣៩០	៩៣.៧០៧.៣៩០
ធ្វើទៅទុនបម្រុង (កំណត់សម្គាល់ ១៥)	-	២.៦៦០.៧៦០	(២.៦៦០.៧៦០)	-
ភាគលាភបានបង់ (កំណត់សម្គាល់ ៣.២.១)	-	-	(១២.១៧៤.៦៤៩)	(១២.១៧៤.៦៤៩)
សមតុល្យនៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៥១៨.០១៨.០៦៣	៣១.៧១៩.៨៣២	២៣០.៤៥៦.២៦៤	៧៨០.២១៤.១៥៩

កំណត់សម្គាល់ដែលបានភ្ជាប់មកជាមួយពីទំព័រទី ១៣ ដល់ ទំព័រទី ៦៤ ជាផ្នែកនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

កំណត់ផែស្វយ័តក្រុមហ៊ុនសីហានុ

**របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

	កំណត់ សម្គាល់	២០២១ ពាន់រៀល	២០២០ ពាន់រៀល
លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ			
សាច់ប្រាក់បានពីប្រតិបត្តិការ	២៩	១៣០.៣៣៤.៤៦៤	១១៩.៧៥៩.២៣៤
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលបានបង់		(៨.១៤១.៩៣៨)	(១២.៦៥២.៩៤៨)
លំហូរសាច់ប្រាក់ចូលសុទ្ធពីសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ		<u>១២២.១៩២.៥២៦</u>	<u>១០៧.១០៦.២៨៦</u>
លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពវិនិយោគ			
ការទិញទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	៦	(៨៥.៣៣១.២៣៨)	(៨៧.៣១៨.៧៣៨)
ការទិញទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ	៧	(១.៨៧៤.១៧០)	(៤.២១៦.៨៣៨)
ការទិញទ្រព្យសកម្មអរូបី	៨	(៣៦៦.៩៣១)	(៣១២.៨០០)
ការដកប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លីនៅធនាគារ		៣.២៧៦.៩៧០	២៥.០៨៨.៥១៥
ប្រាក់ដើមបានទទួលពីឥណទានបុគ្គលិក		១.២៨៣.៣៦៣	២.៥៦៦.៧២៦
ការប្រាក់បានទទួល		៣.៨៦៧.៣២៤	៤.២៥១.១២៩
សាច់ប្រាក់លំហូរចេញពីសកម្មភាពវិនិយោគសុទ្ធ		<u>(៧៩.១៤៤.៦៨២)</u>	<u>(៥៩.៩៤២.០០៦)</u>
លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពហិរញ្ញប្បទាន			
ភាគលាភបានបង់	៣.២.១	(៨.៦៤១.៥២៧)	(៨.៦៤១.៥២៧)
សាច់ប្រាក់បានមកពីប្រាក់កម្ចី		១.១៣៧.៥៣២	១១.២២៤.០៩២
ការបង់សងប្រាក់កម្ចី		(៣២.៤៤២.៥១១)	(៣២.៤១៣.៤១២)
ការប្រាក់បានបង់		(១១.៣៧៣.៤៨៤)	(១៤.៣៨១.៩៥៥)
សាច់ប្រាក់លំហូរចេញពីសកម្មភាពហិរញ្ញប្បទានសុទ្ធ		<u>(៥១.៣១៩.៩៩០)</u>	<u>(៤៤.២១២.៨០២)</u>
(តំបន់)/កំណើនសាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលសុទ្ធ		(៨.២៧២.១៤៦)	២.៩៥១.៤៧៨
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលដើមឆ្នាំ		<u>៣០.៧៤១.០៧៥</u>	<u>២៧.៧៨៩.៥៩៧</u>
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលចុងឆ្នាំ	១២	<u>២២.៤៦៨.៩២៩</u>	<u>៣០.៧៤១.០៧៥</u>

ប្រតិបត្តិការមិនមែនជាសាច់ប្រាក់៖

ប្រតិបត្តិការមិនមែនជាសាច់ប្រាក់ គឺជាភាគលាភបានបង់ទៅឱ្យភាគហ៊ុនប្រភេទ “ខ” ចំនួន ៣.៥៣៣.១២២ ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៣.២.១) ដែលត្រូវបានកាត់កងជាមួយនឹងបុរេប្រទានទៅឱ្យក្រសួងសាធារណការ និងដឹកជញ្ជូន (កំណត់សម្គាល់ ១០) (ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០៖ ទឹកប្រាក់ចំនួន ៣.៥៣៣.១២២ ពាន់រៀល នៃភាគលាភសរុប ចំនួន ១២.១៧៤.៦៤៩ ពាន់រៀល ត្រូវបានកាត់កងជាមួយនឹងបុរេប្រទានទៅឱ្យក្រសួងសាធារណការ និងដឹកជញ្ជូន)។

កំណត់សម្គាល់ដែលបានភ្ជាប់មកជាមួយពីទំព័រទី ១៣ ដល់ ទំព័រទី ៦៤ ជាផ្នែកនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

កំពង់ផែស្វយ័តក្រុងព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

១. ព័ត៌មានទូទៅ

កំពង់ផែស្វយ័តក្រុងព្រះសីហនុ (ហៅកាត់ថា “ក.ស.ស”) គឺជាគ្រឹះស្ថានស្វយ័តសាធារណៈ ដែលស្ថិតក្រោមការគ្រប់គ្រងផ្នែកបច្ចេកទេសរបស់ក្រសួងសាធារណការ និងដឹកជញ្ជូន និងស្ថិតក្រោមការគ្រប់គ្រងផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ របស់ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ ហើយមានការិយាល័យកណ្តាលនៅក្រុងព្រះសីហនុ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

ក.ស.ស គឺជានីតិអង្គការដែលមានលក្ខណៈស្វយ័តទាំងផ្នែករដ្ឋបាល និងហិរញ្ញវត្ថុ និងត្រូវបានបង្កើតឡើងដោយអនុលោមទៅតាមអនុក្រឹត្យលេខ ៥០ អនក្រ.បក ចុះថ្ងៃទី១៧ ខែកក្កដា ឆ្នាំ១៩៩៨ ដែលបានផ្តល់ស្ថានភាពឱ្យក្រុមហ៊ុនជាស្ថាប័នស្វយ័តសាធារណៈ។

ក.ស.ស បានចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម និងទទួលបានវិញ្ញាបនបត្រចុះបញ្ជីលេខ Co.៤៧៨៤ET/២០១៧ ចុះថ្ងៃទី២១ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៧។ ភាគហ៊ុនប្រភេទ “គ” របស់ ក.ស.ស ត្រូវបានចុះបញ្ជីនៅផ្សារមូលបត្រកម្ពុជា (ហៅកាត់ថា “ផ.ម.ក”) នៅថ្ងៃទី០៨ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៧។

បច្ចុប្បន្ននេះ ក.ស.ស គឺជាកំពង់ផែសមុទ្រអន្តរជាតិ និង ជាកំពង់ផែពាណិជ្ជកម្មតែមួយគត់នៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។ អនុលោមទៅតាមអនុក្រឹត្យលេខ ៧៧ អនក្រ.បក ចុះថ្ងៃទី១៧ ខែកក្កដា ឆ្នាំ១៩៩៨ របស់ ក.ស.ស គឺផ្តល់សេវាកំពង់ផែសមុទ្រ និងសកម្មភាពផ្សេងៗដែលពាក់ព័ន្ធនឹងសេវាកំពង់ផែសមុទ្រ ដូចខាងក្រោម៖

- កណ្តាលការិយាល័យនាំចេញ-ចូល និងផ្តល់ភស្តុភារដល់នាវា
- លើកដាក់ ផ្ទេរផ្ទុក និងដឹកជញ្ជូនទំនិញ
- ការងារថែរក្សា ស្តុកទំនិញ ឃ្នាំង-ទីលាន
- ការងារអភិវឌ្ឍន៍ ស្តារ និងពង្រីកហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ ក.ស.ស ដែលមានស្រាប់
- ទទួលខុសត្រូវ និងចាត់ចែងលើការងារការពារសុវត្ថិភាព សន្តិសុខ សណ្តាប់ធ្នាប់ក្នុងតំបន់គ្រប់គ្រង និង
- គ្រប់គ្រងដឹកនាំ និងចាត់ចែងសកម្មភាពឱ្យមានប្រសិទ្ធភាព និងមានការរីកចម្រើន

ក.ស.ស ក៏ធ្វើប្រតិបត្តិការជួលតំបន់សេដ្ឋកិច្ចពិសេសរបស់ខ្លួនផងដែរ ជាម្ចាស់ទ្រព្យជួល។

ក្នុងឋានៈជាស្ថាប័នស្វយ័តសាធារណៈ ក.ស.ស ទទួលបានពីរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា នូវសិទ្ធិអំណាច និងកាតព្វកិច្ចសំខាន់ៗនានា ដើម្បីបំពេញសកម្មភាពស្របតាមកម្រិតរបស់ខ្លួន ។

ការិយាល័យចុះបញ្ជីរបស់ ក.ស.ស មានទីតាំងស្ថិតនៅតំបន់ វិសេស វិសេស សង្កាត់ លេខ៣ ក្រុងព្រះសីហនុ ខេត្តព្រះសីហនុ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុសម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ត្រូវបានក្រុមប្រឹក្សាភិបាលអនុម័តឱ្យចេញផ្សាយនៅថ្ងៃទី១៧ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២២។

កំណត់ផែស្វយ័តក្រុមព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២. សេចក្តីសង្ខេបអំពីគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ

២.១ មូលដ្ឋានក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

គោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗដែលបានអនុវត្តក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានបង្ហាញដូចខាងក្រោម។ គោលការណ៍ទាំងនេះត្រូវបានអនុវត្តស៊ីសង្វាក់គ្នាគ្រប់ឆ្នាំទាំងអស់ដែលបានបង្ហាញ លើកលែងតែមានការបញ្ជាក់ផ្សេងពីនេះ។

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ស ត្រូវបានបង្ហាញជាប្រាក់រៀល ។

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានរៀបចំឡើងតាមវិធីសាស្ត្រថ្លៃដើម។

ការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលស្របទៅតាម CIFRS តម្រូវឱ្យប្រើប្រាស់ការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យជាក់លាក់សំខាន់ៗមួយចំនួន ហើយក៏តម្រូវឱ្យគណៈគ្រប់គ្រងធ្វើការវិនិច្ឆ័យនៅក្នុងអនុវត្តគោលការណ៍គណនេយ្យនេះដែរ។ ផ្នែកដែលទាក់ទងទៅនឹងការវិនិច្ឆ័យ ឬភាពស្មុគស្មាញក្នុងកម្រិតខ្ពស់ ឬផ្នែកដែលការសន្មត និងការប៉ាន់ស្មានមានលក្ខណៈជាសារវន្តចំពោះរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានលាតត្រដាងនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ៤។

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុជាភាសាអង់គ្លេសត្រូវបានរៀបចំឡើងចេញពី របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុជាភាសាខ្មែរ។ ក្នុងករណីមិនមានសង្គតិភាព ឬមានភាពខុសគ្នាក្នុងការបកស្រាយរវាងភាសាទាំងពីរ នោះត្រូវយករបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ជាភាសាខ្មែរជាគោល។

(i) ស្តង់ដារគណនេយ្យថ្មី ស្តង់ដារគណនេយ្យដែលបានធ្វើវិសោធនកម្ម និងបំណកស្រាយផ្សេងៗ

ស្តង់ដារគណនេយ្យថ្មី ស្តង់ដារគណនេយ្យដែលបានធ្វើវិសោធនកម្ម និងបំណកស្រាយមួយចំនួន បានចូលជាធរមានសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍នេះ ៖

- សម្បទានសម្រាប់ការជួលពាក់ព័ន្ធនឹង COVID-19 – វិសោធនកម្ម CIFRS 16
- កំណែទម្រង់អត្រាការប្រាក់គោល - ដំណាក់កាលទី២ – វិសោធនកម្ម CIFRS 9, CIAS 39, CIFRS 7, និង CIFRS 16 ។

ស្តង់ដារខាងលើមិនមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តដល់ការអនុវត្តទេ។

(ii) ស្តង់ដារគណនេយ្យថ្មី និងបំណកស្រាយផ្សេងៗដែលមិនទាន់បានអនុវត្ត

ស្តង់ដារគណនេយ្យថ្មី និងបំណកស្រាយមួយចំនួន ដែលមិនទាន់បានផ្សព្វផ្សាយ គឺមិនចាំបាច់រាយការណ៍ក្នុងការិយបរិច្ឆេទសម្រាប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ហើយ ក.ស.ស ក៏មិនទាន់បានអនុវត្តនៅឡើយផងដែរ។ ស្តង់ដារទាំងនេះ មិនត្រូវបានគេរំពឹងថា នឹងមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តដល់ ក.ស.ស នៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ពេលបច្ចុប្បន្ន ឬអនាគតទេ ហើយនិងប្រតិបត្តិការនាពេលអនាគតដែលអាចមើលឃើញជាមុន។

២.២ ការប្តូររូបិយប័ណ្ណ

(i) រូបិយប័ណ្ណគោល និងរូបិយប័ណ្ណសម្រាប់បង្ហាញ

គណនីទាំងអស់ដែលមាននៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានវាស់វែងដោយប្រើប្រាស់រូបិយប័ណ្ណនៃបរិយាកាសសេដ្ឋកិច្ចចម្បងដែល ក.ស.ស ធ្វើប្រតិបត្តិការ (ហៅកាត់ថា “រូបិយប័ណ្ណគោល”)។ ក.ស.ស រក្សាកំណត់ត្រាបញ្ជីគណនេយ្យនិងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ខ្លួនជាប្រាក់រៀល ដែលជារូបិយប័ណ្ណគោល និងជារូបិយប័ណ្ណសម្រាប់បង្ហាញ។

កំណត់ផែស្វ័យគម្របព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២. សេចក្តីសង្ខេបអំពីគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

២.២ ការប្តូររូបិយប័ណ្ណ (ត)

(ii) ប្រតិបត្តិការ និងសមតុល្យ

ប្រតិបត្តិការជាប្រិយប័ណ្ណផ្សេងៗក្រៅពីប្រាក់រៀល ត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រិយប័ណ្ណគោល តាមអត្រាប្តូរប្រាក់នាការលក់បរិច្ឆេទនៃប្រតិបត្តិការនោះ។ ចំណេញ និងខាតដែលបណ្តាលមកពីការទូទាត់ប្រតិបត្តិការបែបនេះ និងពីការប្តូរទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលរូបិយវត្ថុនានាដែលជាប្រិយប័ណ្ណផ្សេងៗក្រៅពីប្រាក់រៀល តាមអត្រានាដំណាច់ឆ្នាំ ត្រូវបានកត់ត្រាក្នុងចំណេញ-ខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ។ ចំណេញនិងខាតពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណដែលពាក់ព័ន្ធនឹងប្រាក់កម្ចី ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងចំណេញ-ខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ ក្រោមខ្នង “ចំណូល និង ចំណាយហិរញ្ញវត្ថុ”។

២.៣ ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ

ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ ត្រូវបានរាយការណ៍តាមថ្លៃដើម ដករំលស់បង្ក។ ថ្លៃដើមរួមមានចំណាយផ្ទាល់ផ្សេងៗក្នុងការទិញទ្រព្យសម្បត្តិទាំងអស់នោះ។

ចំណាយបន្តបន្ទាប់មកទៀតត្រូវបានកត់ត្រាបញ្ចូលទៅក្នុងតម្លៃយោងនៃទ្រព្យសកម្ម ឬត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាទ្រព្យសកម្មដាច់ដោយឡែកតាមការសម្របសម្រួល តែនៅពេលដែលមានភាពប្រាកដថាផលប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចនាពេលអនាគតដែលពាក់ព័ន្ធនឹងទ្រព្យសកម្មនោះ នឹងហូរចូលមកក្នុង ក.ស.ស ហើយចំណាយទាំងនោះអាចត្រូវបានវាស់វែងគួរឱ្យជឿជាក់ប៉ុណ្ណោះ។ តម្លៃយោងនៃផ្នែកដែលត្រូវបានជំនួសឡើងវិញ ត្រូវបានឈប់កត់ត្រា។ ចំណាយទៅលើរាល់ការជួសជុល និងថែទាំផ្សេងៗ ត្រូវបានកត់ត្រានៅក្នុងចំណេញ-ខាត ក្នុងឆ្នាំដែលប្រតិបត្តិការនោះបានកើតឡើង។

ដីធ្លីមិនត្រូវបានគេធ្វើរំលស់ទេ។ រំលស់លើទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ ត្រូវបានគណនាតាមវិធីសាស្ត្ររំលស់ថេរ ដើម្បីជម្រុះចោលថ្លៃដើមនៃទ្រព្យសកម្ម ឱ្យនៅត្រឹមតម្លៃសំណល់របស់វា លើអាយុកាលប្រើប្រាស់ប៉ាន់ស្មាន ដូចខាងក្រោម៖

	ចំនួនឆ្នាំ
ការកែលម្អដីធ្លី	៧, ៣០, ៥០
អគារ	៧, ២០, ២៥, ៣០, ៣៥, ៥០
បរិក្ខារបច្ចេកទេស	៥-៣០
គ្រឿងសង្ហារឹម និងបរិក្ខារបំពាក់	៣-១០
កុំព្យូទ័រ និងបរិក្ខារការិយាល័យ	៣-៥
បរិក្ខារដឹកជញ្ជូន	
- យានយន្ត	៥
- ផ្សេងៗ (គ្រឿងម៉ាស៊ីន រថយន្តដឹកកុងតឺន័រ អេឡិចត្រូនិក)	១០-១៥
បរិក្ខារកំពង់ផែសមុទ្រ	២០-៣០
ប៉ាឡែត (Palettes)	១០

តម្លៃសំណល់ និងអាយុកាលប្រើប្រាស់របស់ទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានត្រួតពិនិត្យនិងកែតម្រូវតាមការសម្របសម្រួល នៅរៀងរាល់កាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍នីមួយៗ។

ចំណេញនិងខាតពីការលក់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ ត្រូវបានកំណត់ដោយធ្វើការប្រៀបធៀបសាច់ប្រាក់លក់បានជាមួយនឹងតម្លៃយោង ហើយត្រូវបានកត់ត្រានៅក្នុងចំណេញ-ខាត។

កំពង់ផែស្វយ័តក្រុងព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២. សេចក្តីសង្ខេបអំពីគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

២.៤ ទ្រព្យសកម្មអរូបី

ទ្រព្យសកម្មអរូបីរួមមានកម្មវិធីគណនេយ្យ និងប្រព័ន្ធប្រតិបត្តិការកំពង់ផែ ត្រូវបានកត់ត្រាតាមថ្លៃដើម ដករំលស់បង្គរ និងការថយចុះតម្លៃ ប្រសិនបើមាន។ ទ្រព្យសកម្មអរូបីទាំងនេះត្រូវបានធ្វើមូលធនកម្មតាមមូលដ្ឋានថ្លៃដើមដែលបានកើតឡើងក្នុងការទិញ និងយកកម្មវិធីនោះមកប្រើប្រាស់។ ក.ស.ស បានធ្វើរំលស់ទ្រព្យសកម្មអរូបីដែលនៅមានអាយុកាលប្រើប្រាស់ ដោយប្រើវិធីសាស្ត្ររំលស់ថេរ អាស្រ័យទៅតាមរយៈពេលដូចខាងក្រោម៖

	<u>ចំនួនឆ្នាំ</u>
កម្មវិធីគណនេយ្យ	១០
ប្រព័ន្ធប្រតិបត្តិការកំពង់ផែ	១០

២.៥ ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ

ទ្រព្យសម្បត្តិដែលត្រូវបានកាន់កាប់សម្រាប់ការជួលរយៈពេលវែង ឬសម្រាប់រំលស់ដើមទុន ឬសម្រាប់ទាំងពីរយ៉ាង ហើយដែលមិនត្រូវបានប្រតិបត្តិដោយ ក.ស.ស ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ។ ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ ក៏រួមបញ្ចូលនូវទ្រព្យសម្បត្តិដែលកំពុងសាងសង់សម្រាប់អភិវឌ្ឍឱ្យក្លាយជាទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគនាពេលអនាគត។ ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគត្រូវបានកត់ត្រាជាបឋមតាមថ្លៃដើម ដករំលស់បង្គរនិងការថយចុះតម្លៃ។ ក.ស.ស ប្រើប្រាស់គំរូថ្លៃដើម និងគណនីសម្រាប់ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ ដោយអនុលោមទៅតាម CIAS 16 (ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ)។

ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគត្រូវបានផ្ទេរទៅជាសន្និធិ តែនៅពេលដែលមានការផ្លាស់ប្តូរក្នុងការប្រើប្រាស់ ដោយមានភ័ស្តុតាងបង្ហាញពីការចាប់ផ្តើមការអភិវឌ្ឍ ក្នុងទស្សនវិស័យសម្រាប់ការលក់។ នៅពេលដែល ក.ស.ស សម្រេចលក់ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគណាមួយចេញដោយមិនមានការអភិវឌ្ឍ ក្រុមហ៊ុនបន្តចាត់ទុកទ្រព្យសម្បត្តិនោះជាទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគរហូតដល់ពេលឈប់កត់ត្រា និងលុបវាចេញពីរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ ហើយមិនចាត់ទុកវាជាសន្និធិទេ។ ប្រសិនបើទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគត្រូវបានគេអភិវឌ្ឍឡើងវិញដើម្បីប្រើប្រាស់បន្តទៅទៀតជាទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ នោះទ្រព្យសម្បត្តិនោះនៅរក្សាទុកជាទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគដដែល ហើយមិនត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ឡើងវិញជាទ្រព្យសម្បត្តិដែលកាន់កាប់ដោយម្ចាស់ក្នុងអំឡុងពេលការអភិវឌ្ឍឡើងវិញទេ។

នៅពេលលក់ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគណាមួយ ឬនៅពេលដែលទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគណាមួយត្រូវបានដកចេញពីការប្រើប្រាស់ជាអចិន្ត្រៃយ៍ និងមិនមានការរំពឹងថានឹងមានអត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចនាពេលអនាគតពីការលក់ចេញទៀត នោះវានឹងត្រូវបានគេឈប់កត់ត្រា (លុបចេញពីតារាងតុល្យការ)។ ចំនួនលម្អៀងរវាងសាច់ប្រាក់សុទ្ធដែលបានពីការលក់ និងតម្លៃយោងត្រូវបានកត់ត្រាក្នុងចំណេញខាត ក្នុងការិយបរិច្ឆេទឈប់ប្រើ ឬការិយបរិច្ឆេទលក់ចេញ។

ដីមិនត្រូវបានធ្វើរំលស់ទេ ចំណែកការកែលម្អដីធ្លី និងអគារ ត្រូវបានធ្វើរំលស់ ដោយប្រើវិធីសាស្ត្ររំលស់ថេរលើអាយុកាលប្រើប្រាស់ប៉ាន់ស្មានរបស់វាក្នុងរយៈពេលពី១០ទៅ៥០ឆ្នាំ។

កំណត់ផែស្វយ័តក្រុមព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២. សេចក្តីសង្ខេបអំពីគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

២.៦ ការវាយចុះតម្លៃនៃទ្រព្យសកម្ម

ទ្រព្យសកម្មដែលត្រូវធ្វើវិលសំ ត្រូវបានត្រួតពិនិត្យលើការថយចុះតម្លៃ នៅពេលដែលមានព្រឹត្តិការណ៍ ឬការផ្លាស់ប្តូរ កាលៈទេសៈនានា ចង្អុលបង្ហាញថាតម្លៃយោងនឹងមិនអាចស្រង់មកវិញបាន។ ការខាតដែលបណ្តាលមកពីការថយចុះតម្លៃ ត្រូវបានកត់ត្រាតាមតម្លៃយោងរបស់ទ្រព្យសកម្ម ដែលលើសពីតម្លៃដែលអាចស្រង់មកវិញបាន។ តម្លៃដែលអាចស្រង់មក វិញបាន គឺជាតម្លៃដែលខ្ពស់ជាងគេរវាងតម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យសកម្ម ដកចំណាយលើការលក់ និងតម្លៃនៅអាចប្រើប្រាស់បាន របស់វា។ ក្នុងការប៉ាន់ស្មានការថយចុះតម្លៃនៃទ្រព្យសកម្មត្រូវបានបែងចែកជាក្រុមតូចៗបំផុត សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មដែលមាន លក្ខណៈជាលំហូរសាច់ប្រាក់ដាច់ដោយឡែកៗ (ឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់)។

២.៧ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

២.៧.១ ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

ក.ស.ស បានធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុរបស់ខ្លួន ដោយបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមដកវិលសំ។ ការធ្វើចំណាត់ ថ្នាក់គឺអាស្រ័យទៅតាមគំរូអាជីវកម្មក្នុងការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងរយៈពេលកិច្ចសន្យានៃលំហូរសាច់ប្រាក់។

ក.ស.ស បានធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុឡើងវិញ នៅពេលដែលគំរូអាជីវកម្មក្នុងការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្ម របស់ខ្លួនផ្លាស់ប្តូរតែមួយប៉ុណ្ណោះ។

គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម និងគណនីអតិថិជនផ្សេងៗ ប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លីនៅធនាគារ និងសាច់ប្រាក់ និង សាច់ប្រាក់សមមូល បានបំពេញតាមលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យក្នុងការសងប្រាក់ដើម និងការប្រាក់(SPP)ទាំងស្រុង ដោយសារលក្ខខណ្ឌ ក្នុងកិច្ចសន្យារបស់វា បានធ្វើឱ្យលំហូរសាច់ប្រាក់កើនឡើង ដែលចាត់ទុកបានជា SPP ព្រមទាំងមានភាពស៊ីសង្វាក់គ្នាជាមួយ នឹងកិច្ចព្រមព្រៀងផ្តល់ប្រាក់កម្ចីមូលដ្ឋាន។ វាក៏ត្រូវបានរៀបចំឡើងនៅក្នុងគំរូអាជីវកម្ម held-to-collect ដូចនេះវាត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ និងត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមដកវិលសំ។

២.៧.២ ការទទួលស្គាល់ និងការវាស់វែង

នៅពេលទទួលស្គាល់ដំបូង ក.ស.ស វាស់វែងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមតម្លៃសមស្រប បូកជាមួយនឹងចំណាយ ប្រតិបត្តិការដែលបានចំណាយផ្ទាល់ក្នុងការទិញទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ក្នុងករណីដែលទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមិនវាស់វែងតាមតម្លៃ សមស្រប ក្នុងចំណេញ-ខាត (FVPL)។ ចំណាយប្រតិបត្តិការនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលបានកត់ត្រាតាម FVPL ត្រូវបានកត់ ត្រាជាចំណាយនៅក្នុងចំណេញ-ខាត។

បម្រែបម្រួលតម្លៃសមស្របរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាម FVPL ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងចំណេញ-ខាតផ្សេងៗ នៅ ក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ-ខាត តាមការជាក់ស្តែង។

កំណត់សម្គាល់ផែនការយុទ្ធសាស្ត្រស្រូវសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២. សេចក្តីសង្ខេបអំពីគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

២.៧ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

២.៧.៣ ការថយចុះតម្លៃនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

ក.ស.ស បានកំណត់ការមើលឃើញពីការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុក ដែលទាក់ទងនឹងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុរបស់ខ្លួន ដែលកត់ត្រាតាមថ្លៃដើមដករំលស់។ វិធីសាស្ត្រថយចុះតម្លៃដែលបានអនុវត្ត អាស្រ័យទៅលើថាតើមានកំណើននៃហានិភ័យ ឥណទានជាសារវន្តដែរឬទេ។

សម្រាប់គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម ក.ស.ស បានអនុវត្តវិធីសាស្ត្រសាមញ្ញ ដែលបានអនុម័តដោយ CIFRS 9 ដែល តម្រូវឱ្យការខាតបង់អាយុកាលដែលបានរំពឹងទុក ត្រូវបានកត់ត្រាពីការទទួលស្គាល់ដំបូងនៃគណនីអតិថិជន (កំណត់សម្គាល់ ៣.១ (ខ))។

២.៨ ការកាត់កងខ្ទមអន្តរកាលហិរញ្ញវត្ថុ

ទ្រព្យសកម្មនិងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានកាត់កងជាមួយគ្នា ហើយចំនួនសុទ្ធបន្ទាប់ពីកាត់កងត្រូវបានរាយការណ៍ក្នុង របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនមានសិទ្ធិស្របច្បាប់ក្នុងការកាត់កងចំនួនដែលបានកត់ត្រា និងនៅពេល ដែលក្រុមហ៊ុនមានបំណងទូទាត់វាតាមមូលដ្ឋានសុទ្ធបន្ទាប់ពីកាត់កង ឬមានបំណងកត់ត្រាទ្រព្យសកម្ម និងទូទាត់បំណុលក្នុង ពេលដំណាលគ្នា។

២.៩ សន្និធិ

សន្និធិត្រូវបានកត់ត្រាតាមតម្លៃមួយណាដែលទាបជាងគេ (ថ្លៃដើមក្នុងការទិញ និងថ្លៃដើមផ្សេងៗទៀតក្នុងការនាំ យកសន្និធិនោះមកកាន់ទីតាំង និងលក្ខខណ្ឌបច្ចុប្បន្នរបស់វា) ធៀបនឹងតម្លៃសុទ្ធដែលអាចលក់បាន។ តម្លៃសុទ្ធដែលអាច លក់បាន គឺជាតម្លៃលក់ប៉ាន់ស្មាននៅក្នុងដំណើរការអាជីវកម្មធម្មតា ដកចំណាយក្នុងការលក់ផ្សេងៗ។

សន្និធិរួមមាន វត្ថុប្រើប្រាស់ គ្រឿងបន្លាស់ និងសន្និធិផ្សេងៗដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការផ្គត់ផ្គង់ ត្រូវបានវាយតម្លៃតាម ថ្លៃដើមជាក់ស្តែង ក្នុងការយកសន្និធិនោះមកប្រើប្រាស់ទៅតាមគោលបំណងដែលបានគ្រោងទុក ដកសំវិធានធនសម្រាប់ សន្និធិខូចខាត សន្និធិប្រើប្រាស់លែងបាន និងសន្និធិដែលមានចលនាយឺតយ៉ាវ ដោយប្រើមូលដ្ឋានចូលមុន-ចេញមុន។

២.១០ គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម និងគណនីអតិថិជនផ្សេងៗ

គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម និងគណនីអតិថិជនផ្សេងៗ ជាទឹកប្រាក់ដែលទទួលបានពីការផ្តល់សេវាកម្មផ្សេងៗ ដល់អតិថិជនក្នុងដំណើរការអាជីវកម្មធម្មតា។ គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្មត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាទ្រព្យសកម្មរយៈពេលខ្លី ប្រសិនបើការប្រមូលប្រាក់កំណត់ក្នុងរយៈពេល១ឆ្នាំ ឬតិចជាង(ឬនៅក្នុងអំឡុងពេលប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មធម្មតា)។ ប្រសិនបើ លើសពី១ឆ្នាំ វាត្រូវបានចាត់ទុកជាទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែង។

គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម និងគណនីអតិថិជនផ្សេងៗ ត្រូវបានកត់ត្រាជាបឋមតាមតម្លៃសមស្រប ហើយបន្ទាប់ មកទៀតវាត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមដករំលស់ ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ដែលមានប្រសិទ្ធភាព ដកសំវិធានធន សម្រាប់ការថយចុះតម្លៃ និងការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុក (កំណត់សម្គាល់ ៣.១ (ខ.៣))។

កំណត់ផែស្វយ័តក្រុមព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២. សេចក្តីសង្ខេបអំពីគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

២.១១ សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល

សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល រួមមាន សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ សមតុល្យនៅធនាគារ និងការវិនិយោគរយៈពេលខ្លី ដែលអាចបង្វិលទៅជាសាច់ប្រាក់បានភ្លាមៗ និងមានអាយុកាលបីខែ ឬក៏តិចជាងបីខែ។

២.១២ ទ្រព្យសកម្មចាត់ថ្នាក់ជាទ្រព្យសកម្មសម្រាប់លក់

ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែង (ឬក្រុមទ្រព្យសកម្មលក់ចេញ) ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាទ្រព្យសកម្មសម្រាប់លក់ នៅពេលដែល តម្លៃយោងរបស់វា ត្រូវបានស្រង់យកមកវិញជាចម្បងតាមរយៈប្រតិបត្តិការលក់ ហើយការលក់នោះត្រូវបានចាត់ទុកថាមានភាព ច្បាស់លាស់។ វាត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃមួយណាដែលទាបជាងគេរវាងតម្លៃយោង ជាមួយនឹងតម្លៃសមស្របដកចំណាយលើ ការលក់ លើកលែងតែទ្រព្យសកម្មទាំងនោះជាទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគវាស់វែងតាមតម្លៃសមស្រប ឬជាទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែល ស្ថិតក្នុងវិសាលភាពរបស់ CIFRS 9 ករណីនេះវាត្រូវបានវាស់វែងស្របតាមស្តង់ដារទាំងនោះ។

២.១៣ ដើមទុន និងបុព្វលាភភាគហ៊ុន

ដើមទុន និងបុព្វលាភភាគហ៊ុន ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាមូលធន។ ចំណាយផ្ទាល់បន្ថែមក្នុងដំណើរការបោះភាគហ៊ុនថ្មី ត្រូវបង្ហាញក្នុងមូលធន ដោយដកចេញពីមូលធនបន្ទាប់ពីកាត់ពន្ធរួច។

២.១៤ ប្រាក់កម្ចី

ប្រាក់កម្ចីត្រូវបានកត់ត្រាជាបឋមតាមតម្លៃសមស្រប ដកចំណាយប្រតិបត្តិការដែលបានកើតឡើង ហើយបន្ទាប់មក វាត្រូវបានវាយការណ៍តាមថ្លៃដើមដករំលស់។ ភាពលម្អៀងរវាងសាច់ប្រាក់ (ដកចំណាយប្រតិបត្តិការ) និងទឹកប្រាក់ដែល បង្វិលសងវិញ ត្រូវបានកត់ត្រានៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ-ខាត លើរយៈពេលនៃប្រាក់កម្ចី ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ មានប្រសិទ្ធិភាព។

កម្រៃបានបង់លើដំណើរការឥណទាន ត្រូវបានកត់ត្រាជាចំណាយប្រតិបត្តិការប្រាក់កម្ចី ទៅតាមចំនួនឥណទាន មួយចំនួន ឬឥណទានទាំងអស់ដែលត្រូវដក។ ក្នុងករណីនេះ កម្រៃបានបង់លើដំណើរការឥណទានត្រូវបានពន្យារ រហូតដល់ ពេលដកសាច់ប្រាក់ជាក់ស្តែង។ នៅពេលមិនមានភ័ស្តុតាងបញ្ជាក់ថា មានការដកឥណទានមួយចំនួន ឬឥណទានទាំងអស់ នោះកម្រៃបានបង់លើដំណើរការឥណទានត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាចំណាយបង់មុនសម្រាប់សេវាសាច់ប្រាក់ និងត្រូវបានធ្វើរំលស់ លើរយៈពេលឥណទានដែលពាក់ព័ន្ធ។

កំណត់សម្គាល់ស្នូលស្រុកព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២. សេចក្តីសង្ខេបអំពីគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

២.១៥ បន្ទុកប្រាក់កម្ចី

បន្ទុកប្រាក់កម្ចីជាក់លាក់និងទូទៅដែលបានចំណាយផ្ទាល់ក្នុងការទិញ ការសាងសង់ ហើយជាទ្រព្យសកម្មដែលត្រូវចំណាយពេលវេលាចាំបាច់សម្រាប់បញ្ចប់ ដើម្បីអាចប្រើប្រាស់តាមការគ្រោងទុករបស់គេ ឬសម្រាប់លក់ ត្រូវបានកត់ត្រាបន្ថែមទៅក្នុងថ្លៃដើមនៃទ្រព្យសកម្មទាំងនោះ រហូតដល់ពេលទ្រព្យសកម្មនោះមានភាពរួចរាល់សម្រាប់ការប្រើប្រាស់ ឬសម្រាប់លក់បាន។

ចំណូលលើការវិនិយោគដែលរកបានពីការវិនិយោគបណ្តោះអាសន្ននៃប្រាក់កម្ចីជាក់លាក់ ដែលមិនទាន់ជាចំណាយរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិដែលមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់ ត្រូវបានដកចេញពីបន្ទុកប្រាក់កម្ចីត្រូវបានធ្វើមូលធនកម្ម។

បន្ទុកប្រាក់កម្ចីផ្សេងៗទៀតទាំងអស់ ត្រូវបានកត់ត្រាក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ-ខាត និងចំណូលលម្អិតផ្សេងៗក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលវាកើតឡើង។

២.១៦ ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល

ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូលក្នុងការិយបរិច្ឆេទ គឺជាពន្ធត្រូវបង់លើប្រាក់ចំណូលជាប់ពន្ធក្នុងការិយបរិច្ឆេទ ដោយផ្អែកទៅលើអត្រាពន្ធលើប្រាក់ចំណូលដែលត្រូវអនុវត្តក្នុងយុត្តាធិការប្រទេសកម្ពុជា និងធ្វើនិយ័តកម្ម ចំពោះបម្រែបម្រួលពន្ធពន្យារ និងបំណុលពន្ធ ដែលបណ្តាលមកពីលម្អៀងបណ្តោះអាសន្ន និងការខាតពន្ធដែលមិនបានប្រើប្រាស់។

ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញក្នុងគ្រា ត្រូវបានគណនាតាមមូលដ្ឋានច្បាប់សារពើពន្ធដែលបានអនុម័តជាស្ថាពរ ឬអនុម័តរួចមួយផ្នែកធំ គិតត្រឹមដំណាច់កាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ជាកន្លែងដែល ក.ស.ស បង្កើតប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធ។ គណៈគ្រប់គ្រងវាយតម្លៃពីមួយគ្រាទៅមួយគ្រាអំពីស្ថានភាព ដែលបានកត់ត្រានៅក្នុងលិខិតប្រកាសពន្ធទាក់ទិនទៅនឹងសភាពការណ៍ផ្សេងៗដែលបទប្បញ្ញត្តិពន្ធត្រូវធ្វើបំណកស្រាយ។ ក.ស.ស កត់ត្រាសំវិធានធនតាមការសមស្រប តាមមូលដ្ឋាននៃចំនួនដែលរំពឹងថានឹងត្រូវបង់ជូនអាជ្ញាធរពន្ធដារ។

ពន្ធពន្យារលើប្រាក់ចំណេញត្រូវបានកត់ត្រាពេញលេញ ដោយប្រើវិធីសាស្ត្របំណុល លើបណ្តោះអាសន្នដែលកើតឡើងរវាងមូលដ្ឋានពន្ធនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល និងតម្លៃយោងរបស់វានៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ ពន្ធពន្យារលើប្រាក់ចំណេញត្រូវកំណត់ដោយប្រើអត្រាពន្ធដែលបានអនុម័តជាស្ថាពរ ឬបានអនុម័តរួចមួយផ្នែកធំ គិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទតារាងតុល្យការ និងត្រូវបានរំពឹងថានឹងត្រូវអនុវត្ត នៅពេលដែលពន្ធពន្យារលើប្រាក់ចំណេញពាក់ព័ន្ធត្រូវទទួលបាន ឬនៅពេលដែលបំណុលពន្ធពន្យារលើប្រាក់ចំណូលត្រូវទូទាត់។

ពន្ធពន្យារទ្រព្យសកម្មត្រូវបានកត់ត្រា តែក្នុងករណីដែលមានភាពប្រាកដថានឹងមានចំនួនទឹកប្រាក់ជាប់ពន្ធនាពេលអនាគត អាចប្រើប្រាស់សម្រាប់ទូទាត់ជាមួយនឹងលម្អៀងបណ្តោះអាសន្ន និងការខាតបង់បានប៉ុណ្ណោះ។

ពន្ធពន្យារទ្រព្យសកម្មត្រូវបានកាត់កងជាមួយនឹងបំណុលពន្ធពន្យារ ប្រសិនបើក្រុមហ៊ុនមានសិទ្ធិស្របច្បាប់ ដើម្បីកាត់កង ហើយប្រសិនបើសមតុល្យពន្ធពន្យារនេះ ពាក់ព័ន្ធជាមួយនឹងអាជ្ញាធរពន្ធដារតែមួយ។ ពន្ធក្នុងគ្រា និងបំណុលពន្ធត្រូវបានកាត់កង នៅពេលដែលអង្គភាពមួយ មានសិទ្ធិតាមផ្លូវច្បាប់ដើម្បីកាត់កងវា ហើយមានគោលបំណងទូទាត់សមតុល្យលើមូលដ្ឋានសុទ្ធ ឬមានបំណងទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្ម និងទូទាត់បំណុលក្នុងពេលដំណាលគ្នា។

ពន្ធក្នុងគ្រា និងពន្ធពន្យារត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងចំណេញ-ខាត លើកលែងតែចំនួនពន្ធ ដែលទាក់ទងទៅនឹងខ្ពង់ខ្ពស់ផ្សេងៗ ដែលបានកត់ត្រានៅក្នុងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ ឬដែលបានកត់ត្រាដោយផ្ទាល់ទៅក្នុងមូលធន។ ក្នុងករណីនេះ ចំនួនពន្ធក៏ត្រូវកត់ត្រានៅក្នុងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ ឬកត់ត្រាដោយផ្ទាល់ទៅក្នុងមូលធនផងដែរ។

កំណត់ផែស្វ័យកម្រិតព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២. សេចក្តីសង្ខេបអំពីគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

២.១៧ អត្ថប្រយោជន៍បុគ្គលិក

២.១៧.១ អត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍

ក.ស.ស បានផ្តល់ឱ្យគម្រោងពីរនៃអត្ថប្រយោជន៍បុគ្គលិក ទៅដល់បុគ្គលិកនៅពេលដែលដល់អាយុចូលនិវត្តន៍៖

- កាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍ចូលនិវត្តន៍
- ប្រាក់បំណាច់លើកទឹកចិត្ត

ក.ស.ស ប្រតិបត្តិគម្រោងអត្ថប្រយោជន៍នេះដូចខាងក្រោម ៖

- វិភាគទានរបស់បុគ្គលិក ១០% នៃប្រាក់បៀវត្សរ៍ប្រចាំខែរបស់ពួកគាត់។
- វិភាគទានរបស់ ក.ស.ស ១០% នៃប្រាក់បៀវត្សរ៍ប្រចាំខែរបស់បុគ្គលិក។
- ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលសម្រេចលើចំនួនបន្ថែមដែលត្រូវបញ្ចូលទៅក្នុងគម្រោងនេះ តាមមូលដ្ឋានប្រចាំឆ្នាំ អាស្រ័យទៅតាមលទ្ធផលរបស់ ក.ស.ស ក្នុងឆ្នាំ។

ដើម្បីមានសិទ្ធិទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍នេះ បុគ្គលិកត្រូវបំពេញតាមលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យដូចខាងក្រោម៖

- ជាបុគ្គលិកអចិន្ត្រៃយ៍។
- បានបំពេញការងារជូន ក.ស.ស ចំនួន ២៥ ឆ្នាំ ឬ ច្រើនជាងនេះ។
- បានចូលរួមវិភាគទុនក្នុងគម្រោងនេះ តាមការកំណត់។
- មានប័ណ្ណបុគ្គលិក និង
- ប្រសិនបើចូលនិវត្តន៍មុនពេលដល់អាយុចូលនិវត្តន៍ ការចូលនិវត្តន៍នោះត្រូវមានការអនុម័តដោយប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល និងអគ្គនាយក។

i) កាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍

(ក) បុគ្គលិកដែលបានបម្រើការងាររយៈពេល២៥ឆ្នាំ ឬច្រើនជាងនេះ មានជម្រើសពីក្នុងការទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍នេះ គឺបើកប្រាក់បង់ផ្តាច់តែមួយដងនៅពេលដល់អាយុចូលនិវត្តន៍ ឬបើកប្រាក់ប្រចាំខែរហូតដល់ពេលទទួលមរណភាព។ ការបង់ប្រាក់ជូនបុគ្គលិកដែលមានសិទ្ធិទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍នេះ គឺអាស្រ័យទៅតាម ប្រការ និងលក្ខខណ្ឌនានា ដូចខាងក្រោម៖

ចំពោះការបង់ប្រាក់ផ្តាច់៖

បុគ្គលិកដែលបានសម្រេចទទួលយកការបង់ប្រាក់ផ្តាច់នៅពេលដល់អាយុចូលនិវត្តន៍ នឹងទទួលបាននូវចំនួនទឹកប្រាក់ស្មើនឹង ១២,៥ដង នៃប្រាក់បៀវត្សរ៍ខែចុងក្រោយរបស់ពួកគេ។

ចំពោះការបង់ប្រាក់ប្រចាំខែរហូតដល់ពេលទទួលមរណភាព៖

ការបង់ប្រាក់ប្រចាំខែដែលត្រូវបង់ជូនបុគ្គលិកដែលសម្រេចជ្រើសរើសយកអត្ថប្រយោជន៍ប្រចាំខែ រហូតដល់ពេលទទួលមរណភាព គឺអាស្រ័យទៅតាមចំនួនឆ្នាំនៃអតីតភាពការងាររបស់ពួកគេ ដូចតារាងខាងក្រោម៖

កំណត់ផែស្វ័យគម្រុះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២. សេចក្តីសង្ខេបអំពីគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

២.១៧ អត្ថប្រយោជន៍បុគ្គលិក (ត)

២.១៧.១ អត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍ (ត)

អតីតភាពការងារ អត្ថប្រយោជន៍

២៥ ឆ្នាំ ទទួលបានការបង់ប្រាក់ប្រចាំខែចំនួន ៧៥% នៃប្រាក់បៀវត្សរ៍ខែចុងក្រោយសុទ្ធរបស់ពួកគេ។

២៦-៤០ ឆ្នាំ ទទួលបានការបង់ប្រាក់ប្រចាំខែចំនួន ៧៥% នៃប្រាក់បៀវត្សរ៍ខែចុងក្រោយសុទ្ធរបស់ពួកគេ បូកនឹង ១% បន្ថែម លើឆ្នាំនីមួយៗទៅលើរយៈពេល២៥ឆ្នាំខាងលើ។

៤០ឆ្នាំឡើងទៅ ទទួលបានការបង់ប្រាក់ប្រចាំខែចំនួន ៩០% នៃប្រាក់បៀវត្សរ៍ខែចុងក្រោយសុទ្ធរបស់ពួកគេ។

(ខ) បុគ្គលិកដែលបានបម្រើការងាររយៈពេលតិចជាង ២៥ ឆ្នាំ នៅពេលចូលនិវត្ត បញ្ឈប់ពីការងារ ឬទទួលមរណភាព គឺមិនមានសិទ្ធិទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍នេះទេ ប៉ុន្តែពួកគេមានសិទ្ធិទទួលបានការបង់ប្រាក់មួយចំនួនដូចខាងក្រោម៖

អតីតភាពការងារ អត្ថប្រយោជន៍

តិចជាង ១០ ឆ្នាំ មិនទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍ និងមិនទទួលបានវិភាគទានសរុបមកវិញទេ។ វិភាគទានសរុបនឹងក្លាយទៅជាចំណូលអត្ថប្រយោជន៍។

១០-២៤ ឆ្នាំ ទទួលបាន ២០០% នៃវិភាគទានសរុបពី ក.ស.ស និងបុគ្គលិក។

ប្រសិនបើគម្រោងនេះត្រូវបានលុបចោលដោយមូលហេតុណាមួយ បុគ្គលិកអាចទាមទារនូវចំណែកបដិភាគរបស់គាត់ពីគម្រោងនេះវិញបាន អាស្រ័យទៅតាមលក្ខខណ្ឌជាក់ស្តែងរបស់គម្រោង ព្រមទាំងនីតិវិធីដែលបានចែងក្នុងគោលការណ៍។

(គ) អត្ថប្រយោជន៍ចូលនិវត្តមុនកំណត់

បុគ្គលិកដែលបានចូលនិវត្ត ឬត្រូវបណ្តេញចេញមុនពេលដល់អាយុចូលនិវត្ត នឹងទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍ ដូចខាងក្រោម៖

អតីតភាពការងារ អត្ថប្រយោជន៍

តិចជាង ១០ ឆ្នាំ មិនទទួលបានវិភាគទានសរុបរបស់បុគ្គលិកមកវិញទេ។

ពី ១០-២០ ឆ្នាំ ១២០% នៃវិភាគទានសរុបរបស់បុគ្គលិក និង ១% បន្ថែម លើឆ្នាំនីមួយៗក្នុងរយៈពេល១០ឆ្នាំ។

ពី ២១-៣០ ឆ្នាំ ១៣៥% នៃវិភាគទានសរុបរបស់បុគ្គលិក និង ១% បន្ថែម លើឆ្នាំនីមួយៗក្នុងរយៈពេល២១ឆ្នាំ។

ពី ៣១-៤០ ឆ្នាំ ១៥៥% នៃវិភាគទានសរុបរបស់បុគ្គលិក និង ១% បន្ថែម លើឆ្នាំនីមួយៗក្នុងរយៈពេល៣១ឆ្នាំ។

ពី៤០ឆ្នាំឡើងទៅ ១៦៤% នៃវិភាគទានសរុបរបស់បុគ្គលិក។

កំណត់ផែស្វ័យគម្រប្រតិបត្តិការសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២. សេចក្តីសង្ខេបអំពីគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

២.១៧ អត្ថប្រយោជន៍បុគ្គលិក (ត)

២.១៧.១ អត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍ (ត)

i) កាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍ (ត)

(ឃ) អត្ថប្រយោជន៍មរណភាព

បុគ្គលិកដែលទទួលមរណភាព នឹងទទួលបានការបង់ប្រាក់ផ្តាច់តែមួយដង។ អត្ថប្រយោជន៍ដូចខាងក្រោមនេះ គឺអាស្រ័យទៅលើការចូលរួមវិភាគទានសរុបរបស់បុគ្គលិក និងអាស្រ័យទៅលើចំនួនឆ្នាំអតីតភាពការងាររបស់បុគ្គលិកនោះ ៖

<u>អតីតភាពការងារ</u>	<u>មរណភាពទាក់ទងនឹងការងារ</u>	<u>មរណភាពមិនទាក់ទងនឹងការងារ</u>
តិចជាង ១១ឆ្នាំ	១២៥%	១១៥%
ពី ១១-២០ ឆ្នាំ	១៤៥%	១៣៥%
ពី ២១-៣០ ឆ្នាំ	១៥៥%	១៤៥%
ពី៣០ឆ្នាំឡើងទៅ	១៦៥%	១៥៥%

(ង) អត្ថប្រយោជន៍ពិការភាព៖

បុគ្គលិកដែលបានបម្រើការងារតិចជាង២៥ឆ្នាំ ហើយបានធ្លាក់ខ្លួនពិការ នឹងទទួលបានការបង់ប្រាក់ផ្តាច់តែមួយដង អាស្រ័យទៅតាមការចូលរួមវិភាគទានរបស់ ក.ស.ស និងរបស់បុគ្គលិក ដូចខាងក្រោម៖

<u>អតីតភាពការងារ</u>	<u>ពិការភាពបណ្តាលមកពីការងារ</u>	<u>ពិការភាពមិនបណ្តាលមកពីការងារ</u>
តិចជាង ១១ឆ្នាំ	១២៥%	១១៥%
ពី ១១-២៥ឆ្នាំ	១២៥% បូក ៣% លើឆ្នាំនីមួយៗក្នុងរយៈពេល១០ឆ្នាំ។	១១៥% បូក ៣% លើឆ្នាំនីមួយៗក្នុងរយៈពេល១០ឆ្នាំ។
ចាប់ពី២៥ឆ្នាំឡើងទៅ		
ជម្រើសទី១	១៧០%	១៦០%
ជម្រើសទី២	អត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍ប្រចាំខែ	អត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍ប្រចាំខែ

កំណត់សម្គាល់ស្នូលស្រុកព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២. សេចក្តីសង្ខេបអំពីគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

២.១៧ អត្ថប្រយោជន៍បុគ្គលិក (ត)

២.១៧.១ អត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍ (ត)

ii) ប្រាក់បំណាច់លើកទឹកចិត្ត

ក.ស.ស ក៏បានផ្តល់ឱ្យនូវគម្រោងអត្ថប្រយោជន៍បុគ្គលិកផ្សេងៗទៀត ដែលជាប្រាក់បំណាច់លើកទឹកចិត្តដល់បុគ្គលិក ដែលបម្រើការងារឱ្យ ក.ស.ស រហូតដល់អាយុចូលនិវត្តន៍។

នៅពេលចូលនិវត្តន៍ បុគ្គលិកនឹងទទួលបានប្រាក់បំណាច់លើកទឹកចិត្ត (គិតជាចំនួនទឹកប្រាក់) ដែលបានចែងក្នុង រូបមន្ត = (ក) * (ខ)

(ក) ចំនួនឆ្នាំដែលបានបម្រើការងាររបស់ពួកគេ ចាប់ពីកាលបរិច្ឆេទចូល រហូតដល់អាយុចូលនិវត្តន៍

(ខ) អត្រាអត្ថប្រយោជន៍អាស្រ័យលើឆ្នាំដែលបានបម្រើការងាររបស់ពួកគេ ដែលបានចែងដូចខាងក្រោម៖

<u>អតីតភាពការងារ</u>	<u>អត្រាអត្ថប្រយោជន៍</u>
២៥ឆ្នាំឡើងទៅ	៧៥% នៃប្រាក់បៀវត្សរ៍ខែចុងក្រោយគោល របស់ពួកគេនៅអាយុចូលនិវត្តន៍
២៦ - ៤០ឆ្នាំ	៧៥% បូមបន្ថែម១% សម្រាប់បន្ថែមឆ្នាំនីមួយៗដែលបានបម្រើការងារលើសពី ២៥ឆ្នាំ នៃ ប្រាក់បៀវត្សរ៍ខែចុងក្រោយគោលរបស់ពួកគេ នៅអាយុចូលនិវត្តន៍
លើសពី ៤០ឆ្នាំ	គិតត្រឹម ៩០% នៃប្រាក់បៀវត្សរ៍ខែចុងក្រោយគោលរបស់ពួកគេ នៅអាយុចូលនិវត្តន៍

បំណុលដែលបានកត់ត្រានៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ ទាក់ទងនឹងគម្រោងអត្ថប្រយោជន៍ពេលចូល និវត្តន៍ដែលបានកំណត់ គឺជាតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃកាតព្វកិច្ចបានកំណត់ គិតត្រឹមដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទរាយការណ៍ ដកតម្លៃសម ស្របនៃទ្រព្យតម្លៃ (ប្រសិនបើមាន)។ កាតព្វកិច្ចសោធននិវត្តន៍ត្រូវបានគណនាដោយប្រើវិធីសាស្ត្រប៉ាន់ស្មានឯកតា ឥណទាន (projected unit credit)។ តម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃកាតព្វកិច្ចសោធននិវត្តន៍ ត្រូវបានកំណត់ដោយធ្វើអប្បបរមាលើលំហូរ សាច់ប្រាក់ប៉ាន់ស្មាននាពេលអនាគត ដោយប្រើអត្រាការប្រាក់បញ្ញើមធ្យមនៃមូលនិធិដែលបានធ្វើនៅធនាគារ ដែលបម្រុង ទុកសម្រាប់បង់អត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍ នាកាលបរិច្ឆេទវាយតម្លៃ ដោយសារទីផ្សារ សញ្ញាប័ណ្ណសាជីវកម្មមិនមាន គុណភាពខ្ពស់ និងមិនមានសញ្ញាប័ណ្ណរដ្ឋាភិបាលនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

ចំណេញ និងខាតពីការវាស់វែងឡើងវិញដែលកើតពីការធ្វើនិយ័តកម្ម និងបម្រែបម្រួលក្នុងការសន្មត ត្រូវបាន កត់ត្រាជាបន្ទុក ឬកត់ត្រាខាងខ្ទង់ឥណទានក្នុងចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ ក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលវាកើតឡើង។

ក៏ប៉ុន្តែ នៅក្នុងខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានធ្វើសោធនកម្មលើគោលការណ៍ ស្តីពីចំនួនឆ្នាំដែលបានបម្រើ ការងារ ដោយរាប់គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨តែប៉ុណ្ណោះ ហើយក៏មិនអោយលើសរយៈពេលអតិបរមា ៤០ឆ្នាំដែរ។ ការ ប៉ាន់ស្មានរបស់គណៈគ្រប់គ្រងអំពីផលប៉ះពាល់នៃការផ្លាស់ប្តូរ ដែលបានកើតឡើង នឹងត្រូវបានកត់ត្រាភ្លាមៗក្នុងចំណេញ- ខាត។

កំណត់ផែស្វយ័តក្រុមព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២. សេចក្តីសង្ខេបអំពីគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

២.១៧ អត្ថប្រយោជន៍បុគ្គលិក (ត)

២.១៧.២ កាតព្វកិច្ចការទូទាត់ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារ

នៅខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៨ រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាបានធ្វើសោធនកម្មស្តីពីច្បាប់ការងារ ដែលណែនាំអំពីគម្រោងការទូទាត់ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារ។ បន្ទាប់មកនៅថ្ងៃទី២១ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៨ ប្រកាសលេខ ៤៤៣ ក.ប/ប្រ.ក.ខ.ល ត្រូវបានចេញផ្សាយដោយផ្តល់នូវគោលការណ៍ណែនាំស្តីពីការអនុវត្តច្បាប់នេះ។ អនុលោមទៅតាមច្បាប់/ប្រកាស តម្រូវឱ្យអង្គការនីមួយៗទូទាត់ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារ ឱ្យនិយោជិតដែលមានកិច្ចសន្យាការងារដែលមិនមានចំណែកកំណត់ ដូចខាងក្រោម៖

i) ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារប្រចាំឆ្នាំ - មានសុពលភាពចាប់ពីខែមករា ឆ្នាំ២០១៩ ដែលគិតជាមធ្យមស្មើនឹង១៥ថ្ងៃនៃប្រាក់បៀវត្សរ៍ប្រចាំខែ និងអត្ថប្រយោជន៍ក្នុងឆ្នាំនីមួយៗ ដែលត្រូវទូទាត់ជារៀងរាល់៦ខែម្តង គឺនៅថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា និងថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ (៧,៥ ថ្ងៃ ក្នុងការទូទាត់ម្តងៗ)។

ii) ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងាររំពួក - និយោជិតមានសិទ្ធិទទួលបានស្មើនឹង១៥ថ្ងៃនៃប្រាក់បៀវត្សរ៍របស់ពួកគេក្នុងមួយឆ្នាំ ចាប់តាំងពីថ្ងៃចូលបម្រើការងាររហូតដល់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨ និងនៅតែបន្តធ្វើការងារជាមួយ ក.ស.ស។ ការទូទាត់ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងាររំពួក គឺអាស្រ័យលើអតីតភាពការងាររបស់បុគ្គលិក ហើយមិនត្រូវលើសពី៦ខែនៃប្រាក់បៀវត្សរ៍គោលគិតជាមធ្យមរបស់បុគ្គលិកនីមួយៗឡើយ។ នៅថ្ងៃទី២២ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៩ ក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ បានចេញសេចក្តីណែនាំ លេខ០៤២/១៩ ក.ប/ស.ណ.ន.ខ.ល ដើម្បីពន្យារពេលការទូទាត់ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងាររំពួក ដែលនឹងត្រូវទូទាត់ឱ្យចំនួនបីថ្ងៃក្នុងខែមិថុនា និងក្នុងខែធ្នូ និងចាប់ផ្តើមនៅខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១។

ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារប្រចាំឆ្នាំ ត្រូវបានចាត់ទុកជាអត្ថប្រយោជន៍បុគ្គលិករយៈពេលខ្លី ហើយត្រូវបានកាត់ត្រាបង្គរនៅក្នុងឆ្នាំ ដែលបុគ្គលិកបានបំពេញការងារ ក.ស.ស។

បំណុលប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងាររំពួក ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាអត្ថប្រយោជន៍បុគ្គលិករយៈពេលវែង។ បំណុលប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងាររំពួក ត្រូវបានកាត់ត្រាតាមតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃកាតព្វកិច្ចដែលបានកំណត់នាការិយបរិច្ឆេទរាយការណ៍ ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រប៉ាន់ស្មានឯកតាតណាទាន ដើម្បីធ្វើការប៉ាន់ស្មានឱ្យបានកាន់តែប្រសើរតម្លៃចុងក្រោយដែល ក.ស.ស ត្រូវបង់ឱ្យបុគ្គលិក ជាថ្នូរនឹងការបម្រើការងារជូន ក.ស.ស ក្នុងពេលបច្ចុប្បន្ន និងក្នុងពេលកន្លងមក។ កាតព្វកិច្ចនេះកើតឡើង នៅពេលដែលបុគ្គលិកបានបម្រើការងារជូន ក.ស.ស ហើយត្រូវបានរំពឹងថា ក.ស.ស នឹងទូទាត់ប្រាក់បំណាច់នេះក្នុងការិយបរិច្ឆេទរាយការណ៍នាពេលអនាគត។ តម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃការទូទាត់ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងាររំពួក ត្រូវបានកំណត់ដោយធ្វើអប្បបរមាចំណាយប៉ាន់ស្មាននាពេលអនាគត។

កំណត់សម្គាល់ស្នូលស្រុកព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២. សេចក្តីសង្ខេបអំពីគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

២.១៨ សំវិធានធន និងបំណុលយថាភាព

សំវិធានធនត្រូវបានកត់ត្រានៅពេលដែល ក.ស.ស មានកាតព្វកិច្ចតាមផ្លូវច្បាប់នាពេលបច្ចុប្បន្ន ឬកាតព្វកិច្ចប្រយោលដែលជាលទ្ធផលនៃព្រឹត្តិការណ៍អតីតកាល ហើយវាទំនងជាតម្រូវឱ្យមានការចំណាយធនធានដើម្បីទូទាត់កាតព្វកិច្ចទាំងនោះ ហើយចំនួនទឹកប្រាក់អាចប៉ាន់ស្មានគួរឱ្យជឿជាក់បាន។ សំវិធានធនមិនត្រូវបានកត់ត្រាសម្រាប់ការខាតបង់ពីប្រតិបត្តិការនាពេលអនាគតទេ។

សំវិធានធនត្រូវបានវាស់វែងតាមចំណាយរំពឹងទុកដើម្បីទូទាត់កាតព្វកិច្ច។ ប្រសិនបើតម្លៃពេលវេលានៃទឹកប្រាក់មានចំនួនជាសារវន្ត នោះសំវិធានធនត្រូវវាស់វែងតាមតម្លៃបច្ចុប្បន្នរបស់វា ដោយប្រើអត្រាមុនបង់ពន្ធ ដែលឆ្លុះបញ្ចាំងអំពីការវាយតម្លៃទីផ្សារបច្ចុប្បន្ននូវតម្លៃពេលវេលានៃទឹកប្រាក់ និងហានិភ័យជាក់លាក់ចំពោះកាតព្វកិច្ចទាំងនោះ។ កំណើនសំវិធានធនដោយសារពេលវេលាកន្លងផុត ត្រូវបានកត់ត្រាជាចំណាយការប្រាក់។

បំណុលយថាភាពគឺជាកាតព្វកិច្ចមួយដែលអាចកើតឡើងពីព្រឹត្តិការណ៍អតីតកាល ហើយបំណុលនោះនឹងត្រូវបញ្ជាក់ដោយភាពកើតមាន ឬមិនកើតមាននៃហេតុការណ៍មិនពិតប្រាកដនាពេលអនាគតមួយ ឬច្រើន ដែលមិនស្ថិតនៅក្រោមការគ្រប់គ្រងទាំងស្រុងរបស់ ក.ស.ស។ បំណុលយថាភាពក៏អាចជាកាតព្វកិច្ចនាពេលបច្ចុប្បន្ន ដែលកើតមកពីព្រឹត្តិការណ៍អតីតកាលដែលមិនទាន់បានកត់ត្រា ដោយសារមិនមានភាពប្រាកដថានឹងមានលំហូរធនធានសេដ្ឋកិច្ចចេញ ឬចំនួននៃកាតព្វកិច្ចនោះមិនអាចវាស់វែងគួរឱ្យជឿជាក់បាន។ បំណុលយថាភាពមិនត្រូវបានកត់ត្រាទេ ប៉ុន្តែវាត្រូវបានលាតត្រដាងនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ នៅពេលមានបម្រែបម្រួលនៃលំហូរចេញអាចកើតមានឡើង ហើយលំហូរចេញនោះមានភាពប្រាកដប្រជា បំណុលយថាភាពនឹងត្រូវបានកត់ត្រាជាសំវិធានធន។

២.១៩ ការទទួលស្គាល់ប្រាក់ចំណូល

ក.ស.ស ទទួលស្គាល់ប្រាក់ចំណូល នៅពេលដែល ក.ស.ស មានភាពប្រាកដចំពោះកាតព្វកិច្ចដំណើរការ តាមរយៈការផ្ទេរទំនិញ ឬសេវាដែលបានសន្យា ទៅឱ្យអតិថិជន(នៅពេលដែលអតិថិជនទទួលបានការគ្រប់គ្រងលើទំនិញ ឬសេវានោះ)។ កាតព្វកិច្ចដំណើរការគឺជាការសន្យាផ្ទេរទំនិញ ឬសេវាណាមួយឱ្យអតិថិជន។ ចំនួនទឹកប្រាក់ចំណូលដែលបានទទួលស្គាល់ គឺជាចំនួនទឹកប្រាក់ដែលបានបែងចែកទៅតាមកាតព្វកិច្ចដំណើរការដែលមានភាពប្រាកដ។

ចំណូលបានពីកំពង់ផែ

ប្រាក់ចំណូលជាចម្បងរួមមាន កម្រៃដែលទទួលបានពីការដឹកជញ្ជូនទំនិញ (ការលើកដាក់ទំនិញពីនាវា/ចូលនាវា) ការលើកដាក់ទំនិញ (ការលើកដាក់ទំនិញពីយានយន្ត/ចូលយានយន្ត) សេវាកម្មច្រកចេញចូលកំពង់ផែ (ការបញ្ជូននាវាចូលចំណត) ការរក្សាទុកកុងតឺន័រ និងសេវាផ្សេងៗទៀត។ ប្រាក់ចំណូលពីការផ្តល់សេវាទាំងនេះ ត្រូវបានកត់ត្រានៅពេលដែលបានបំពេញសេវាជូនអតិថិជន។

ចំណូលពីការជួល - ក.ស.ស គឺជាកាតិម្ចាស់ទ្រព្យជួល

ភតិសន្យាដែលជាចំណែកនៃហានិភ័យដែលមានលក្ខណៈជាសារវន្ត និងភាពជាម្ចាស់ ត្រូវបានរក្សាទុកដោយភាគីម្ចាស់ទ្រព្យជួល ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាភតិសន្យាប្រតិបត្តិ។ ចំណូលពីការជួលរបស់ភតិសន្យាប្រតិបត្តិ ត្រូវបានកត់ត្រាក្នុងរយៈពេលនៃភតិសន្យា តាមមូលដ្ឋានរំលស់ថេរ។

កំណត់ផែស្វ័យភ្នាក់ងារសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២. សេចក្តីសង្ខេបអំពីគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

២.១៩ ការកត់ត្រាប្រាក់ចំណូល (ត)

ចំណូលផ្សេងៗ

ចំណូលផ្សេងៗរួមមានកម្រៃពីការចូលឡានធំៗ និងកម្រៃផ្សេងៗទៀត។ ចំណូលផ្សេងៗត្រូវបានកត់ត្រានៅពេលបានបំពេញសេវាណាមួយ។

២.២០ ចំណូលការប្រាក់

ចំណូលការប្រាក់ត្រូវបានកត់ត្រាដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់មានប្រសិទ្ធភាព និងរួមបញ្ចូលក្នុងចំណូលហិរញ្ញវត្ថុនៅក្នុងចំណេញ-ខាត។

២.២១ ភតិសន្យា-ក.ស.ស ជាភាគីម្ចាស់ទ្រព្យដូល

ទ្រព្យសម្បត្តិដូលដែលស្ថិតក្រោមភតិសន្យាប្រតិបត្តិ ត្រូវបានរួមបញ្ចូលក្នុងទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ (កំណត់សម្គាល់ ៧)។ សូមមើលកំណត់សម្គាល់ ២.១៩ សម្រាប់ការទទួលស្គាល់ចំណូលពីការដូល។

២.២២ ភាគលាភ

សំវិធានធនត្រូវបានកត់ត្រាចំពោះចំនួនទឹកប្រាក់ភាគលាភណាមួយដែលត្រូវបានប្រកាស ត្រូវបានអនុញ្ញាតសមស្រប និងមិនស្ថិតនៅក្រោមឆន្ទានុសិទ្ធិរបស់ ក.ស.ស នាដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទរាយការណ៍ ឬនៅមុនដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទរាយការណ៍ ប៉ុន្តែមិនបានបែងចែកនាដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទរាយការណ៍។

២.២៣ ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុន

(ក) ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនជាមូលដ្ឋាន (Basic Earnings Per Share)

មូលដ្ឋាននៃចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុន ត្រូវបានគណនាដោយ៖

- យកចំណេញរបស់ម្ចាស់ភាគហ៊ុន ក.ស.ស មិនរាប់បញ្ចូលចំណាយក្នុងការលក់ភាគហ៊ុន ក្រៅពីភាគហ៊ុនធម្មតា
- ចែកជាមួយនឹងចំនួនភាគហ៊ុនធម្មតាមធ្យមដែលនៅសល់ ក្នុងអំឡុងឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុ ដោយកែតម្រូវសម្រាប់ធាតុបន្ថែមនៅក្នុងភាគហ៊ុនធម្មតា ដែលបានបោះផ្សាយក្នុងអំឡុងឆ្នាំ និងមិនរាប់បញ្ចូលភាគហ៊ុនដែលអាចទិញយកមកវិញ (treasury shares) ប្រសិនបើមាន។

(ខ) ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនថយចុះ (Diluted Earnings Per Share)

ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនថយចុះ កែតម្រូវតួលេខដែលបានប្រើប្រាស់ក្នុងការកំណត់ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនជាមូលដ្ឋាន ដោយគិតទៅលើ៖

- ផលប៉ះពាល់លើការប្រាក់បន្ទាប់ពីដកពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ និងចំណាយការប្រាក់ផ្សេងៗទៀត ដែលទាក់ទិននឹងភាគហ៊ុនធម្មតាដែលមានសក្តានុពល និង
- ចំនួនមធ្យមនៃភាគហ៊ុនធម្មតាបន្ថែម ដែលអាចត្រូវបានសន្មតថាមានការផ្ទេរភាគហ៊ុនដែលមានសក្តានុពលទាំងអស់ទៅជាភាគហ៊ុនធម្មតា។

កំណត់សម្គាល់ផែនការយុទ្ធសាស្ត្រប្រកួតប្រជែងសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២. សេចក្តីសង្ខេបអំពីគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

២.២៤ ការរាយការណ៍តាមផ្នែក

ការរាយការណ៍តាមផ្នែកត្រូវបានរាយការណ៍ឱ្យស៊ីសង្វាក់ជាមួយនឹងការរាយការណ៍ផ្ទៃក្នុង ដែលបានផ្តល់ជូនប្រធានអ្នកសម្រេចចិត្តផ្នែកប្រតិបត្តិការ (អគ្គនាយក)។ ប្រធានអ្នកសម្រេចចិត្តផ្នែកប្រតិបត្តិការគឺជាក្រុមគណៈគ្រប់គ្រង (រួមទាំងអគ្គនាយកនិងអគ្គនាយករងទាំងអស់) ដែលជាអ្នកធ្វើការសម្រេចចិត្តចំពោះការបែងចែកធនធាន និងជាអ្នកធ្វើការវាយតម្លៃលើលទ្ធផលនៃផ្នែកប្រតិបត្តិការ និងជាអ្នកដែលធ្វើការសម្រេចចិត្តផ្នែកយុទ្ធសាស្ត្រ។

២.២៥ ការបង្កតម្លៃ

ចំនួនទឹកប្រាក់ទាំងអស់ដែលបានលាតត្រដាងនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងក្នុងកំណត់សម្គាល់ផ្សេងៗ ត្រូវបានបង្កតម្លៃ ដោយកាត់ខ្ទង់ពាន់រៀល លុះត្រាតែមានការបញ្ជាក់ផ្សេងពីនេះ។

៣. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ

៣.១ កត្តាហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ

ក.ស.ស អាចប្រឈមមុខនឹងហានិភ័យផ្សេងៗដូចជា ហានិភ័យទីផ្សារ (រួមបញ្ចូលហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ ហានិភ័យតម្លៃ និងហានិភ័យការប្តូររូបិយប័ណ្ណ) ហានិភ័យឥណទាន និងហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល។ ក.ស.ស គ្រប់គ្រង និងសន្មត ហានិភ័យទាំងនេះ ដោយការតាមដានអត្រាការប្រាក់លើទីផ្សារ ប្រវត្តិឥណទាននៃភាគីដៃគូរបស់ខ្លួន អត្រាប្តូររូបិយប័ណ្ណ និង លំហូរសាច់ប្រាក់។ បច្ចុប្បន្ននេះ ក.ស.ស មិនប្រើប្រាស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនិស្សន្ទ (derivative financial instruments) ដើម្បីការពារហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ និងហានិភ័យការប្តូររូបិយប័ណ្ណរបស់ខ្លួននោះទេ។

(ក) ហានិភ័យទីផ្សារ

(ក.១) ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់

ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់គឺជាហានិភ័យដែលបម្រែបម្រួលការប្រាក់លើទីផ្សារនាពេលអនាគត នឹងធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់លទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការ និងលំហូរសាច់ប្រាក់របស់ ក.ស.ស។

ក.ស.ស បានទទួលប្រាក់កម្ចី (ក្នុងអត្រាការប្រាក់ថេរ) ពីទីភ្នាក់ងារសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិរបស់ប្រទេសជប៉ុន (JICA) និងធនាគារជប៉ុនសម្រាប់កិច្ចសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ (JIBC) តាមរយៈក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ។

ក.ស.ស មិនមានការផ្តោះប្តូរអត្រាការប្រាក់ ឬឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀត ដើម្បីការពារហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ទេ។ ក្រុមហ៊ុនមានផលប៉ះពាល់ដល់ហានិភ័យតម្លៃសមស្រប ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ គណៈគ្រប់គ្រងកំពុងពិនិត្យមើលយ៉ាងដិតដល់នូវការប្រែប្រួលទីផ្សារ ហើយនឹងឈានដល់ការផ្តោះប្តូរអត្រាការប្រាក់ ប្រសិនបើចាំបាច់។ ក.ស.ស មានប្រាក់កម្ចីត្រូវបានគណនាតាមថ្លៃដើមដករំលស់។

(ក.២) ហានិភ័យតម្លៃ

ក.ស.ស មិនប្រឈមនឹងហានិភ័យតម្លៃទេ។ ហើយ ក.ស.ស ក៏មិនប្រឈមនឹងហានិភ័យតម្លៃមូលបត្រដែរ ដោយសារក.ស.សមិនមានឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលត្រូវកត់ត្រាតាមតម្លៃសមស្របនាកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុនោះទេ។

កំណត់សម្គាល់ស្នូលក្រុមហ៊ុនសីហានុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

៣. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣.១ កត្តាហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ (ត)

(ក) ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)

(ក.៣) ហានិភ័យការប្តូររូបិយប័ណ្ណ

ក.ស.ស ប្រឈមមុខនឹងហានិភ័យការប្តូររូបិយប័ណ្ណ ដែលសំខាន់ជាងគេគឺការប្តូរពីប្រាក់រៀល ទៅជាប្រាក់យ៉េន និងទៅជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ដោយសារប្រាក់កម្ចីពី JICA និងពី JIBC តាមរយៈក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ គឺទទួលបានជាប្រាក់យ៉េន និងប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ក៏ប៉ុន្តែ ក.ស.ស កត់ត្រាគណនេយ្យរបស់ខ្លួនជាប្រាក់រៀល ដែលជាប្តូររូបិយប័ណ្ណគោល។ បច្ចុប្បន្ននេះ ក.ស.ស មិនប្រើប្រាស់ការការពារ ឬប្រើកិច្ចសន្យាប្តូររូបិយប័ណ្ណនាពេលអនាគត ដើម្បីការពារហានិភ័យនេះទេ។

ភាពងាយទទួលរងនូវផលប៉ះពាល់របស់ ក.ស.ស ពីអត្រាប្តូររូបិយប័ណ្ណ ទៅលើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុជាប្រាក់យ៉េន និងឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិករបស់ខ្លួន ត្រូវបានវិភាគដូចខាងក្រោម។ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុជាចម្បងរបស់ ក.ស.ស គឺរូបិយប័ណ្ណបរទេសទាំងពីរនេះ។ ក.ស.ស បានវិភាគបម្រែបម្រួលនៃរូបិយប័ណ្ណទាំងនេះក្នុងរយៈពេលបីឆ្នាំ ចុងក្រោយ ហើយបានសន្និដ្ឋានថាអត្រាបម្រែបម្រួល ៥,៥០% សម្រាប់ប្រាក់យ៉េន និង ០,៩៦% សម្រាប់ប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក គឺមានភាពសមហេតុផល។

ប្រសិនបើប្រាក់យ៉េនធ្លាក់ចុះ ឬកើនឡើង ៥,៥០% (មធ្យមភាគនៃអត្រាប្រែប្រួលសម្រាប់រយៈពេលបីឆ្នាំចុងក្រោយ) ធៀបនឹងប្រាក់រៀល នោះប្រាក់ចំណេញប្រចាំឆ្នាំក្រោយបង់ពន្ធនឹងត្រូវកើនឡើង ឬថយចុះ ១៦,៤១៧ លានរៀល ដែលជាលទ្ធផលបណ្តាលមកពីចំណេញ/ខាតពីការប្តូរប្រាក់កម្ចី ដែលទទួលបានជាប្រាក់យ៉េន។

ប្រសិនបើប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកធ្លាក់ចុះ ឬកើនឡើង០,៩៦% (មធ្យមភាគនៃអត្រាប្រែប្រួលសម្រាប់រយៈពេលបីឆ្នាំចុងក្រោយ) ធៀបនឹងប្រាក់រៀល នោះប្រាក់ចំណេញប្រចាំឆ្នាំក្រោយបង់ពន្ធនឹងត្រូវកើនឡើង ឬថយចុះ ២៨៩ លានរៀល ដែលជាលទ្ធផលបណ្តាលមកពីចំណេញ/ខាតពីការប្តូរប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លីនៅធនាគារ ដែលទទួលបានជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក។

តារាងខាងក្រោមនេះសង្ខេបពីហានិភ័យអត្រាការប្តូររូបិយប័ណ្ណរបស់ ក.ស.ស គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ និងថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០។ ចំនួនទឹកប្រាក់ក្នុងតារាងនេះគឺជាឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុតាមតម្លៃយោង និងតាមប្រភេទរូបិយប័ណ្ណ ដោយមានតម្លៃសមមូលនឹងពាន់រៀល។

កំពង់ផែស្វយ័តក្រុងព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

- ៣. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
- ៣.១ កត្តាហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ (ត)
- (ក) ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)
- (ក.៣) ហានិភ័យការប្តូររូបិយប័ណ្ណ (ត)

សមមូលនឹងការកែតម្រូវ

	ប្រាក់យើង	ប្រាក់ជុំវិញអន្តរជាតិ	ប្រាក់រៀល	សរុប
ដំណាច់ឆ្នាំថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១				
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ				
គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម និងគណនី				
អតិថិជនផ្សេងៗ	-	៣៣.៦៥៦.២៧៨	១.៩១៧.៨០២	៣៥.៥៧៤.០៨០
ប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លីនៅធនាគារ	-	៩៥.៨៧២.៣៦៧	៥.៤៣៤.៣១៤	១០១.៣០៦.៦៨១
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល	-	២១.៩៨០.៦៨៨	៤៨៨.២៤១	២២.៤៦៨.៩២៩
	-	១៥១.៥០៩.៣៣៣	៧.៨៤០.៣៥៧	១៥៩.៣៥៩.៦៩០
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ				
ប្រាក់កម្ចី	(៣៧០.៩៣៣.០៧៩)	(៩៨.០៥៣.៩១៨)	-	(៤៦៨.៩៨៦.៩៩៧)
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ពាណិជ្ជកម្ម និងគណនី				
អ្នកផ្គត់ផ្គង់ផ្សេងៗ	-	(១៥.៦៥៥.១៦៩)	(៦.០២៥.២៣៦)	(២១.៦៨០.៤០៥)
	(៣៧០.៩៣៣.០៧៩)	(១១៣.៧០៩.០៨៧)	(៦.០២៥.២៣៦)	(៤៩០.៦៦៧.៤០២)
ស្ថានភាពសុទ្ធ	(៣៧០.៩៣៣.០៧៩)	៣៧.៨០០.២៤៦	១.៨១៥.១២១	(៣៣១.៣១៧.៧១២)
ដំណាច់ឆ្នាំថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០				
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ				
គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម និងគណនី				
អតិថិជនផ្សេងៗ	-	២៧.៩៨០.៨៨០	៥.០៩៥.២០៧	៣៣.០៧៦.០៨៧
គណនីអតិថិជនប្រតិបត្តិ	-	-	១.២២៨.០២១	១.២២៨.០២១
ប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លីនៅធនាគារ	-	៩៩.៣០៣.៣៣៦	៥.២២៣.៧៦៧	១០៤.៥២៧.១០៣
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល	-	៣០.៣៩១.៤៦១	៣៤៩.៦១៤	៣០.៧៤១.០៧៥
	-	១៥៧.៦៧៥.៦៧៧	១១.៨៩៦.៦០៩	១៦៩.៥៧២.២៨៦
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ				
ប្រាក់កម្ចី	(៤៣០.៥១៨.៣៣៥)	(១០៩.៤២៧.៤៩៨)	-	(៥៣៩.៩៤៥.៨៣៣)
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ពាណិជ្ជកម្ម និងគណនី				
អ្នកផ្គត់ផ្គង់ផ្សេងៗ	-	(៤.៨៥៣.៩០៦)	(២.២៦៨.៣៥០)	(៧.១២២.២១២)
	(៤៣០.៥១៨.៣៣៥)	(១១៤.២៨១.៤០៤)	(២.២៦៨.៣៥០)	(៥៤៧.០៦៨.០៨៩)
ស្ថានភាពសុទ្ធ	(៤៣០.៥១៨.៣៣៥)	៤៣.៣៩៤.២៧៣	៩.៦២៨.២៥៩	(៣៧៧.៤៩៥.៨០៣)

កំណត់សម្គាល់ស្នូលស្រុកព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

៣. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣.១ កត្តាហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ (ត)

(ខ) ហានិភ័យឥណទាន

ក.ស.ស ប្រឈមមុខនឹងហានិភ័យឥណទាន ដែលពាក់ព័ន្ធជាចម្បងទៅនឹងគណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម និងគណនីអតិថិជនផ្សេងៗ ប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លីនៅធនាគារ និងសាច់ប្រាក់នៅធនាគារ ដែលវាស់វែងតាមថ្លៃដើមដករំលស់។

(ខ.១) ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ

ដើម្បីគ្រប់គ្រងហានិភ័យលើគណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម និងគណនីអតិថិជនផ្សេងៗ ក.ស.ស តម្រូវឱ្យក្រុមហ៊ុនដឹកជញ្ជូនតាមនាវានីមួយៗតម្កល់ប្រាក់កក់មុននឹងបំពេញសេវាណាមួយឱ្យក្រុមហ៊ុននោះ។ ចំពោះគ្រឹះស្ថានរបស់រដ្ឋាភិបាលមិនតម្រូវឱ្យមានប្រាក់កក់ទេ ដោយសារ ក.ស.ស ជឿជាក់ថាខ្លួនអាចប្រមូលប្រាក់ពីស្ថាប័នទាំងនោះតាមរយៈក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ (ដែលជាប្រភពហិរញ្ញវត្ថុនៃគ្រឹះស្ថានរដ្ឋទាំងនោះ)។ ចំពោះក្រុមហ៊ុនដឹកជញ្ជូនតាមនាវាដែលមិនប្រើប្រាស់សេវារបស់ ក.ស.ស ញឹកញាប់ ដូចជាដឹកជញ្ជូនគឺមិនតម្រូវឱ្យកក់ប្រាក់ទេ ដោយសារក្រុមហ៊ុនទាំងនោះតម្រូវឱ្យបង់ប្រាក់នៅពេលបំពេញសេវាតែម្តង។ ក.ស.ស មានគោលការណ៍កាត់ប្រាក់កក់ ចំពោះអតិថិជនដែលមិនបានទូទាត់សងបំណុលរបស់ពួកគេទៅតាម លក្ខខណ្ឌ និងកិច្ចសន្យាឥណទាន។ ហានិភ័យឥណទានរបស់ ក.ស.ស ចំពោះគណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្មនិងគណនីអតិថិជនផ្សេងៗ ត្រូវបានកំណត់ឱ្យនៅត្រឹមតម្លៃយោងនៃគណនីអតិថិជននោះ ដកសំវិធានធនសម្រាប់ការថយចុះតម្លៃនៃគណនីអតិថិជន និងការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុក ផ្អែកតាមការត្រួតពិនិត្យលើចំនួនដែលនៅមិនទាន់ទូទាត់នាដំណាច់ឆ្នាំ។ មិនមានការប្រមូលផ្តុំហានិភ័យឥណទានជាសារវន្តទេ ទាំងហានិភ័យតាមរយៈអតិថិជនទោល វិស័យអាជីវកម្មជាក់លាក់ និង/ឬ តំបន់អាជីវកម្ម។

ចំពោះប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លី និងសាច់ប្រាក់នៅធនាគារ ការដាក់ប្រាក់ត្រូវបានធ្វើឡើងតែជាមួយធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុដែលមានកេរ្តិ៍ឈ្មោះល្អតែប៉ុណ្ណោះ។

(ខ.២) ទ្រព្យធានា

ចំពោះគណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្មខ្លះ ក.ស.ស អាចទទួលទ្រព្យធានាក្នុងទម្រង់ជាការតម្កល់ជាសាច់ប្រាក់ ដែលអាចស្នើឱ្យបង់ប្រាក់បាន ប្រសិនបើភាគីដៃគូខកខានមិនបានបង់ប្រាក់តាមលក្ខខណ្ឌក្នុងកិច្ចព្រមព្រៀង។

កំណត់សម្គាល់ស្នូលស្រុកព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

៣. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣.១ កត្តាហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ (ត)

(ខ) ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(ខ.៣) ការថយចុះតម្លៃនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

ក.ស.ស មានទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដូចជា សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល ប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លី និងគណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម ដែលត្រូវអនុវត្តតាមគំរូការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុក។

សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល ប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លី គឺមិនមានហានិភ័យឥណទានធំដុំទេ។ យោងតាមតម្រូវការនៃការថយចុះតម្លៃ របស់ CIFRS 9 ការខាតបង់បណ្តាលមកពីការថយចុះតម្លៃដែលគេបានរកឃើញ គឺមិនមានចំនួនជាសារវន្តទេ ដោយសារ ក.ស.ស ធ្វើការដាក់ប្រាក់តែជាមួយធនាគារដែលមានកេរ្តិ៍ឈ្មោះនិងប្រវត្តិល្អតែប៉ុណ្ណោះ។

គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម

ក.ស.ស អនុវត្តវិធីសាស្ត្រដែលមានលក្ខណៈសាមញ្ញក្នុង CIFRS 9 ដើម្បីវាស់វែងការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុក (ECL) ដែលប្រើប្រាស់អាយុកាលសំរិទ្ធភាពខាតបង់រំពឹងទុក ចំពោះគណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្មទាំងអស់។

ក្នុងការវាស់វែងការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុក គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្មត្រូវបានដាក់ជាក្រុម អាស្រ័យទៅតាមលក្ខណៈនៃហានិភ័យឥណទានជារួម និងចំនួនថ្ងៃផុតកំណត់។

ជាទូទៅ គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្មរបស់ ក.ស.ស រួមមាន ទឹកប្រាក់ត្រូវទទួលបានពីកូនបំណុលចន្លោះពី ៣១ ទៅ ៣៩ នាក់ ចាប់ពីឆ្នាំ២០១៥ ដល់ឆ្នាំ២០២០។ យោងទៅតាមបទពិសោធន៍នៃការខាតបង់ឥណទានរបស់ ក.ស.ស ក្នុងគ្រាកន្លងមក ចំពោះគណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម គឺអតិថិជនបានសងប្រាក់ទៀងទាត់ក្នុងរយៈពេល៨ឆ្នាំចុងក្រោយនេះ។ រាល់វិក្កិយបត្រទាំងអស់ត្រូវបានទូទាត់មិនលើសរយៈពេលមួយឆ្នាំទេ។ ផ្អែកទៅតាមរបាយការណ៍នៃចិរិយកំណត់សងដែលបានផ្តល់ គិតត្រឹមថ្ងៃទី ៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ភាគច្រើនសមតុល្យដែលមានចិរិយកំណត់សងលើសពី១២០ថ្ងៃ ត្រូវបានទូទាត់រួចរាល់នាពេលបន្ទាប់មកក្នុងខែមករា ឆ្នាំ២០២២។

អត្រាការខាតបង់ក្នុងគ្រាកន្លងមក ត្រូវបានធ្វើនិយ័តកម្មដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីព័ត៌មាននាពេលបច្ចុប្បន្ន និងព័ត៌មាននាពេលអនាគត ទៅលើកត្តាម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ចផ្សេងៗ ដែលមានផលប៉ះពាល់ដល់លទ្ធភាពរបស់អតិថិជនក្នុងការទូទាត់សង។ ក.ស.ស បានកំណត់អំពី ផលិតផលសរុបក្នុងស្រុក និងអត្រាកើននៅប្រទេសកម្ពុជា ដែល ក.ស.ស កំពុងផ្តល់សេវារបស់ខ្លួន ត្រូវបានចាត់ទុកថាជាកត្តាដែលមានការពាក់ព័ន្ធ ក្នុងចំណោមកត្តាផ្សេងៗទៀត ដូចនេះហើយ ក.ស.ស បានកែតម្រូវអត្រាខាតបង់ក្នុងគ្រាកន្លងមក អាស្រ័យទៅតាមបម្រែបម្រួលរំពឹងទុកនៃកត្តាទាំងអស់នេះ។

គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្មត្រូវបានជម្រះចេញពីបញ្ជី នៅពេលដែលមិនមានការរំពឹងទុកសមហេតុផលណាមួយ ថាអាចប្រមូលបានមកវិញ។ សញ្ញាណដែលបង្ហាញថាមិនមានការរំពឹងទុកសមហេតុផល ក្នុងការប្រមូលបានមកវិញ រួមមានកត្តាមួយចំនួនក្នុងចំណោមកត្តាជាច្រើន ដូចជា ហាជ័យរបស់កូនបំណុលក្នុងការសងប្រាក់តាមពេលវេលាកំណត់ និងហាជ័យក្នុងការសងប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាក្នុងរយៈពេលមួយ ដែលលើសពីចំនួនថ្ងៃផុតកំណត់ជាក់លាក់ ដែលត្រូវបានអនុម័តដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាល។

ការខាតបង់ដែលបណ្តាលមកពីការថយចុះតម្លៃនៃគណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម ត្រូវបានដាក់បង្ហាញដោយការខាតបង់ដែលបណ្តាលមកពីការថយចុះតម្លៃសុទ្ធ ក្នុងចំណេញប្រតិបត្តិការ។ ការប្រមូលបានមកវិញនាពេលបន្ទាប់មក នៃចំនួនទឹកប្រាក់ដែលបានជម្រះចេញពីបញ្ជីរួចហើយ ត្រូវបានកត់ត្រាខាងខ្ទង់ឥណទាន ក្នុងប្រភេទគណនីដូចគ្នា។

កំណត់ផែស្វយ័តក្រុមហ៊ុនសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

- ៣. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
- ៣.១ កត្តាហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ (ត)
- (ខ) ហានិភ័យឥណទាន (ត)
- (ខ.៣) ការថយចុះតម្លៃនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម (ត)

យោងតាមមូលដ្ឋាននេះ សិរីធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ និងថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០ ត្រូវបានកំណត់ដូចខាងក្រោម ចំពោះគណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម៖

គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	អត្រាខាតបង់	តម្លៃយោង	សំវិធានធន
	រំពឹងទុក	ជុន	សម្រាប់
	%	លានរៀល	ការខាតបង់
			លានរៀល
រយៈពេលខ្លី	0%	២៥.៥៨០.២៨៧	-
ហួសកាលកំណត់លើសពី ៣០ ថ្ងៃ	0%	៤.៦១៦.០៥៩	-
ហួសកាលកំណត់លើសពី ៦០ ថ្ងៃ	0%	៤៣៤.២៥៤	-
ហួសកាលកំណត់លើសពី ៩០ ថ្ងៃ	0%	៣២១.៩៧១	-
ហួសកាលកំណត់លើសពី ១២០ ថ្ងៃ	(*) ១០,៨៦%	៣.០៣២.៩៤៨	៣២៩.២៤១
សរុប		៣៣.៩៨៥.៥១៩	៣២៩.២៤១
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០			
រយៈពេលខ្លី	0%	២២.៥៦០.១៣៨	-
ហួសកាលកំណត់លើសពី ៣០ ថ្ងៃ	0%	៤.៤២០.១៤២	-
ហួសកាលកំណត់លើសពី ៦០ ថ្ងៃ	0%	៧១១.៩៣៦	-
ហួសកាលកំណត់លើសពី ៩០ ថ្ងៃ	0%	២១២.១០៣	-
ហួសកាលកំណត់លើសពី ១២០ ថ្ងៃ	៩៧,២០%	២.៧៣២.០៣៩	២.៦៥៥.៤៧៨
សរុប		៣០.៦៣៦.៣៥៨	២.៦៥៥.៤៧៨

(*) ផលប៉ះពាល់តិចតួចចំពោះការវាស់វែង ECL គឺដោយសារតែការផ្លាស់ប្តូរប្រូបាបនៃការមិនសងប្រាក់ ("PD") ដែលកើតឡើងពីការធ្វើនិយ័តកម្មនាពេលអនាគតចំពោះការព្យាករម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ច។

កំណត់ផែស្វយ័តក្រុមព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

៣. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣.១ កត្តាហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ (ត)

(ខ) ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(ខ.៣) ការថយចុះតម្លៃនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម (ត)

សំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ផ្ទៀងផ្ទាត់ទៅនឹងសំវិធានធនដើម គ្រាសម្រាប់ការខាតបង់ មានដូចខាងក្រោម៖

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
សំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ដើមគ្រា គិតត្រឹមថ្ងៃទី០១ ខែមករា (តំហាយ)/កំណើនសំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ ដែលបានទទួលស្គាល់នៅក្នុង ចំណេញ-ខាតក្នុងអំឡុងឆ្នាំ	២.៦៥៥.៤៧៨	១.២១៥.២៤៨
វិក័យបត្រជម្រះចេញពីបញ្ជីក្នុងអំឡុងឆ្នាំ ដែលមិនអាចប្រមូលមកវិញបាន	-	(៣៤.៥៣៥)
សំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ចុងគ្រា គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	<u>៣២៩.២៤១</u>	<u>២.៦៥៥.៤៧៨</u>

(គ) ហានិភ័យសន្ទនីយ

ក.ស.ស ប្រឈមមុខនឹងហានិភ័យសន្ទនីយ ដែលកើតពីការបង្វិលសាច់ប្រាក់ទូទៅក្នុងសកម្មភាពអាជីវកម្មរបស់ខ្លួន។ ហានិភ័យសន្ទនីយរួមមានហានិភ័យដែលអាចធ្វើឱ្យ ក.ស.ស មិនមានលទ្ធភាពបង្វិលសាច់ប្រាក់ក្នុងសកម្មភាពអាជីវកម្មរបស់ខ្លួនឱ្យទាន់ពេលវេលា។

គោលការណ៍របស់ ក.ស.ស គឺត្រូវរក្សាទុកសាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលឱ្យបានគ្រប់គ្រាន់ សម្រាប់ប្រតិបត្តិការរបស់ខ្លួន និងប្រើប្រាស់កញ្ចប់ឥណទាន ជាមួយនឹងមូលនិធិផ្ទាល់ ដើម្បីបង់ការចំណាយវិនិយោគ។

ក.ស.ស មានប្រាក់កម្ចីមិនទាន់ដកយកដូចខាងក្រោមនេះ នាដំណាច់ឆ្នាំ៖

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
អត្រាការប្រាក់ថេរ		
មានកាលកំណត់លើសពី១ឆ្នាំ	<u>៨២១.៤១៥.៩៦២</u>	<u>៩០៧.២៥៣.៩៥៤</u>

តារាងខាងក្រោមនេះវិភាគអំពីបំណុលហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ស តាមរយៈពេលដែលនៅសល់ រហូតដល់កាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់ គិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទតារាងតុល្យការ។ ចំនួនដែលបានលាតត្រដាងនៅក្នុងតារាងនេះ គឺជាលំហូរសាច់ប្រាក់ក្នុងកិច្ចសន្យាដែលមិនធ្វើអប្បបរមា។

កំណត់ផែស្វយ័តក្រុមហ៊ុនស៊ីហានុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

៣. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣.១ កត្តាហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ (ត)

(គ) ហានិភ័យសន្ទនីយ (ត)

	ក្រោម ១ ឆ្នាំ ពាន់រៀល	ពី ១-២ ឆ្នាំ ពាន់រៀល	ពី ២-៥ ឆ្នាំ ពាន់រៀល	លើសពី ៥ ឆ្នាំ ពាន់រៀល	លំហូរសាច់ប្រាក់ តាមកិច្ចសន្យាសរុប ពាន់រៀល	ចំណុល តម្លៃយោងសរុប ពាន់រៀល
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១						
ប្រាក់កម្ចី	៤៧.០៧៤.២៣៩	៤៣.២៥១.៣៦១	១២៤.២២៤.១៩៦	៣៦៦.៧៦៤.៣០៩	៥៨១.៣១៤.១០៥	៤៦៨.៩៨៦.៩៩៧
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ពាណិជ្ជកម្ម និង គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ផ្សេងៗ	២១.៦៨០.៤០៥	-	-	-	២១.៦៨០.៤០៥	២១.៦៨០.៤០៥
	<u>៦៨.៧៥៤.៦៤៤</u>	<u>៤៣.២៥១.៣៦១</u>	<u>១២៤.២២៤.១៩៦</u>	<u>៣៦៦.៧៦៤.៣០៩</u>	<u>៦០២.៩៩៤.៥១០</u>	<u>៤៩០.៦៦៧.៤០២</u>
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០						
ប្រាក់កម្ចី	៥២.៧០២.៨៥៩	៤៧.៥៦២.១៣១	១៣៦.៧៦៧.៦៣៤	៤៣៩.៨៥២.៦១១	៦៧៦.៨៨៥.២៣៥	៥៣៩.៩៤៥.៨៣៣
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ពាណិជ្ជកម្ម និង គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ផ្សេងៗ	៧.១២២.២៥៦	-	-	-	៧.១២២.២៥៦	៧.១២២.២៥៦
	<u>៥៩.៨២៥.១១៥</u>	<u>៤៧.៥៦២.១៣១</u>	<u>១៣៦.៧៦៧.៦៣៤</u>	<u>៤៣៩.៨៥២.៦១១</u>	<u>៦៨៤.០០៧.៤៩១</u>	<u>៥៤៧.០៦៨.០៨៩</u>

៣.២ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យដើមទុន

ទិសដៅរបស់ ក.ស.ស ក្នុងការគ្រប់គ្រងដើមទុន គឺដើម្បីការពារលទ្ធភាពរបស់ខ្លួនក្នុងការបន្តនិរន្តរភាពអាជីវកម្ម ដើម្បីផ្តល់ផលប្រយោជន៍ជូនភាគហ៊ុនិក និងភាគីពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀត និងរក្សារចនាសម្ព័ន្ធមូលធនល្អបំផុត ដើម្បីកាត់បន្ថយ ចំណាយដើមទុន។

ក.ស.ស មិនមានគោលការណ៍ជាក់លាក់ចំពោះអនុបាតបំណុលធៀបនឹងដើមទុននោះទេ។

៣.២.១ ភាគលាភ

នៅថ្ងៃទី២៥ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានអនុម័តបែងចែកភាគលាភ ចំពោះប្រាក់ចំណេញសម្រាប់ ដំណាច់ឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០ ដូចខាងក្រោម៖

	២០២១ ពាន់រៀល	២០២០ ពាន់រៀល
ភាគលាភបានបង់ឱ្យភាគហ៊ុនប្រភេទ ខ	៣.៥៣៣.១២២	៣.៥៣៣.១២២
ភាគលាភបានបង់ឱ្យភាគហ៊ុនប្រភេទ គ	៨.៦៤១.៥២៧	៨.៦៤១.៥២៧
ភាគលាភបានបង់សរុប (*)	<u>១២.១៧៤.៦៤៩</u>	<u>១២.១៧៤.៦៤៩</u>

(*) ភាគលាភបានបង់សរុបមានចំនួន ១២.១៧៤.៦៤៩ ពាន់រៀល ត្រូវបានដកពីចំណេញរក្សាទុក (ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០៖ ៦.៧៧១.០១៦ ពាន់រៀល ត្រូវបានដកពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក និងទឹកប្រាក់នៅសល់ចំនួន ៥.៤០៣.៦៣៣ ពាន់ រៀលទៀត ត្រូវបានដកពីភាគលាភធានាដែលបានកត់ត្រាជាបំណុល)។

កំណត់សម្គាល់ស្របក្របខ័ណ្ឌសីហានុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

៣. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣.៣ តម្លៃសមស្របរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុខាងលើតាមផ្ទៃដើមដកអំណត់
វិធីសាស្ត្រ និងការសន្មត ដែលបានប្រើប្រាស់ក្នុងការប៉ាន់ស្មានតម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ មានដូចខាង

ក្រោម៖

- (ក) សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល និងប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លីនៅធនាគារ - តម្លៃយោងនៃគណនីទាំងនេះ មានតម្លៃប្រហាក់ប្រហែលនឹងតម្លៃសមស្រប ដោយសារវាមានរយៈពេលខ្លី។
- (ខ) គណនីអតិថិជន និងគណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ផ្សេងៗ - តម្លៃយោងដកសំវិធានធនដែលបណ្តាលមកពីការថយចុះតម្លៃ មានតម្លៃប្រហាក់ប្រហែលនឹងតម្លៃសមស្រប ដោយសារគណនីទាំងនេះស្ថិតនៅក្រោមលក្ខខណ្ឌឥណទានធម្មតា និងមានរយៈពេលខ្លី។
- (គ) គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ពាណិជ្ជកម្ម និងគណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ផ្សេងៗ - តម្លៃយោងនៃគណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ពាណិជ្ជកម្ម និងគណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ផ្សេងៗ ត្រូវបានចាត់ទុកថាមានតម្លៃស្មើគ្នានឹងតម្លៃសមស្របរបស់វា ដោយសារវាមានរយៈពេលខ្លី។
- (ឃ) ប្រាក់កម្ចី - តម្លៃសមស្របនៃប្រាក់កម្ចីត្រូវបានប៉ាន់ស្មានដោយធ្វើអប្បបរមាលើលំហូរសាច់ប្រាក់ចេញក្នុងកិច្ចសន្យានាពេលអនាគត ដោយប្រើអត្រាប្រាក់កម្ចីនាដំណាច់ឆ្នាំ។

ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលវាស់វែងតាមតម្លៃសមស្របត្រូវបានវិភាគទៅតាមឋានានុក្រមនៃការវាស់វែងតម្លៃសមស្របដូចខាងក្រោម៖

- កម្រិត ១ តម្លៃលក់ក្នុងទីផ្សារសកម្ម (មិនតែតម្រូវ) ចំពោះទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលដែលអាចកំណត់បាន។ ក.ស.ស មិនមានកាន់កាប់មូលបត្រចុះបញ្ជីទេ។
- កម្រិត ២ ធាតុចូលផ្សេងៗ ក្រៅពីតម្លៃលក់ដែលបានរួមបញ្ចូលក្នុងកម្រិត ១ ដែលអាចអង្កេតទ្រព្យសកម្ម ឬ បំណុលបានដោយផ្ទាល់ (តាមថ្លៃកំណត់) ឬ ដោយប្រយោល (តាមថ្លៃរកបាន)។
- កម្រិត ៣ ធាតុចូលចំពោះទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុល ដែលមិនអាស្រ័យលើទិន្នន័យលើទីផ្សារដែលអាចសង្កេតបាន (ដែលជាធាតុចូលដែលមិនអាចអង្កេតបាន)។

៤. ការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ ការសន្មត និងការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗ

ការប៉ាន់ស្មាន ការសន្មត និងការវិនិច្ឆ័យ ត្រូវបានវាយតម្លៃជាបន្តបន្ទាប់ ដោយផ្អែកទៅតាមបទពិសោធន៍ក្នុងគ្រាមុន និងកត្តាផ្សេងៗទៀត រួមមានការរំពឹងទុកនៃព្រឹត្តិការណ៍នាពេលអនាគត ដែលគេជឿជាក់ថាមានភាពសមហេតុផលទៅតាមកាលៈទេសៈផ្សេងៗ។ ក.ស.ស ធ្វើការប៉ាន់ស្មាន ការសន្មត និងការវិនិច្ឆ័យដោយគិតពីអនាគតកាល។ តាមនិយមន័យលទ្ធផលនៃការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ កម្រិតដូចគ្នានឹងលទ្ធផលពិតជាក់ស្តែងណាស់។ ការប៉ាន់ស្មាន ការសន្មត និងការវិនិច្ឆ័យដែលមានហានិភ័យធំ អាចបណ្តាលឱ្យមាននិយ័តកម្មជាសារវន្តលើតម្លៃយោងរបស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលក្នុងឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុបន្ទាប់ ត្រូវបានបង្ហាញដូចខាងក្រោម៖

(ក) កាតព្វកិច្ចសោធននិវត្តន៍

តម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃកាតព្វកិច្ចសោធននិវត្តន៍គឺអាស្រ័យទៅតាមកត្តាមួយចំនួន ដែលត្រូវបានកំណត់តាមមូលដ្ឋានដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការគណនាហានិភ័យ ដោយប្រើប្រាស់ការសន្មតមួយចំនួន។ ការសន្មតដែលបានប្រើប្រាស់ក្នុងការកំណត់ចំណាយសុទ្ធសម្រាប់ប្រាក់សោធននិវត្តន៍ រួមមានអត្រាអប្បបរមា អត្រាកំណើនប្រាក់បៀវត្សរ៍ និងអត្រាបម្រែបម្រួលបុគ្គលិក។ បម្រែបម្រួលណាមួយលើការសន្មតទាំងនេះ នឹងធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់តម្លៃយោងរបស់កាតព្វកិច្ចសោធននិវត្តន៍នេះ។

កំណត់ផែស្វយ័តក្រុមហ៊ុនសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

៤. ការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ ការសន្មត និងការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗ (ត)

(ក) កាតព្វកិច្ចសោធននិវត្តន៍ (ត)

គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ កម្ពុជាមានសញ្ញាប័ណ្ណសាជីវកម្មតែប្រាំបីប៉ុណ្ណោះ ដែលបានចុះបញ្ជីនៅក្នុង ទីផ្សារមូលបត្រកម្ពុជា។ សញ្ញាប័ណ្ណបច្ចុប្បន្នដែលត្រូវបានចេញផ្សាយជាប្រាក់រៀល មានអត្រាប័ណ្ណឥណទានជាមធ្យម ៧% ក្នុងមួយឆ្នាំ មានរយៈពេលកំណត់ពីរឆ្នាំ និងមានចំណាត់ថ្នាក់ B។ សញ្ញាប័ណ្ណសាជីវកម្មនេះ មិនត្រូវបានចាត់ទុកថាមាន គុណភាពខ្ពស់ (ចំណាត់ថ្នាក់ AA ឬ ខ្ពស់ជាងនេះ) ទេ ហើយការជួញដូរសញ្ញាប័ណ្ណសាជីវកម្ម មិនទាន់មានភាពសកម្មនៅ ឡើយទេ ដូចនេះ ក.ស.ស ប្រើប្រាស់អត្រាការប្រាក់បញ្ញើមធ្យមប្រចាំឆ្នាំជាប្រាក់រៀលពីធនាគារ ជាអត្រាអប្បបរមាដែលបានកែ តម្រូវ ដើម្បីកំណត់តម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃលំហូរសាច់ប្រាក់ចេញប៉ាន់ស្មាននាពេលអនាគត ដែលតម្រូវឱ្យមាន សម្រាប់ការទូទាត់ កាតព្វកិច្ចសោធននិវត្តន៍។

នៅពេលដែលអត្រាអប្បបរមាដែលបានប្រើប្រាស់ ខុសពីការប៉ាន់ស្មានរបស់គណៈគ្រប់គ្រង ០,៥% ហើយអត្រា កំណើនប្រាក់បៀវត្សរ៍បានប្រើប្រាស់ខុសពីការប៉ាន់ស្មានរបស់គណៈគ្រប់គ្រង ២,៥% នោះតម្លៃកាតព្វកិច្ចសោធននិវត្តន៍ គិត ត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ អាចនឹងត្រូវផ្លាស់ប្តូរប្រហាក់ប្រហែលនឹងចំនួនខាងក្រោម៖

	មូលដ្ឋាន		ផលប៉ះពាល់ (sensitivity impact)		
អត្រាអប្បបរមា	៦,០០%	៦,៥០%	៥,៥០%	៦,០០%	៦,០០%
អត្រាកំណើនប្រាក់បៀវត្សរ៍	៥,០០%	៥,០០%	៥,០០%	៧,៥០%	២,៥០%
កាតព្វកិច្ចសោធននិវត្តន៍បានកំណត់ (លានរៀល)	៨៨.១៨១	៨៣.៦៤២	៩៣.១៨៤	៩៩.១០១	៨០.១៩៨
ផលប៉ះពាល់ (លានរៀល)		(៤.៥៣៩)	៥.០០៣	១០.៩២០	(៧.៩៨៣)
ផលប៉ះពាល់ (%)		(៥%)	៦%	១២%	(៩%)

៥. ព័ត៌មានប្រតិបត្តិការតាមផ្នែក

ក.ស.ស មានប្រតិបត្តិការតាមផ្នែកដែលត្រូវរាយការណ៍គឺ សេវាផ្នែកកំពង់ផែ។ ប្រធានអ្នកសម្រេចចិត្តផ្នែកប្រតិបត្តិការ (អគ្គនាយក) ត្រួតពិនិត្យរបាយការណ៍គ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុង ដែលបានរាយការណ៍អំពីលទ្ធផលនៃសេវាផ្នែកកំពង់ផែទាំងមូល ដើម្បី វាយតម្លៃអំពីលទ្ធផល និងការបែងចែកធនធាន។ ប្រធានអ្នកសម្រេចចិត្តផ្នែកប្រតិបត្តិការវាយតម្លៃអំពីលទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការ តាមផ្នែក ដោយផ្អែកទៅលើទំហំប្រាក់ចំណូលដុល (កំណត់សម្គាល់ ២១)។ ប្រធានអ្នកសម្រេចចិត្តផ្នែកប្រតិបត្តិការ ក៏ត្រួតពិនិត្យ ផងដែរទៅលើចំណេញមុនបង់ពន្ធ និងចំណេញសុទ្ធផ្សេងៗនឹងការិយបរិច្ឆេទមុនៗ។ លើសពីនេះ ក.ស.ស ក៏មានតំបន់សេដ្ឋកិច្ច ពិសេស ដែលកំពុងធ្វើ ប្រតិបត្តិការជាភាគីម្ចាស់ទ្រព្យជួល និងរកចំណូលបានពីការជួលផងដែរ (កំណត់សម្គាល់ ៧)។

ប្រាក់ចំណូលភាគច្រើនបានមកពីអតិថិជនខាងក្រៅ។ ក.ស.ស មានទីតាំងស្ថិតនៅក្នុងខេត្តព្រះសីហនុ ហើយប្រាក់ ចំណូលភាគច្រើន មានប្រភពចេញពីខេត្តព្រះសីហនុ និងតំបន់ជុំវិញ។

ក្នុងអំឡុងឆ្នាំ មានប្រាក់ចំណូលចំនួន ១១៨.៨៤៩.៦១៦ ពាន់រៀល គឺបានមកពីអតិថិជនធំៗ ចំនួនបីក្រុមហ៊ុន។

កំណត់សម្គាល់តម្រូវឱ្យសម្រេចស្របតាមសីលធម៌

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

៦. ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ

	ដីធ្លី លានរៀល	ការកែលម្អដីធ្លី លានរៀល	អគារ លានរៀល	បរិក្ខារ បច្ចេកទេស លានរៀល	គ្រឿងសង្ហារឹមនិង បរិក្ខារបំពាក់ លានរៀល	អំណូល និងបរិក្ខារ ការិយាល័យ លានរៀល	បរិក្ខារ ដឹកជញ្ជូន លានរៀល	បរិក្ខារ កំណត់សម្រេច លានរៀល	ការងារកំពុង ដំណើរការ លានរៀល	ប៉ាន់ប្រមាណ លានរៀល	សរុប លានរៀល
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០											
កម្រៃចុះបញ្ជីសុទ្ធដើមគ្រា	២៥០.៩២៩.៩០៩	៣០.៦១៤.៤៣៧	៣២៤.២៣០.៦៧២	២៨.២២១.៦១៣	៥០០.១២៨	២.០០៩.៣១០	២៧.៤៧៦.៣៧៦	១៨៨.១១២.៩២១	៥.០៣៤.៨៩៧	៤៨.០៦៨	៨៥៧.១៧៨.៣៣១
ទិញបន្ថែម (*)	-	៣.១៩៩.២៤៧	១.៧៧៦.៦១៣	១.៥០៩.៣៥៥	៦៦៤.៩៦១	២.១១១.៩២៨	៧.៩៩៩.១០៣	១០.២៧៤.៦៨៧	៦១.២២១.៤៣០	៨៩.៧៨៥	៨៨.៨៤៧.១០៩
រំលស់	-	(១.៤៤២.៥៨៧)	(៩.៥៩២.០១៣)	(៣.៧១៣.៨១៩)	(៣៥៨.៤៤៩)	(១.៤០៩.៦៨១)	(៣.២១៨.២៨១)	(១០.៨៣៣.៩៩៤)	-	(៨៧.៥៩៧)	(៣០.៦៥៦.៤២៤)
កម្រៃចុះបញ្ជីសុទ្ធចុងគ្រា	២៥០.៩២៩.៩០៩	៣២.៣៧១.០៩៧	៣១៦.៤១៤.២៧២	២៦.០១៧.១៤៩	៨០៦.៦៤០	២.៧១១.៥៥៧	៣២.២៥៧.១៩៨	១៨៧.៥៥៣.៦១០	៦៦.២៥៦.៣២៧	៥០.២៥៦	៩១៥.៣៦៩.០១៥
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០											
ថ្លៃដើម	២៥០.៩២៩.៩០៩	៣៤.១២១.៦៣៤	៣៤៦.៦៩៣.៩៣៥	៣៥.៨២៨.៣៣៤	២.១៣៦.៣០៦	៩.០៣៨.៧៤៦	៤១.៤៩៩.៦៥៥	២៣២.០៨៨.៣៥៥	៦៦.២៥៦.៣២៧	១.០២២.៧៦១	១.០២៤.០១២.០០៦
រំលស់បង្គរ	-	(៥.៧៥០.៥៤១)	(៣០.២៧៨.៦៦៣)	(៩.៨១១.១៨៥)	(១.៣២៩.៧០៦)	(៦.៣២៧.១៨៩)	(៩.៦៣៨.៤៥៧)	(៤៤.៥៣៤.៧៤៥)	-	(៩៧២.៥០៥)	(១០៨.៦៤២.៩៩១)
កម្រៃចុះបញ្ជីសុទ្ធ	២៥០.៩២៩.៩០៩	៣២.៣៧១.០៩៧	៣១៦.៤១៤.២៧២	២៦.០១៧.១៤៩	៨០៦.៦៤០	២.៧១១.៥៥៧	៣២.២៥៧.១៩៨	១៨៧.៥៥៣.៦១០	៦៦.២៥៦.៣២៧	៥០.២៥៦	៩១៥.៣៦៩.០១៥
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១											
កម្រៃចុះបញ្ជីសុទ្ធដើមគ្រា	២៥០.៩២៩.៩០៩	៣២.៣៧១.០៩៧	៣១៦.៤១៤.២៧២	២៦.០១៧.១៤៩	៨០៦.៦៤០	២.៧១១.៥៥៧	៣២.២៥៧.១៩៨	១៨៧.៥៥៣.៦១០	៦៦.២៥៦.៣២៧	៥០.២៥៦	៩១៥.៣៦៩.០១៥
ទិញបន្ថែម (*)	៤៥.៨០៥.៥០០	៦៨១.១៥២	៨១៣.៧៦០	៣២០.៦៦៦	៣៣៥.៤៣០	២.៦៨៩.៣៨០	៧.០៩២.២៨៤	៧.៤១៨.៥៦០	១៨.១៣៥.៧៦០	-	៨៣.២៩២.៤៩២
ផ្ទេរ	-	២០.០៤៨.១៣២	-	១.៣៥៩.១០០	-	-	-	៣៧.៤៦០.០៥៤	(៥៨.៨៦៧.២៨៦)	-	-
រំលស់	-	(១.៥៧១.៧៩៦)	(៩.៦៤៤.៥៣០)	(៤.០១៦.៣៥៦)	(៤៣៣.៤១៤)	(១.៣៨៥.៤២២)	(៣.៧៩៧.១៥៥)	(១១.៦០២.០៩៨)	-	(៤៤.៨៩២)	(៣២.៤៩៥.៦៦៣)
កម្រៃចុះបញ្ជីសុទ្ធចុងគ្រា	២៩៦.៧៣៥.៤០៩	៥១.៥២៨.៥៨៥	៣០៧.៥៨៤.៥០២	២៣.៦៨០.៥៥៩	៧០៨.៦៦៦	៤.០១៥.៥៣៥	៣៥.៥៥២.៣២៧	២២០.៨០៩.១២៦	២៥.៥២៤.៨០១	៥.៣៦៤	៩៦៦.១៦៥.៨៤៤
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១											
ថ្លៃដើម	២៩៦.៧៣៥.៤០៩	៥៨.៨៥០.៩២២	៣៤៧.៥០៧.៦៩៥	៣៧.៥០៨.១០០	២.៤៧១.៧៧៦	១១.៧២៨.១២៦	៤៨.៩៤៧.៩៣៩	២៧៦.៩៦៦.៩៦៩	២៥.៥២៤.៨០១	១.០២២.៧៦១	១.១០៧.៣០៤.៤៩៨
រំលស់បង្គរ	-	(៧.៣២២.៣៣៧)	(៣៩.៩២៣.១៩៣)	(១៣.៨២៧.៥៤១)	(១.៧៦៣.១០០)	(៧.៧១២.៦១១)	(១៣.៤៣៥.៦១២)	(៥៦.១៣៨.៨៤៣)	-	(១.០១៧.៣៩៧)	(១៤១.១៣៨.៦៥៤)
កម្រៃចុះបញ្ជីសុទ្ធ	២៩៦.៧៣៥.៤០៩	៥១.៥២៨.៥៨៥	៣០៧.៥៨៤.៥០២	២៣.៦៨០.៥៥៩	៧០៨.៦៦៦	៤.០១៥.៥៣៥	៣៥.៥៥២.៣២៧	២២០.៨០៩.១២៦	២៥.៥២៤.៨០១	៥.៣៦៤	៩៦៦.១៦៥.៨៤៤

កំណត់ផែស្វយ័តក្រុមព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

៦. ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ (ត)

(*) នៅក្នុងឆ្នាំ ក.ស.ស បានទិញដីចំនួន ៧៥ ហិកតា ដែលមានទីតាំងនៅ ឃុំកែវផុស ស្រុកស្ទឹងហាវ ខេត្តព្រះសីហនុ ដើម្បីពង្រីកប្រតិបត្តិការរបស់ខ្លួន(ទីលានរក្សាទុកកុងតឺន័រ) ដែលមានតម្លៃសរុបចំនួន ៤៥.៨០៥ លានរៀល។ ប្រតិបត្តិការទិញលក់នេះត្រូវបានបញ្ចប់ ហើយ ក.ស.ស បានទូទាត់រួចទាំងស្រុង។ កម្មសិទ្ធិជាប្លង់ទន់ក៏ត្រូវបានផ្ទេរទៅ ក.ស.ស រួចរាល់ផងដែរ។ គណៈគ្រប់គ្រងកំពុងដំណើរការផ្ទេរកម្មសិទ្ធិប្លង់ទន់ ទៅជាប្លង់រឹង (LMAP)។

សូមយោងទៅលើការផ្ទៀងផ្ទាត់ការទិញបន្ថែមជាសាច់ប្រាក់ និងមិនមែនសាច់ប្រាក់ខាងក្រោម (ការទិញទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ) សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ។

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
ការទិញ (សាច់ប្រាក់ និងមិនមែនសាច់ប្រាក់) ក្នុងឆ្នាំ	៨៣.២៩២.៤៩២	៨៨.៨៤៧.១០៩
តំបាយ/(កំណើន)ទឹកប្រាក់ត្រូវសងអ្នកផ្គត់ផ្គង់ (មិនមែនសាច់ប្រាក់)	២.០៣៨.៧៤៦	(១.៥២៨.៣៧១)
សាច់ប្រាក់បានបង់ក្នុងឆ្នាំ	៨៥.៣៣១.២៣៨	៨៧.៣១៨.៧៣៨

ចំណាយការប្រាក់ ដែលត្រូវបានធ្វើមូលធនកម្មលើទ្រព្យសកម្មដែលមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់ សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ មានចំនួន ២៥៦.៦៣០ ពាន់រៀល (ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០៖ មានចំនួន២០៥.៧២០ ពាន់រៀល)។

តារាងខាងក្រោមសង្ខេបពីស្ថានភាពស្របច្បាប់នៃដីធ្លី និងតម្លៃយោងរបស់វា។

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
ដីធ្លីដែលមានប័ណ្ណកម្មសិទ្ធិស្របច្បាប់	៤៦.៥៤០.៥០០	៧៣៥.០០០
ដីធ្លីដែលមិនមានប័ណ្ណកម្មសិទ្ធិ	២៥០.១៩៤.៩០៩	២៥០.១៩៤.៩០៩
	២៩៦.៧៣៥.៤០៩	២៥០.៩២៩.៩០៩

កំណត់ផែស្វ័យភ័ក្ត្រព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

៧. ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ

	ដីធ្លី លានរៀល	អគារ និង ការកែលម្អដីធ្លី លានរៀល	សំណង់កំពុង សាងសង់ លានរៀល	សរុប លានរៀល
ដំណាច់ឆ្នាំថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០				
តម្លៃចុះបញ្ជីសុទ្ធដើមគ្រា	១៣៤.៣២៥.៨៨៣	១៤៨.៥៥៤.៨៦២	-	២៨២.៨៨០.៧៤៥
ទិញបន្ថែម	-	២.១៥២.៥៥៦	២.០៦៤.២៨២	៤.២១៦.៨៣៨
ផ្ទេរ	១.៧០៥.០០២	-	(១.៧០៥.០០២)	-
រំលស់	-	(៦.២៦២.១១៦)	-	(៦.២៦២.១១៦)
តម្លៃចុះបញ្ជីសុទ្ធចុងគ្រា	<u>១៣៦.០៣០.៨៨៥</u>	<u>១៣៧.៤៤៥.៣០២</u>	<u>៣៥៩.២៨០</u>	<u>២៧៣.៨៣៥.៤៦៧</u>
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០				
ថ្លៃដើម	១៣៦.០៣០.៨៨៥	១៦៨.១៤០.១៤៩	៣៥៩.២៨០	៣០៤.៥៣០.៣១៤
រំលស់បង្គរ	-	(៣០.៦៩៤.៨៨៧)	-	(៣០.៦៩៤.៨៨៧)
តម្លៃចុះបញ្ជីសុទ្ធ	<u>១៣៦.០៣០.៨៨៥</u>	<u>១៣៧.៤៤៥.៣០២</u>	<u>៣៥៩.២៨០</u>	<u>២៧៣.៨៣៥.៤៦៧</u>
ដំណាច់ឆ្នាំថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១				
តម្លៃចុះបញ្ជីសុទ្ធដើមគ្រា	១៣៦.០៣០.៨៨៥	១៣៧.៤៤៥.៣០២	៣៥៩.២៨០	២៧៣.៨៣៥.៤៦៧
ទិញបន្ថែម	-	១៦៥.៣១០	១.៧០៨.៨៦០	១.៨៧៤.១៧០
ផ្ទេរ	២.០៦៨.១៤០	-	(២.០៦៨.១៤០)	-
ផ្ទេរទៅទ្រព្យសកម្មសម្រាប់លក់ (កំណត់សម្គាល់ ១៣)	(១៣.០៥៨.៧០៨)	-	-	(១៣.០៥៨.៧០៨)
រំលស់	-	(៦.៣២២.៦៧០)	-	(៦.៣២២.៦៧០)
តម្លៃចុះបញ្ជីសុទ្ធចុងគ្រា	<u>១២៥.០៤០.៣១៧</u>	<u>១៣១.២៦៧.៩៤២</u>	<u>-</u>	<u>២៥៦.៣០៨.២៥៩</u>
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១				
ថ្លៃដើម	១២៥.០៤០.៣១៧	១៦៨.៣០៥.៤៥៩	-	២៩៣.៣៤៥.៧៧៦
រំលស់បង្គរ	-	(៣៧.០១៧.៥១៧)	-	(៣៧.០១៧.៥១៧)
តម្លៃចុះបញ្ជីសុទ្ធ	<u>១២៥.០៤០.៣១៧</u>	<u>១៣១.២៨៧.៩៤២</u>	<u>-</u>	<u>២៥៦.៣២៨.២៥៩</u>

ដំណើរការវាយតម្លៃ (បច្ចេកទេស/ធាតុចូល) ប្រើក្នុងការកំណត់តម្លៃសមស្រប

ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគត្រូវបានវាយតម្លៃ ដោយក្រុមហ៊ុនវាយតម្លៃដែលមានការទទួលស្គាល់ដោយ និងតកម្មលបត្រកម្ពុជា។ ក.ស.ស បានទទួលការវាយតម្លៃឯករាជ្យចំពោះទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគរបស់ខ្លួន គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨ ហើយគណៈគ្រប់គ្រងជឿជាក់ថា វាមិនមានការផ្លាស់ប្តូរសំខាន់ៗលើការវាយតម្លៃរហូតដល់កាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ទេ។

តម្លៃសមស្របកម្រិតបឋមរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ ត្រូវបានកំណត់ដោយប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រប្រៀបធៀបការលក់ជាមួយនឹងវិធីសាស្ត្រវាយតម្លៃដីធ្លី និងវិធីសាស្ត្រថ្លៃដើមសម្រាប់អគារ។ ដីធ្លីត្រូវបានវាយតម្លៃដោយប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រប្រៀបធៀបការលក់ ទៅនឹងដីដែលមានលក្ខណៈប្រហាក់ប្រហែលគ្នា។ តម្លៃទាំងនេះ ត្រូវបានកែតម្រូវសម្រាប់ភាពខុសគ្នាក្នុងការសន្មតសំខាន់ៗ ដូចជា ទំហំ ទីតាំង ស្ថានភាព និងកត្តាពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀត។

កំណត់ផែស្វយ័តក្រុមហ៊ុនសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

៧. ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ (ត)

គណៈគ្រប់គ្រងជឿជាក់ថាតម្លៃសមស្របរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ អាចត្រូវបានវាស់វែងគួរឱ្យជឿជាក់បាន។

	២០២១	២០២០
	លានរៀល	លានរៀល
ដីធ្លីតាមតម្លៃសមស្រប	២.៨៦២.៧៣២.៥៧៩	៣.១១៣.៣១៨.៣៨៤
អគារ និងការកែលម្អដីធ្លីតាមតម្លៃសមស្រប	១៣៧.៦៦៨.៦០៨	១៣៦.៦៨៨.៦៤០
	<u>៣.០០០.៤០១.១៨៧</u>	<u>៣.២៥០.០០៧.០២៤</u>

តារាងខាងក្រោមនេះ សង្ខេបពីស្ថានភាពស្របច្បាប់នៃដីធ្លី និងតម្លៃយោងរបស់វា។

	២០២១	២០២០
	លានរៀល	លានរៀល
ដីធ្លីដែលមានប័ណ្ណកម្មសិទ្ធិស្របច្បាប់ - តំបន់សេដ្ឋកិច្ចពិសេស(*)	៨៥.២១២.៣៧០	៨៥.២១២.៣៧០
ដីធ្លីដែលមានប័ណ្ណកម្មសិទ្ធិស្របច្បាប់ - តំបន់ផ្សេងៗ	៣.២៨៦.៧២៤	៣.២៨៦.៧២៤
ដីធ្លីដែលមិនមានប័ណ្ណកម្មសិទ្ធិ	៣៥.៤២៥.៤៩២	៤៦.៤១៦.០៦០
ដីធ្លីដែលមានប័ណ្ណកម្មសិទ្ធិស្របច្បាប់ ប៉ុន្តែប្រជាពលរដ្ឋកំពុងរស់នៅ (ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ឡើងវិញពី ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ)	១.១១៥.៧៣១	១.១១៥.៧៣១
	<u>១២៥.០៤០.៣១៧</u>	<u>១៣៦.០៣០.៨៨៥</u>

(*) នេះគឺជាតម្លៃដីចំនួន៤១ហិកតា ដែលត្រូវបានផ្ទេរជាផ្លូវការមកឱ្យ ក.ស.ស តាមរយៈគណៈកម្មាធិការអន្តរក្រសួង ក្នុងឆ្នាំ២០០២។

ក.ស.ស បានទូទាត់ និងបានដោះស្រាយតំបន់ដែលនៅជុំវិញលើទំហំដី៤១ហិកតានេះ ហើយទទួលបានដីចំនួន២៧ហិកតាបន្ថែមទៀតក្នុងឆ្នាំ២០១២ ដោយតម្លៃនៃដីនោះនឹងត្រូវកំណត់ដោយគណៈកម្មាធិការអន្តរក្រសួង។ តម្លៃដី ២៧ ហិកតានេះ មិនទាន់ត្រូវបានកត់ត្រានៅក្នុងបញ្ជីនៅឡើយទេ ប៉ុន្តែ ក.ស.ស បានទទួលប័ណ្ណកម្មសិទ្ធិតាមផ្លូវច្បាប់រួចរាល់ហើយ។

ចំនួនទឹកប្រាក់ខាងក្រោមដែលត្រូវបានកត់ត្រាក្នុងចំណេញ-ខាត ត្រូវបានទាញយកមកពីការធ្វើអាជីវកម្មលើទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ ៖

	២០២១	២០២០
	លានរៀល	លានរៀល
ចំណូលពីការជួល	២.១៩៥.៨៦៩	២.៤០៧.៧២២
ចំណាយរំលស់	(៦.៣២២.៦៧០)	(៦.២៦២.១១៦)
ចំណាយប្រតិបត្តិការផ្ទាល់ដែលកើតចេញពីការវិនិយោគទ្រព្យសម្បត្តិ ដែលបង្កើតឱ្យមានចំណូលពីការជួល	(២.៥៤៥.៦០២)	(២.៣៨៩.២៤៨)

កំណត់ផែស្វយ័តក្រុមហ៊ុនស៊ីហានុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

៧. ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ (ត)

ការទូទាត់កតិសន្យាអប្បបរមាទទួលបាន ចំពោះកតិសន្យានៃទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ មានដូចខាងក្រោម៖

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
ចន្លោះ១ឆ្នាំ	៧៣.៣៣២	៦៨.៧៦៥
ចន្លោះពី១ឆ្នាំ ទៅ ២ឆ្នាំ	៥៦២.២១២	៧២.៨១០
ចន្លោះពី២ឆ្នាំ ទៅ ៣ឆ្នាំ	១.៥៣៩.៩៧២	៥៥៨.២១០
ចន្លោះពី៣ឆ្នាំ ទៅ ៤ឆ្នាំ	១.៥៣៩.៩៧២	១.៥២៩.០១០
ចន្លោះពី៤ឆ្នាំ ទៅ ៥ឆ្នាំ	១.៥៤៨.១២០	១.៥២៩.០១០
លើសពី៥ឆ្នាំ	៣៩.៩៧៨.៣៧៤	៤១.២៣០.៨៩៥
	<u>៤៥.២៤១.៩៨២</u>	<u>៤៤.៩៨៨.៧០០</u>

៨. ទ្រព្យសកម្មអរូបី

	កម្មវិធី ពាន់រៀល
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
តម្លៃចុះបញ្ជីសុទ្ធដើមគ្រា	៦.៤៣១.៩៦០
ទិញបន្ថែម	៣១២.៨០០
រំលស់	(១.០៧១.០១៥)
តម្លៃចុះបញ្ជីសុទ្ធចុងគ្រា	<u>៥.៦៧៣.៧៤៥</u>
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
ថ្លៃដើម	១០.៩២១.១៥២
រំលស់បង្ក	(៥.២៤៧.៤០៧)
តម្លៃចុះបញ្ជីសុទ្ធ	<u>៥.៦៧៣.៧៤៥</u>
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
តម្លៃចុះបញ្ជីសុទ្ធដើមគ្រា	៥.៦៧៣.៧៤៥
ទិញបន្ថែម	៣៦៦.៩៣១
រំលស់	(១.១០៤.៣៤៤)
តម្លៃចុះបញ្ជីសុទ្ធចុងគ្រា	<u>៤.៩៣៦.៣៣២</u>
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
ថ្លៃដើម	១១.២៨៨.០៨៣
រំលស់បង្ក	(៦.៣៥១.៧៥១)
តម្លៃចុះបញ្ជីសុទ្ធ	<u>៤.៩៣៦.៣៣២</u>

កំណត់ផែស្វ័យកម្រិតព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

៩. សន្និធិ

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
សម្ភារប្រើប្រាស់	២៤.០០៧.៧៨៧	២២.៤១៨.១០៣
សម្ភារងាយរលួយ	២.៧០៩.៩៩៧	៧៧៧.៣៦៩
ប្រេងឥន្ធនៈ និងប្រេងម៉ាស៊ីន	១.២៥០.២១៦	១.៤០០.៥៤៤
សំវិធានធនសម្រាប់គ្រឿងបន្លាស់ (*)	(៧៤២.៩៩៤)	(៧៤២.៩៩៤)
	២៧.២២៥.០០៦	២៣.៨៥៣.០២២

(*) គណៈគ្រប់គ្រងធ្វើការវាយតម្លៃលើសន្និធិដែលដំណើរការយឺតតាមពេលវេលាកំណត់ និងពិចារណាទៅលើតម្លៃសំវិធានធន ដែលនៅសល់មានភាពគ្រប់គ្រាន់ និងត្រឹមត្រូវនៅដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ។

សន្និធិដែលបានកត់ត្រាជាចំណាយសម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ មានទឹកប្រាក់ចំនួន ៨៩.០០៦ លានរៀល (ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០ ៖ ៧៨.៤២២ លានរៀល)។

១០. គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម និងគណនីអតិថិជនផ្សេងៗ

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម	៣៣.៩៨៥.៥១៩	៣០.៦៣៦.៣៥៨
សំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់	(៣២៩.២៤១)	(២.៦៥៥.៤៧៨)
គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម - សុទ្ធ	៣៣.៦៥៦.២៧៨	២៧.៩៨០.៨៨០
បុរេប្រទានឱ្យក្រសួងសាធារណការ និងដឹកជញ្ជូន (ក)	១.២២១.៣០៣	៤.៧៥៤.៤២៥
បុរេប្រទានផ្សេងៗ	៦៩៦.៥០២	៦៦៨.៥១០
ឥណទានពន្ធកាត់ទុក (ខ)	-	១.១២៥.៧៩៧
ចំណាយបង់មុន	៨៥.៨២៨	៨៥.៦៤១
	២.០០៣.៦៣៣	៦.៦៣៤.៣៧៣
	៣៥.៦៥៩.៩១១	៣៤.៦១៥.២៥៣

អតិថិជនរបស់ ក.ស.ស គឺជាភ្នាក់ងារដឹកជញ្ជូនជាតិ និងអន្តរជាតិនានា។ គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្មគឺជាគណនីមានរយៈពេលខ្លី។

កំណត់ផែស្វ័យគម្រុះព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

១០. គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម និងគណនីអតិថិជនផ្សេងៗ (ត)

(ក) នេះគឺជាសមតុល្យបុរេប្រទានសាច់ប្រាក់នៅសល់ដែលឱ្យក្រសួងសាធារណការ និងដឹកជញ្ជូន យោងទៅតាមលិខិតរបស់ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ ចុះថ្ងៃទី២២ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១៩ ក្នុងគោលបំណងដើម្បីជួសជុលកែលម្អ និងពង្រីកផ្នែកខ្លះនៅក្នុងក្រុង។ បុរេប្រទាននេះត្រូវបានទូទាត់ ដោយកាត់កងពីការបែងចែកភាគលាភ និងការទូទាត់សង ហើយមិនមានកាលបរិច្ឆេទសងពិតប្រាកដទេ។

	២០២១ ពាន់រៀល	២០២០ ពាន់រៀល
សមតុល្យដើមគ្រា	៤.៧៥៤.៤២៥	១៤.២៨៧.៥៤៧
ការទូទាត់សងក្នុងអំឡុងឆ្នាំ	-	(៦.០០០.០០០)
បានទូទាត់តាមរយៈការបែងចែកភាគលាភ (កំណត់សម្គាល់៣.២.១)	(៣.៥៣៣.១២២)	(៣.៥៣៣.១២២)
សមតុល្យចុងគ្រា	<u>១.២២១.៣០៣</u>	<u>៤.៧៥៤.៤២៥</u>

(ខ) នៅថ្ងៃទី២១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១ អគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារបានអនុម័តលើឥណទានពន្ធកាត់ទុកចំនួន ១.១២៥.៧៩៧ ពាន់រៀល ដើម្បីកាត់កងជាមួយនឹងពន្ធលើប្រាក់ចំណូលដែលត្រូវបង់ចាប់ពីឆ្នាំ២០២១ តទៅ។ បំណុលពន្ធលើប្រាក់ចំណូលសម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ មានចំនួន ១.១២៥.៧៩៧ ពាន់រៀល ដែលត្រូវបានកាត់កងជាមួយនឹងឥណទានពន្ធកាត់ទុកខាងលើនេះ។

១១. ប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លីនៅធនាគារ

ប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លីនៅធនាគារ គឺជាប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់ ដែលបានធ្វើនៅគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុនានាក្នុងរយៈពេលពី៦ខែ ទៅ ១២ខែ ហើយទទួលបានការប្រាក់ចន្លោះពី ២,៧៥% ទៅ ៤,៥០% ក្នុងមួយឆ្នាំ (ឆ្នាំ២០២០ ៖ ៣,០០% ទៅ ៤,៥០% ក្នុងមួយឆ្នាំ) ។

១២. សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល

	២០២១ ពាន់រៀល	២០២០ ពាន់រៀល
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	១.៣៤១.៨០៨	១.២៥៦.១១៤
សាច់ប្រាក់នៅធនាគារ៖		
គណនីចរន្ត	២១.១២៧.១២១	២៩.៤៨៤.៩៦១
	<u>២២.៤៦៨.៩២៩</u>	<u>៣០.៧៤១.០៧៥</u>

សាច់ប្រាក់នៅធនាគារត្រូវបានដាក់ធ្វើនៅធនាគារពាណិជ្ជក្នុងស្រុក។ គណនីចរន្តគឺជាគណនីមិនមានការប្រាក់ទេ។

កំណត់ផែស្វយ័តក្រុមព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

១៣. ទ្រព្យសកម្មចាត់ថ្នាក់ជាទ្រព្យសកម្មសម្រាប់លក់

នៅថ្ងៃទី១០ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២១ ក.ស.ស បានចុះហត្ថលេខាលើកិច្ចព្រមព្រៀងលក់-ទិញជាមួយអ្នកទិញ ដើម្បីលក់ដី ទំនេរមួយកន្លែង (១៣០ ហិកតា) ដែលមានទីតាំងស្ថិតនៅ ឃុំបិតត្រាំង ដែល ក.ស.ស បានទិញទុកដើម្បីលក់នៅពេលដែលតម្លៃ វាឡើងថ្លៃ។ ដីនេះកន្លងមកបានចាត់ថ្នាក់ និង បង្ហាញជា ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ។

តម្លៃក្នុងកិច្ចសន្យាសរុបមានចំនួន ២៦ លានដុល្លារអាមេរិក ដោយតម្លៃក្នុងមួយម៉ែត្រការ៉េ មានតម្លៃ២០ដុល្លារ អាមេរិក ។ ក.ស.ស បានទទួលទឹកប្រាក់ចំនួន ២ លានដុល្លារអាមេរិក ជាប្រាក់កក់នៅថ្ងៃចុះកិច្ចសន្យា ហើយអ្នកទិញនឹងទូទាត់ ប្រាក់ដែលនៅសល់នៅពេលបញ្ចប់ការផ្ទេរកម្មសិទ្ធិ ដែលរំពឹងថានឹងបញ្ចប់នៅត្រឹមខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២។ តម្លៃចុះបញ្ជីសុទ្ធនៃផ្ទៃដី ១៣០ ហិកតា មានចំនួន ១៣.០៥៨ លានរៀល (ស្មើនឹង ៣.២៦៤.៦៧៧ ដុល្លារអាមេរិក)។ ចំនួននេះត្រូវបានកត់តាជាទ្រព្យ សកម្មសម្រាប់លក់ ក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១។ គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ មិនមានការកត់ត្រាចំណេញណាមួយនោះទេ ដោយសារប្រតិបត្តិការលក់-ទិញនេះមិនទាន់បានបញ្ចប់នៅឡើយ ហើយហានិភ័យ និងផលកម្មសិទ្ធិ មិនទាន់ត្រូវបានផ្ទេរទៅអ្នកទិញទាំងស្រុងនោះទេ។

ទំហំដីអាចនឹងត្រូវកាត់បន្ថយដោយសារការសាងសង់ផ្លូវសាធារណៈកំពុងដំណើរការនៅលើដីនោះ។ គណៈគ្រប់គ្រង កំពុងដំណើរការផ្ទេរកម្មសិទ្ធិប្លង់រឹង (LMAP) ហើយគេនឹងដឹងអំពីទំហំដីជាក់ស្តែងនៅពេលដែលក្រសួងរៀបចំដែនដីនគរូបនីយកម្ម និងសំណង់ ចេញប្លង់រឹង ហើយអ្នកទិញនឹងទូទាត់តាមទំហំដីដែលបានបញ្ជាក់ក្នុងប្លង់ជាក់ស្តែង ក្នុងតម្លៃ២០ដុល្លារអាមេរិក ក្នុង មួយម៉ែត្រការ៉េ។

ដីដែលត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាទ្រព្យសកម្មសម្រាប់លក់ ក្នុងអំឡុងពេលការិយបរិច្ឆេទរាយការណ៍ ត្រូវបានវាស់វែងតាម តម្លៃណាមួយដែលទាបជាងគេ រវាងតម្លៃយោងគឺថ្លៃដើមរបស់វា និងតម្លៃសមស្របដកចំណាយលើការលក់។

កំពង់ផែស្វយ័តក្រុងព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

១៤. ដើមទុន និងបុព្វលាភភាគហ៊ុន

	ភាគហ៊ុនប្រភេទ ក (*)		ភាគហ៊ុនប្រភេទ ខ (**)		ភាគហ៊ុនប្រភេទ គ (**)		ភាគហ៊ុន	សរុប
	ចំនួនភាគហ៊ុន	ពាន់រៀល	ចំនួនភាគហ៊ុន	ពាន់រៀល	ចំនួនភាគហ៊ុន	ពាន់រៀល	បុព្វលាភ ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	៣៦៤.៥៣០.៨៦១	៣៦៤.៥៣០.៨៦១	៦៤.៣២៨.៩៧៥	៦៤.៣២៨.៩៧៥	២១.៤៤២.៩៩២	២១.៤៤២.៩៩២	៦៧.៧១៥.២៣៥	៥១៨.០១៨.០៦៣
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៣៦៤.៥៣០.៨៦១	៣៦៤.៥៣០.៨៦១	៦៤.៣២៨.៩៧៥	៦៤.៣២៨.៩៧៥	២១.៤៤២.៩៩២	២១.៤៤២.៩៩២	៦៧.៧១៥.២៣៥	៥១៨.០១៨.០៦៣

(*) យោងតាមមាត្រា ៥ នៃលក្ខន្តិកៈ ចុះថ្ងៃទី២១ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៧ ដើមទុនដែលមានស្រាប់ចំនួន ៤២៨.៨៥៩.៨៣៦.០០០ រៀល ត្រូវបានបែងចែកទៅជាភាគហ៊ុនប្រភេទ “ក” ចំនួន ៣៦៤.៥៣០.៨៦១ ហ៊ុន ដើមទុនប្រភេទ ខ ចំនួន ៦៤.៣២៨.៩៧៥ ហ៊ុន ដោយមានតម្លៃចារិក ១.០០០ រៀល ក្នុងមួយភាគហ៊ុន។ ទាំងភាគហ៊ុនប្រភេទ “ក” និងភាគហ៊ុនប្រភេទ “ខ” ត្រូវបានកាន់កាប់ដោយរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ដែលតំណាងដោយក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ។ ភាគហ៊ុនប្រភេទ “ក” មិនមានសិទ្ធិទទួលបានភាគលាភទេ ហើយក៏មិនមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតដែរ លើកលែងតែលក្ខខណ្ឌមួយចំនួនដូចបានលម្អិតក្នុងមាត្រា ៩ នៃលក្ខន្តិកៈចុះថ្ងៃទី២១ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៧។ ភាគហ៊ុនប្រភេទ “ខ” មានសិទ្ធិបោះឆ្នោត និងមានសិទ្ធិទទួលបានភាគលាភ នៅពេលដែលក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានអនុម័ត។

កំណត់ផែស្វ័យភ័ក្ត្រព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

១៤. ដើមទុន និងបុព្វលាភភាគហ៊ុន (ត)

(**) សេចក្តីលម្អិតនៃភាគហ៊ុនដែលមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតមានដូចខាងក្រោម៖

ភាគហ៊ុន	ភាគរយ	ចំនួនភាគហ៊ុន	ពាន់រៀល
ភាគហ៊ុនប្រភេទ "ខ"			
រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា	៧៥%	៦៤.៣២៨.៩៧៥	៦៤.៣២៨.៩៧៥
ភាគហ៊ុនប្រភេទ "គ"			
Kamigumi	១៣%	១១.១៥០.៣២៤	១១.១៥០.៣២៤
គម្រោងភាគហ៊ុនរបស់បុគ្គលិក	២%	២.១៤៤.២៩៩	២.១៤៤.២៩៩
អ្នកវិនិយោគផ្សេងៗ	១០%	៨.១៤៨.៣៦៩	៨.១៤៨.៣៦៩
	២៥%	២១.៤៤២.៩៩២	២១.៤៤២.៩៩២
	១០០%	៨៥.៧៧១.៩៦៧	៨៥.៧៧១.៩៦៧

ចំនួនភាគហ៊ុនដែលបានបោះឆ្នោតក្នុងប្រភេទ "គ" មានចំនួន ២១.៤៤២.៩៩២ ភាគហ៊ុន ដែលមានតម្លៃចារឹក ១.០០០ រៀលក្នុងមួយភាគហ៊ុន។ ភាគហ៊ុនប្រភេទ "គ" ដែលបានបោះឆ្នោតទាំងអស់ ត្រូវបានបង់ប្រាក់រួចរាល់ទាំងស្រុង។

១៥. ទុនបម្រុង

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
សមតុល្យដើមគ្រា	២៩.០៥៩.០៧២	២៤.៧១២.៧២២
បន្ថែម : ទុនបម្រុងទូទៅ	១.៣៣០.៣៨០	២.១៧៣.១៧៥
បន្ថែម : ទុនបម្រុងតាមច្បាប់	១.៣៣០.៣៨០	២.១៧៣.១៧៥
សមតុល្យចុងគ្រា	៣១.៧១៩.៨៣២	២៩.០៥៩.០៧២

មាត្រា ៣៤ នៃលក្ខន្តិកៈចុះថ្ងៃទី២១ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៧ បានចែងថា បន្ទាប់ពីកាត់កងការខាតយោង (ប្រសិនបើមាន) និងប្រាក់ចំណេញរួច ក.ស.ស ត្រូវបែងចែកប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកទៅក្នុងទុនបម្រុងទូទៅចំនួន៥% និងទុនបម្រុងតាមច្បាប់៥%។ នៅថ្ងៃទី០៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២១ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានអនុម័តផ្ទេរប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកសម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០ ទៅជាទុនបម្រុងទូទៅចំនួន ១.៣៣០.៣៨០ ពាន់រៀល និងទៅជាទុនបម្រុងតាមច្បាប់ចំនួន ១.៣៣០.៣៨០ ពាន់រៀល។

កំណត់ផែស្វ័យគម្រុះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

១៦. ប្រាក់កម្ចី

	២០២១ លានរៀល	២០២០ លានរៀល
ប្រាក់កម្ចីពី៖		
ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ – (JBIC)– ឥណទានលេខ CP-P3	៥៧.៧៣៥.៨១៣	៧១.០៤៤.១៦៤
ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ – (JBIC) – ឥណទានលេខ CP-P4	៩៨.០៥៣.៩១៨	១០៤.៨៤៤.៨៤៨
ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ – (JBIC) – ឥណទានលេខ CP-P6	៦.៦១៤.៦៧៧	៧.៨០២.៦៧៣
ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ – (JBIC) – ឥណទានលេខ CP-P8	១០៨.២៨១.៧៧០	១២៣.៩៩៨.០៨៤
ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ – (JICA) – ឥណទានលេខ CP-P10	១៨៣.២២៧.៧១២	២១៦.៣៧១.០៦៤
ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ – (JICA) – ឥណទានលេខ CP-P21	១៥.០៧៣.១០៧	១៥.៨៨៥.០០០
	៤៦៨.៩៨៦.៩៩៧	៥៣៩.៩៤៥.៨៣៣

ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ បានចុះហត្ថលេខាលើកិច្ចព្រមព្រៀងប្រាក់កម្ចីជាមួយ JICA និង JBIC ទាក់ទិនទៅនឹងប្រតិបត្តិការដែលពាក់ព័ន្ធនឹង ក.ស.ស។ ប្រាក់កម្ចីត្រូវបាន JICA និង JBIC ទូទាត់ដោយផ្ទាល់ទៅឱ្យអ្នកផ្គត់ផ្គង់របស់ ក.ស.ស។ ក.ស.ស បានសងប្រាក់ដោយផ្ទាល់ទៅក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ ទៅតាមកាលវិភាគសងប្រាក់។

កាលកំណត់របស់ប្រាក់កម្ចីទាំងនេះមានដូចខាងក្រោម៖

	២០២១ លានរៀល	២០២០ លានរៀល
ប្រាក់កម្ចីរយៈពេលខ្លី		
មិនលើសមួយឆ្នាំ	៣៣.៩៦១.៥៧២	៣៧.៦០២.២២៤
ប្រាក់កម្ចីរយៈពេលវែង		
លើសមួយឆ្នាំ ប៉ុន្តែមិនលើសពីរឆ្នាំ	៣១.០៦៧.៩៣៨	៣៣.៤៥៣.៥២៣
លើសពីរឆ្នាំ ប៉ុន្តែមិនលើសប្រាំឆ្នាំ	៩៣.២០៣.៨១៣	១០០.៣៦០.៥៦៩
លើសពីប្រាំឆ្នាំឡើងទៅ	៣១០.៧៥៣.៦៧៤	៣៦៨.៥២៩.៥១៧
	៤៣៥.០២៥.៤២៥	៥០៦.៣៤៥.៦០៩
	៤៦៨.៩៨៦.៩៩៧	៥៣៩.៩៤៥.៨៣៣

កំណត់ផែស្វ័យគម្រុះព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

១៦. ប្រាក់កម្ចី (ត)

តម្លៃយោង និងតម្លៃសមស្របរបស់ប្រាក់កម្ចី មានដូចខាងក្រោម៖

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
តម្លៃយោង		
រយៈពេលខ្លី	៣៣.៩៦១.៥៧២	៣៧.៦០២.២២៤
រយៈពេលវែង	៤៣៥.០២៥.៤២៥	៥០២.៣៤៣.៦០៩
	<u>៤៦៨.៩៨៦.៩៩៧</u>	<u>៥៣៩.៩៤៥.៨៣៣</u>
តម្លៃសមស្រប		
រយៈពេលខ្លី	៣០.៥៩៥.២១១	៣២.៩៥១.១៣៥
រយៈពេលវែង	៣៣២.៤២៤.៨៥៥	៣៧៩.២៧៦.៩០៣
	<u>៣៦៣.០២០.០៦៦</u>	<u>៤១២.២២៨.០៣៨</u>

តម្លៃសមស្របត្រូវបានគណនាស្របទៅតាមលំហូរសាច់ប្រាក់អប្បបរមា ដោយប្រើអត្រាប្រាក់កម្ចីនាពេលបច្ចុប្បន្នរបស់អង្គការ។ វាត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាតម្លៃសមស្របកម្រិតទី៣ ក្នុងឋានៈក្រុមតម្លៃសមស្រប ដោយសារមានការរួមបញ្ចូលនូវធាតុចូលដែលមិនអាចអង្កេតបាន រួមមាន ហានិភ័យឥណទានរបស់ភាគីដៃគូជាដើម។

ប្រាក់កម្ចីជាប្រិយប័ណ្ណផ្សេងៗក្រៅពីប្រិយប័ណ្ណគោល មានដូចខាងក្រោម៖

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
ប្រាក់យ៉េន	៣៧០.៩៣៣.០៧៩	៤៣០.៥១៨.៣៣៥
ប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក	៩៨.០៥៣.៩១៨	១០៩.៤២៧.៤៩៨
	<u>៤៦៨.៩៨៦.៩៩៧</u>	<u>៥៣៩.៩៤៥.៨៣៣</u>

អត្រាការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំនៃប្រាក់កម្ចីនីមួយៗ មានដូចខាងក្រោម៖

	២០២១	២០២០
ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ – (JBIC) – ឥណទានលេខ CP-P3	៣,០០%	៣,០០%
ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ – (JBIC) – ឥណទានលេខ CP-P4	៣,៧០%	៣,៧០%
ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ – (JBIC) – ឥណទានលេខ CP-P6	៣,០០%	៣,០០%
ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ – (JBIC) – ឥណទានលេខ CP-P8	២,៦៥%	២,៦៥%
ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ – (JICA) – ឥណទានលេខ CP-P10	១,៦៥%	២,៦៥%
ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ – (JICA) – ឥណទានលេខ CP-P21	១,២៦%	១,២៦%

កំណត់ផែស្វ័យភ័ស្តុតាងព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

១៧. កាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍

ចំនួនទឹកប្រាក់ដែលបានកត់ត្រានៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ មានដូចខាងក្រោម៖

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
តម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃកាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍ដែលបានកំណត់	៨៨.១៨០.៩៨៤	៨៦.៤៨១.៩៦៧
ស្ថានភាពអធន (Unfunded status)	៨៨.១៨០.៩៨៤	៨៦.៤៨១.៩៦៧
បំណុលសុទ្ធដែលបានកត់ត្រាក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ	<u>៨៨.១៨០.៩៨៤</u>	<u>៨៦.៤៨១.៩៦៧</u>

បម្រែបម្រួលនៃកាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍ដែលបានកំណត់ក្នុងឆ្នាំនេះ មានដូចខាងក្រោម៖

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
សមតុល្យដើមគ្រា	៨៦.៤៨១.៩៦៧	៨៣.០៧៤.០៦១
ចំណាយលើសេវាកម្មបច្ចុប្បន្ន	១.៧០៩.០០០	១.៧២០.០០០
ចំណាយការប្រាក់	៤.៦១៤.០០០	៤.៥៦៤.០០០
អត្ថប្រយោជន៍បានបង់	(៤.៦២៣.៩៨៣)	(២.៨៧៦.០៩៤)
សមតុល្យចុងគ្រា	<u>៨៨.១៨០.៩៨៤</u>	<u>៨៦.៤៨១.៩៦៧</u>

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
រយៈពេលខ្លី	៤.៥៣៤.៤២៥	៧.៩៤៩.០០០
រយៈពេលវែង	៨៣.៦៤៦.៥៥៩	៧៨.៥៣២.៩៦៧
	<u>៨៨.១៨០.៩៨៤</u>	<u>៨៦.៤៨១.៩៦៧</u>

កំណត់ផែស្វ័យភ្នាក់ងារសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

១៧. កាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍ (ត)

ចំណាយអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍ ត្រូវបានកត់ត្រានៅក្នុងខ្ទង់ប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ឈ្នួល និងចំណាយពាក់ព័ន្ធ ហើយការវាស់វែងកាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍ឡើងវិញនៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ-ខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ មានដូចខាងក្រោម៖

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
ចំណាយលើសេវាកម្មបច្ចុប្បន្ន	១.៧០៩.០០០	១.៧២០.០០០
ចំណាយការប្រាក់	៤.៦១៤.០០០	៤.៥៦៤.០០០
ទឹកប្រាក់សរុបបានកត់ត្រាក្នុងចំណេញ-ខាត	៦.៣២៣.០០០	៦.២៨៤.០០០

ការសន្មតសំខាន់ជាចម្បង មានដូចខាងក្រោម៖

	២០២១	២០២០
អត្រាអប្បហារក្នុងមួយឆ្នាំ	៦%	៦%
អត្រាកំណើនប្រាក់បៀវត្សក្នុងមួយឆ្នាំ	៥%	៥%
អត្រាបម្រែបម្រួលបុគ្គលិកក្នុងមួយឆ្នាំ	០,៥%	០,៥%

អត្រាមរណៈ

ដោយសារមិនមានអត្រាមរណៈត្រូវបានចេញផ្សាយនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ក.ស.ស បានប្រើប្រាស់តារាងអត្រាអាយុ កាលរំពឹងទុកនៃមរណៈរបស់ប្រទេសថៃឆ្នាំ២០១៧ ហើយបានកែសម្រួលដើម្បីឱ្យសមស្របទៅនឹងអាយុកាលរំពឹងទុករបស់ ប្រជាជនកម្ពុជា។ តារាងអត្រាមរណៈរបស់ប្រទេសថៃឆ្នាំ២០១៧ គឺជាតារាងដែលមានការប៉ាន់ស្មានចុងក្រោយគេបំផុតនៃ មរណភាពរបស់ប្រជាជនទូទៅនៅក្នុងប្រទេសថៃ ហើយអត្រានេះស្ថិតនៅដដែល គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១។

កំពង់ផែស្វយ័តក្រុងព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

១៨. កាតព្វកិច្ចការទូទាត់ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារ

	<u>២០២១</u> ពាន់រៀល	<u>២០២០</u> ពាន់រៀល
រយៈពេលខ្លី		
សេវាប្រចាំឆ្នាំ	-	៣.០១២.៤៧៧
បំណុលប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារ	-	១១៣.៥៨៣
	-	៣.១២៦.០៦០
រយៈពេលវែង		
បំណុលប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារ	១.០៨០.១៤៩	៩៨៣.១១៨
	<u>១.០៨០.១៤៩</u>	<u>៤.១០៩.១៧៨</u>

ការសន្មតដែលបានប្រើប្រាស់ក្នុងការកំណត់ចំណាយចុងក្រោយ សម្រាប់កាតព្វកិច្ចការទូទាត់ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារ រួមមាន៖

	<u>២០២១</u>	<u>២០២០</u>
អត្រាអប្បបរមាក្នុងមួយឆ្នាំ	៦%	៦%
អត្រាបម្រែបម្រួលក្នុងមួយឆ្នាំ	០,៥%	០,៥%

១៩. ចំណូលពន្យារ

ក.ស.ស បានជួលផ្ទៃកន្លះនៃដីរបស់ខ្លួនក្នុងតំបន់សេដ្ឋកិច្ចពិសេសក្រុងព្រះសីហនុ ក្រោមកិច្ចសន្យាភតិសន្យាប្រតិបត្តិ រយៈពេល៥០ឆ្នាំ និងបានជួលទីលានឃ្នាំងកំពង់ផែ ក្នុងរយៈពេល២ឆ្នាំ។ ប្រាក់ដែលទទួលបានមុនត្រូវបានកត់ត្រាក្នុងខ្ទង់ឥណទានក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ-ខាត តាមមូលដ្ឋានថេរលើរយៈពេលនៃភតិសន្យា។

	<u>២០២១</u> ពាន់រៀល	<u>២០២០</u> ពាន់រៀល
រយៈពេលខ្លី	១៣៤.៤៤២	១៣៣.៤៨៥
រយៈពេលវែង	៥.៣១០.៤៥៩	៥.៤០៦.១៤៣
	<u>៥.៤៤៤.៩០១</u>	<u>៥.៥៣៩.៦២៨</u>

កំពង់ផែស្វយ័តក្រុងព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

១៩. ចំណូលពន្យារ (ត)

បម្រែបម្រួលចំណូលពន្យារក្នុងឆ្នាំ មានដូចខាងក្រោម៖

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
សមតុល្យដើមគ្រា	៥.៥៣៩.៦២៨	៥.៧១៥.១៨៨
បន្ថែម	៣២៥.៤៣៩	៣២៧.០០១
កត់ត្រាក្នុងខ្ទង់ឥណទានក្នុងចំណេញ-ខាត	(៤៦០.៩៣០)	(៤៦៣.៩៦៦)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	៤០.៧៦៤	(៣៨.៥៩៥)
សមតុល្យចុងគ្រា	<u>៥.៤៤៤.៩០១</u>	<u>៥.៥៣៩.៦២៨</u>

២០. គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ពាណិជ្ជកម្ម និងគណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ផ្សេងៗ

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ពាណិជ្ជកម្ម	៦.៩០១.០៣៤	៤.០៤៧.១៣៦
ប្រាក់រង្វាន់បង្ក	១៧.៧២៣.៧៤៦	១២.១៨០.៣២៣
ប្រាក់កក់របស់អតិថិជន	១១.៤៦៣.៥៥៦	៣.៤២៣.៤១៥
បង្កការចូលបរិច្ចាគក្នុងមូលនិធិសង្គម	៥.៦៩៥.១០៧	១.២៨៧.១៤១
អាករលើតម្លៃបន្ថែមត្រូវបង់	១.៥១២.៣១៥	១.២៦១.៦៨០
ពន្ធលើប្រាក់បៀវត្សរ៍ត្រូវបង់	៤៣៤.៤៤៧	៣៧៨.៤១៨
បំណុលផ្សេងៗ	៤៧៧.៩៥៤	១.៥៤២.៧៥៥
	<u>៤៤.២០៨.១៥៩</u>	<u>២៤.១២០.៨៦៨</u>

កំពង់ផែស្វយ័តក្រុងព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២១. ចំណូល

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
ចំណូលបានពីការលើកដាក់ទំនិញពីនាវា/ចូលនាវា	១៥៨.៥៦៦.៤៩៩	១៤៤.៨៣៨.៣៣៩
ចំណូលបានពីការលើកដាក់ទំនិញពីយានយន្ត/ចូលយានយន្ត	១០០.៦០២.០៤៦	៨៣.៨២១.៧៧៥
ចំណូលបានពីសេវាច្រកចេញចូលកំពង់ផែ	៦៥.០១៦.២៦៧	៦៧.៥៨៣.៩៨៥
ចំណូលពីការរក្សាទុកកុងតឺន័រ	១៤.៣៧៤.៤៨៨	១១.៣៧៧.៧៨៥
ចំណូលបានមកពីការជួលតំបន់សេដ្ឋកិច្ចពិសេស	២.១៩៥.៨៦៩	២.៤០៧.៧២២
ចំណូលផ្សេងៗ	១.៥៩៤.០៦០	១.៧៨៤.១៦៣
	៣៤២.៣៤៩.២២៩	៣១១.៨១៣.៧៦៩
ពេលវេលានៃការទទួលស្គាល់ចំណូល		
ទទួលស្គាល់នៅពេលតែមួយ	៣២៤.៦១០.៦២៤	២៩៦.៨៨៧.៤៣០
ទទួលស្គាល់តាមដំណាក់កាល	១៧.៧៣៨.៦០៥	១៤.៩២៦.៣៣៩
	៣៤២.៣៤៩.២២៩	៣១១.៨១៣.៧៦៩

២២. ចំណាយសម្ភារៈប្រើប្រាស់

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
ចំណាយលើសម្ភារៈដោយឆេះ	៤៤.៦៧៦.៩២២	៣៣.០៣០.១៧១
គ្រឿងបន្លាស់	៣២.៩០៨.០១៧	៣៤.៩៤៩.០៧៣
សម្ភារឃ្នាំង	៧.៦០៩.៦៧០	៦.៨៨៦.៤៦២
ប្រេងឥន្ធនៈ និងប្រេងម៉ាស៊ីន	៣.៨១០.៩១៤	៣.៥៥៦.៦៧៣
សម្ភារផ្គត់ផ្គង់ការិយាល័យ	២.៨៣៦.៧១៥	៣.២៦៥.៤៧៧
សម្ភារប្រើប្រាស់ផ្សេងៗ	១.៨៩៧.០០៨	១.៨៥៧.២៥៧
	៩៣.៧៣៩.២៤៦	៨៣.៥៤៥.១១៣

កំណត់ផែស្វយ័តក្រុមព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២៣. ចំណាយប្រាក់បៀវត្សប្រាក់ឈ្នួល និងចំណាយពាក់ព័ន្ធ

	២០២១	២០២០
	លានរៀល	លានរៀល
ប្រាក់បៀវត្សបុគ្គលិក	៦៩.៣១៨.៩៩៨	៦១.១៨០.៦៩១
ប្រាក់រង្វាន់	១៧.៧២៣.៧៤៦	១២.១៧៩.០២៣
ចំណាយអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍ (កំណត់សម្គាល់ ១៧)	៦.៣២៣.០០០	៦.២៨៤.០០០
បង្កការទូទាត់ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារ	៣.៤៧០.៩២៨	៣.០១២.៤៧៧
លាភការរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	១.៣៩៦.៨០០	១.៣៧២.១០០
ចំណាយសន្តិសុខសង្គមផ្សេងៗ	៧៨៣.០២២	៨៣១.៩៦១
ប្រាក់ឈ្នួលសម្រាប់អ្នកម៉ៅការ	២៣២.៥៥០	២៩២.៣០០
ចំណាយផ្សេងៗពាក់ព័ន្ធនឹងបុគ្គលិក	៥.១១៧.៩០៥	៤.៩៧៥.១៤៤
	១០៤.៣៦៦.៩៤៩	៩០.១២៧.៦៩៦

២៤. ចំណាយរំលស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ និងរំលស់ទ្រព្យសកម្មអរូបី

	២០២១	២០២០
	លានរៀល	លានរៀល
ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ (កំណត់សម្គាល់ ៦)	៣២.៤៩៥.៦៦៣	៣០.៦៥៦.៤២៥
ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ (កំណត់សម្គាល់ ៧)	៦.៣២២.៦៧០	៦.២៦២.១១៦
ទ្រព្យសកម្មអរូបី (កំណត់សម្គាល់ ៨)	១.១០៤.៣៤៤	១.០៧១.០១៥
	៣៩.៩២២.៦៧៧	៣៧.៩៨៩.៥៥៦

កំណត់ផែស្វ័យភ័ក្ត្រប្រទេសសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២៥. ចំណាយផ្សេងៗ

	២០២១	២០២០
	លានរៀល	លានរៀល
វិភាគទាន និងការធ្វើអំណោយ	១២.០២៩.៣២៦	៦.៥៦៣.៧៦៨
ចំណាយប្រតិបត្តិការតំបន់សេដ្ឋកិច្ចពិសេស	២.៥៤៥.៦០២	២.៣៨៩.២៤៨
ចំណាយរដ្ឋបាល	២.២០៣.២១៨	១.៧៨១.៧៤៩
ការទទួលភ្ញៀវ និងបដិសណ្ឋារកិច្ច	១.៤២២.៧៥៧	៣.៨២០.៩៧៧
កម្រៃសេវាវិជ្ជាជីវៈ និងចំណាយពាក់ព័ន្ធ	១.០៩១.២៥០	៧៦២.៣៤១
បេសកកម្ម	១.០១៥.៣៥៩	១.១៣៩.១៩២
ការបោះផ្សាយផ្សេងៗ	៧៨៤.៩០៧	១.១៨៩.២៧៧
ទឹកភ្លៀង	៣៩០.២៣៤	៤៧៥.៦៧១
សេវាប្រៃសណីយ៍	៣៦៦.៣៧៤	៦១៩.៨២៥
សម្ភារៈថែទាំសុខភាព	៣៤៩.៤២៨	១៨៥.៨៨០
ការបណ្តុះបណ្តាល និងសិក្ខាសាលា	២៤៣.៤៩១	៥១៤.៥៧៤
ការជួលឧបករណ៍	២៦.៨៤៥	១១១.០៣៨
ការកត់ត្រាត្រឡប់មកវិញ/ការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុក	(២.៣២៦.២៣៧)	១.៤៧៤.៧៦៥
ពន្ធផ្សេងៗ	៧៦.០១៣	១៦៣.៤៥២
ចំណាយផ្សេងៗ	១៦៨.៨៣៩	៤៣៩.៥៥២
	២០.៣៤៧.៤០៦	២១.៦៣១.៣០៩

កំណត់ផែស្វ័យគម្រុះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២៦. ចំណូល/(ចំណាយ)ហិរញ្ញវត្ថុ - សុទ្ធ

	២០២១	២០២០
	លានរៀល	លានរៀល
ចំណូលហិរញ្ញវត្ថុ៖		
ចំណូលការប្រាក់ពីប្រាក់បញ្ញើនៅធនាគារ (ក)	៣.៨១០.៧៧៦	៤.១៣៣.៥០៨
ចំណេញពីការប្តូររូបិយវត្ថុរបស់ប្រាក់កម្ចី (គ)	៣៩.៥៣១.៣៦៧	-
ចំណូលការប្រាក់ពីការកត់ត្រាអប្បបរមាឥណទានផ្តល់ឱ្យបុគ្គលិកត្រលប់មកវិញ	៥៥.៣៤២	៣៧៣.៦១៦
	<u>៤៣.៣៩៧.៤៨៥</u>	<u>៤.៥០៧.១២៤</u>
ចំណាយហិរញ្ញវត្ថុ ៖		
ចំណាយការប្រាក់លើប្រាក់កម្ចី (ខ)	(១១.១៩៤.៤៤៦)	(១៣.៦២៤.៨១០)
ខាតពីការប្តូររូបិយវត្ថុរបស់ប្រាក់កម្ចី (គ)	-	(១៨.០៩១.១០៥)
ចំណាយការប្រាក់ពីការបូកបន្ថែមភាគលាភធានាត្រូវបង់	-	(១៤៧.២៩៣)
	<u>(១១.១៩៤.៤៤៦)</u>	<u>(៣១.៨៦៣.២០៨)</u>
ចំណូល/(ចំណាយ)ហិរញ្ញវត្ថុ - សុទ្ធ	<u><u>៣២.២០៣.០៣៩</u></u>	<u><u>(២៧.៣៥៦.០៨៤)</u></u>

- (ក) ចំណូលការប្រាក់គឺជាចំណូលពីគណនីប្រាក់បញ្ញើសន្សំ និងប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់ ដែលធ្វើនៅធនាគារក្នុងស្រុកក្នុងឆ្នាំ។
- (ខ) ចំណាយការប្រាក់គឺជាការប្រាក់លើប្រាក់កម្ចី ដែលទទួលបានពីក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ តាមរយៈប្រាក់កម្ចីដែលទទួលបានពី JICA និង JBIC។
- (គ) ក.ស.ស មានប្រាក់កម្ចីជាប្រាក់យើងជប៉ុន និងជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់១៦)។ ក.ស.ស ក៏មានប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លីនៅធនាគារ ជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកផងដែរ។ ដោយសារតែការឡើងចុះនៃតម្លៃប្រាក់រៀល ធៀបនឹងប្រាក់យើងជប៉ុន និងប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក បណ្តាលឱ្យមានការចំណេញ/ខាតជាសារវន្តពីការប្តូរអត្រារូបិយប័ណ្ណលើប្រាក់កម្ចី និងប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លីនៅធនាគារ។ អត្រារូបិយប័ណ្ណដែលត្រូវបានផ្សព្វផ្សាយដោយ ធនាគារជាតិ នៃកម្ពុជា គិតត្រឹមដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទរាយការណ៍។ ចំណេញពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណភាគច្រើន បណ្តាលមកពីការធ្លាក់ចុះនៃប្រាក់យើងជប៉ុន ធៀបទៅនឹងការិយបរិច្ឆេទមុនៗ។

	២០២១	២០២០	២០១៩
ប្រាក់យើង/ប្រាក់រៀល	៣៥,៥៩០	៣៩,២៧៥	៣៧,៦២០
ប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក/ប្រាក់រៀល	៤.០៧៤	៤.០៤៥	៤.០៧៥

កំពង់ផែស្វយ័តក្រុងព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

**២៧. ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល
(ក) ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល**

	២០២១	២០២០
	លាន់រៀល	លាន់រៀល
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលក្នុងឆ្នាំ	៧.៥៩៥.៥៤៩	១០.៧៤៨.៧១៣
ពន្ធពន្យារ	៩.៧៤២.៦៩៨	៣.៨៩១.៦៤០
និយ័តកម្មសម្រាប់ពន្ធក្នុងឆ្នាំនៃការិយបរិច្ឆេទមុន	-	៨៩២.២៧៤
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល	<u>១៧.៣៣៨.២៤៧</u>	<u>១៥.៥៣២.៦២៧</u>

(ខ) ការរៀនថ្នាក់ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ និងចំណេញគណនេយ្យ

	២០២១	២០២០
	លាន់រៀល	លាន់រៀល
ចំណេញគណនេយ្យមុនបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ	១១១.០៤៥.៦៣៧	៤២.១៤០.២២១
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល	២២.២០៩.១២៧	៨.៤២៨.០៤៤
(ចំណូលមិនជាប់អាករ)/ ចំណាយមិនអាចកាត់កង	(៤.៨៧០.៨៨០)	៦.២១២.៣០៩
	<u>១៧.៣៣៨.២៤៧</u>	<u>១៤.៦៤០.៣៥៣</u>
ការវាយតម្លៃពន្ធលើប្រាក់ចំណូលឡើងវិញដោយ អគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ	-	៨៩២.២៧៤
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល	<u>១៧.៣៣៨.២៤៧</u>	<u>១៥.៥៣២.៦២៧</u>

(*) យោងតាមច្បាប់សារពើពន្ធកម្ពុជា ក.ស.ស មានកាតព្វកិច្ចត្រូវបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលក្នុងអត្រា ២០%។

កំពង់ផែស្វយ័តក្រុងព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២៧. ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល (ត)
(គ) សមតុល្យពន្ធពន្យារ

	២០២១ លានរៀល	២០២០ លានរៀល
ពន្ធពន្យារទ្រព្យសកម្ម	១៩.១៦៧.៨៥៩	២២.៣៥៤.១១៨
បំណុលពន្ធពន្យារ	(៤៨.៥៨៦.៨៧៣)	(៤២.០៣០.៤៣៤)
បំណុលពន្ធពន្យារ-សុទ្ធ	(២៩.៤១៩.០១៤)	(១៩.៦៧៦.៣១៦)

បម្រែបម្រួលសមតុល្យពន្ធពន្យារ

	២០២១ លានរៀល	២០២០ លានរៀល
នៅថ្ងៃទី០១ ខែមករា	(១៩.៦៧៦.៣១៦)	(១៥.៧៨៤.៦៧៦)
កត់ត្រាជាបន្តក្នុងចំណេញ-ខាត	(៩.៧៤២.៦៩៨)	(៣.៨៩១.៦៤០)
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	(២៩.៤១៩.០១៤)	(១៩.៦៧៦.៣១៦)

(១) ពន្ធពន្យារទ្រព្យសកម្ម

	ភាគព្រឹត្តិការណ៍ ប្រយោជន៍ សោធននិវត្តន៍ លានរៀល	បន្ថែម ប្រាក់ច្រាន លានរៀល	សំវិធានធន លានរៀល	ចំណូលពន្យារ លានរៀល	ភាគព្រឹត្តិការណ៍ ទូទាត់ប្រាក់ ចំណាច់អតិថិ ភាពលានរៀល	សរុប លានរៀល
នៅថ្ងៃទី០១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០	១៦.៦១៤.៨១៣	២.២២៣.៣៨៥	៤០៣.៨៥៣	១.១៤៣.០៣៨	៥៣៧.២៤១	២០.៩២២.៣៣០
កត់ត្រាជាបន្តក្នុងចំណេញ-ខាត	៦៨១.៥៨០	២១២.៦៨០	២៨៨.០៤៥	(៣៥.១១២)	២៨៤.៥៥៥	១.៤៣១.៧៨៨
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	១៧.២៩៦.៣៩៣	២.៤៣៦.០៦៥	៦៩១.៨៩៨	១.១០៧.៩២៦	៨២១.៨៣៦	២២.៣៥៤.១១៨
នៅថ្ងៃទី០១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	១៧.២៩៦.៣៩៣	២.៤៣៦.០៦៥	៦៩១.៨៩៨	១.១០៧.៩២៦	៨២១.៨៣៦	២២.៣៥៤.១១៨
កត់ត្រាជាបន្តក្នុងចំណេញ-ខាត	៣៣៩.៨០៤	(២.៤៣៦.០៦៥)	(៤៦៥.២៤៦)	(១៨.៩៤៦)	(៦០៥.៨០៦)	(៣.១៨៦.២៥៩)
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	១៧.៦៣៦.១៩៧	-	២២៦.៦៥២	១.០៨៨.៩៨០	២១៦.០៣០	១៩.១៦៧.៨៥៩

កំណត់ផែស្វ័យភ័ក្ត្រព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

- ២៧. ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល (ត)
- (ត) សមតុល្យពន្ធពន្យារ (ត)
- (២) បំណុលពន្ធពន្យារ

**លេខសំនៀងពន្ធ
ពាន់រៀល**

នៅថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០	(៣៦.៧០៧.០០៦)
កត់ត្រាជាបន្តកក្កដាចំណេញ-ខាត	(៥.៣២៣.៤២៨)
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	(៤២.០៣០.៤៣៤)
នៅថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	(៤២.០៣០.៤៣៤)
កត់ត្រាជាបន្តកក្កដាចំណេញ-ខាត	(៦.៥៥៦.៤៣៩)
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	(៤៨.៥៨៦.៨៧៣)

(ឃ) បញ្ហាពន្ធធៀង

ពន្ធត្រូវបានគណនាតាមមូលដ្ឋានបំណកស្រាយពន្ធបច្ចុប្បន្ននៃបទប្បញ្ញត្តិពន្ធដារ ដែលបានអនុម័តរួចជាស្ថាពរ នាកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍។ គណៈគ្រប់គ្រងវាយតម្លៃអំពីស្ថានភាពដែលបានប្រកាសពន្ធ ជាមួយនឹងស្ថានភាពនៃបទប្បញ្ញត្តិ ពន្ធដារ។ ក្រុមហ៊ុនកត់ត្រាសំវិធានធនទៅតាមភាពសមស្រប អាស្រ័យទៅតាមមូលដ្ឋាននៃចំនួនប្រាក់ពន្ធ ដែលក្រុមហ៊ុនរំពឹងថា ត្រូវបង់ជូនអាជ្ញាធរពន្ធដារ។

ទោះបីជាយ៉ាងណាក៏ដោយ បទប្បញ្ញត្តិពន្ធទាំងនេះមានការប្រែប្រួលពីមួយគ្រាទៅមួយគ្រា ហើយការកំណត់ចុង ក្រោយលើចំនួនបំណុលពន្ធ នឹងធ្វើឡើងបន្ទាប់ពីមានការត្រួតពិនិត្យរបស់អាជ្ញាធរពន្ធដារ។ នៅពេលដែលលទ្ធផលពន្ធចុងក្រោយ មានភាពខុសគ្នាពីការកត់ត្រាដំបូង ភាពខុសគ្នានេះនឹងធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់ចំនួនបំណុលពន្ធ និងសមតុល្យទឹកប្រាក់ ក្នុង ការិយបរិច្ឆេទដែលការកំណត់ពន្ធនោះត្រូវបានធ្វើឡើង។

កំណត់ផែស្វយ័តក្រុមព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២៨. ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុន

(ក) ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនជាមូលដ្ឋាន (basic earnings per share)

ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនជាមូលដ្ឋាន ត្រូវបានគណនាដោយយកប្រាក់ចំណេញរបស់ម្ចាស់ភាគហ៊ុនរបស់ ក.ស.ស ចែកនឹងចំនួនភាគហ៊ុនធម្មតាមធ្យមដែលបានបោះផ្សាយក្នុងឆ្នាំ។

	២០២១	២០២០
ប្រាក់ចំណេញរបស់ភាគហ៊ុនិក (ពាន់រៀល)	៩៣.៧០៧.៣៩០	២៦.៦០៧.៥៩៤
ចំនួនភាគហ៊ុនមធ្យម	៨៥.៧៧១.៩៦៧	៨៥.៧៧១.៩៦៧
ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនជាមូលដ្ឋាន (រៀល)	១.០៩២,៥២	៣១០,២១

(ខ) ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនថយចុះ (diluted earnings per share)

ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនថយចុះ ត្រូវបានគណនាដោយកែប្រែចំនួនមធ្យមនៃភាគហ៊ុនធម្មតាដែលមាន ដោយសន្មតថាមានការផ្ទេរភាគហ៊ុនដែលមានសក្តានុពលទាំងអស់ទៅជាភាគហ៊ុនធម្មតា។ ក.ស.ស មិនមានភាគហ៊ុនដែលមានសក្តានុពលអាចផ្ទេរទៅជាភាគហ៊ុនធម្មតានោះទេ នាដំណាច់ឆ្នាំនេះ។ ដូចនេះ ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនថយចុះ គឺមានតម្លៃស្មើនឹងចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនជាមូលដ្ឋាន។

២៩. សាច់ប្រាក់បានពីប្រតិបត្តិការ

	កំណត់ សម្គាល់	២០២១ លានរៀល	២០២០ លានរៀល
ចំណេញមុនបង់ពន្ធ		១១១.០៤៥.៦៣៧	៤២.១៤០.២២១
<i>និយ័តកម្ម៖</i>			
រំលស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ និងរំលស់ទ្រព្យសកម្មអរូបី	២៤	៣៩.៩២២.៦៧៧	៣៧.៩៨៩.៥៥៦
ការថយចុះតម្លៃនៃគណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម (ចំណូល)/ចំណាយហិរញ្ញវត្ថុ - សុទ្ធ		(២.៣២៦.២៣៧)	១.៤៤០.២៣០
ចំណាយកាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍	២៦	(៣២.២០៣.០៣៩)	២៧.៣៥៦.០៨៤
កាតព្វកិច្ចការទូទាត់ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារ	២៣	៦.៣២៣.០០០	៦.២៨៤.០០០
រំលស់ឥណទានផ្តល់ឱ្យបុគ្គលិក		៣២៧.៧២៨	៦៥៥.៤៥៦
<i>បម្រែបម្រួលដើមទុនបង្វិល៖</i>			
សន្និធិ		(៣.៣៧១.៩៨៤)	(៥.៣៣៣.៧៦៧)
គណនីអតិថិជនពាណិជ្ជកម្ម និងគណនីអតិថិជនផ្សេងៗ		(៣.៧៦១.៦១៦)	១៣.០៦៧.៩០២
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ពាណិជ្ជកម្ម និងគណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ផ្សេងៗ		២២.១២៦.០៣៧	(២.២១១.៧៦៦)
កាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍បានបង់		(៤.៦២៣.៩៨៣)	(២.៨៧៦.០៩៤)
កាតព្វកិច្ចប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារ		(៦.៤៩៩.៩៥៧)	(១.៥៨៩.៥០៥)
ចំណូលពន្យារ		(៩៤.៧២៧)	(១៧៥.៥៦០)
សាច់ប្រាក់បានពីប្រតិបត្តិការ		១៣០.៣៣៤.៤៦៤	១១៩.៧៥៩.២៣៤

កំណត់ផែស្វយ័តក្រុមព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

២៩. សាច់ប្រាក់បានពីប្រតិបត្តិការ (ត)

ផ្នែកនេះបង្ហាញពីការរីករាលដាលសុទ្ធ និងបម្រែបម្រួលបំណុលសុទ្ធ ក្នុងឆ្នាំនីមួយៗដែលបានបង្ហាញ។

	២០២១	២០២០
	លានរៀល	លានរៀល
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល	២២.៤៦៨.៩២៩	៣០.៧៤១.០៧៥
ប្រាក់បញ្ញើនៅធនាគាររយៈពេលខ្លី	១០១.៣០៦.៦៨១	១០៤.៥២៧.១០៣
ប្រាក់កម្ចី	(៤៦៨.៩៨៦.៩៩៧)	(៥៣៩.៩៤៥.៨៣៣)
បំណុលសុទ្ធ	<u>(៣៤៥.២១១.៣៨៧)</u>	<u>(៤០៤.៦៧៧.៦៥៥)</u>
សាច់ប្រាក់ និងប្រាក់បញ្ញើនៅធនាគាររយៈពេលខ្លី	១២៣.៧៧៥.៦១០	១៣៥.២៦៨.១៧៨
បំណុលដុល - អត្រាការប្រាក់ថេរ	(៤៦៨.៩៨៦.៩៩៧)	(៥៣៩.៩៤៥.៨៣៣)
បំណុលសុទ្ធ	<u>(៣៤៥.២១១.៣៨៧)</u>	<u>(៤០៤.៦៧៧.៦៥៥)</u>

	ចំណុលពីសកម្មភាពហិរញ្ញប្បទាន			
	ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ		ហិរញ្ញប្បទាន	
	សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល លានរៀល	ប្រាក់បញ្ញើនៅធនាគាររយៈពេលខ្លី លានរៀល	ប្រាក់កម្ចី លានរៀល	សរុប លានរៀល
ចំណុលសុទ្ធនៅថ្ងៃទី០១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០	២៧.៧៨៩.៥៩៧	១២៩.៦១៥.៦១៨	(៥៤៣.៧០៤.២២៤)	(៣៨៦.២៩៩.០០៩)
លំហូរសាច់ប្រាក់	២.៩៥១.៤៧៨	(២៥.០៨៨.៥១៥)	៣៥.៥៧១.២៧៥	១៣.៤៣៤.២៣៨
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	(១៨.០៩១.១០៥)	(១៨.០៩១.១០៥)
បម្រែបម្រួលមិនមែនសាច់ប្រាក់ផ្សេងៗ (*)	-	-	(១៣.៧២១.៧៧៩)	(១៣.៧២១.៧៧៩)
ចំណុលសុទ្ធនៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	<u>៣០.៧៤១.០៧៥</u>	<u>១០៤.៥២៧.១០៣</u>	<u>(៥៣៩.៩៤៥.៨៣៣)</u>	<u>(៤០៤.៦៧៧.៦៥៥)</u>
ចំណុលសុទ្ធនៅថ្ងៃទី០១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	៣០.៧៤១.០៧៥	១០៤.៥២៧.១០៣	(៥៣៩.៩៤៥.៨៣៣)	(៤០៤.៦៧៧.៦៥៥)
លំហូរសាច់ប្រាក់	(៨.២៧២.១៤៦)	(៣.២២០.៤២២)	៤២.៦៧៨.៤៦៣	៣១.១៨៥.៨៩៥
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	៣៩.៥៣១.៣៦៧	៣៩.៥៣១.៣៦៧
បម្រែបម្រួលមិនមែនសាច់ប្រាក់ផ្សេងៗ (*)	-	-	(១១.២៥០.៩៩៤)	(១១.២៥០.៩៩៤)
ចំណុលសុទ្ធនៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	<u>២២.៤៦៨.៩២៩</u>	<u>១០១.៣០៦.៦៨១</u>	<u>(៤៦៨.៩៨៦.៩៩៧)</u>	<u>(៣៤៥.២១១.៣៨៧)</u>

(*) បម្រែបម្រួលមិនមែនសាច់ប្រាក់ផ្សេងៗ រួមមាន ចំណាយបង្កការប្រាក់ ដែលត្រូវបានបង្ហាញជាលំហូរសាច់ប្រាក់ប្រតិបត្តិការក្នុងរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់នៅពេលបានបង់។

កំណត់ផែស្វយ័តក្រុមព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

៣០. ប្រតិបត្តិការនាគីពាក់ព័ន្ធ

ក.ស.ស ស្ថិតក្រោមការគ្រប់គ្រងផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុដោយក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ និងស្ថិតនៅក្រោមការគ្រប់គ្រងផ្នែកបច្ចេកទេសដោយក្រសួងសាធារណការ និងដឹកជញ្ជូន។ ប្រតិបត្តិការជាមួយក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ និងក្រសួងសាធារណការ និងដឹកជញ្ជូន ត្រូវបានចាត់ទុកថាជាការពាក់ព័ន្ធ។

(ក) សមតុល្យនាគីពាក់ព័ន្ធ

(i) ទឹកប្រាក់ជំពាក់ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
ប្រាក់កម្ចីពី៖		
MoEF – (JICA)	១៩៨.៣០០.៨១៩	២៣២.២៥៦.០៦៤
MoEF – (JBIC)	២៧០.៦៨៦.១៧៨	៣០៧.៦៨៩.៧៦៩
	<u>៤៦៨.៩៨៦.៩៩៧</u>	<u>៥៣៩.៩៤៥.៨៣៣</u>

(ii) ទឹកប្រាក់ត្រូវទារពីក្រសួងសាធារណការ និងដឹកជញ្ជូន

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
បុរេប្រទានទៅឱ្យក្រសួងសាធារណការ និងដឹកជញ្ជូន	<u>១.២២១.៣០៣</u>	<u>៤.៧៥៤.៤២៥</u>

(ខ) ប្រតិបត្តិការនាគីពាក់ព័ន្ធ

	២០២១	២០២០
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល
ចំណាយការប្រាក់លើប្រាក់កម្ចីពីក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ (កំណត់សម្គាល់ ២៦(ខ))	<u>១១.១៩៤.៤៤៦</u>	<u>១៣.៦២៤.៨១០</u>

កំពង់ផែស្វយ័តក្រុងព្រះសីហនុ

**កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១**

៣០. ប្រតិបត្តិការតាមតំណាង (ត)
(គ) ការទូទាត់ជូនគណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ
 ការទូទាត់ជូនគណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំ មានដូចខាងក្រោម៖

	<u>២០២១</u> <u>លានរៀល</u>	<u>២០២០</u> <u>លានរៀល</u>
ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល		
កម្រៃ និងចំណាយពាក់ព័ន្ធផ្សេងៗ	១.៣៩៦.៨០០	១.៥៨៦.៤០០
បុគ្គលិកថ្នាក់គ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ		
ប្រាក់បៀវត្សរ៍ និងចំណាយផ្សេងៗ	៣.០៦៣.៤៩៥	២.៣៩៧.៩៦៤
ចំណាយអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍ (*)	<u>២៤៥.៧១៨</u>	<u>២៣០.៥៣៩</u>

បុគ្គលិកថ្នាក់គ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ រួមមានអគ្គនាយក និងនាយកប្រតិបត្តិ ដែលជាអ្នកសម្រេចចិត្តជាយុទ្ធសាស្ត្រ លើការដឹកនាំ លើផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ និងប្រតិបត្តិការរបស់ ក.ស.ស ។

(*) គម្រោងអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍ ត្រូវបានដាក់ឱ្យប្រតិបត្តិក្នុងអង្គភាពទាំងមូល ក្នុងនោះបុគ្គលិកថ្នាក់គ្រប់គ្រងសំខាន់ៗក៏មានសិទ្ធិទទួលបានគម្រោងអត្ថប្រយោជន៍នេះ ដូចគ្នានឹងបុគ្គលិក ក.ស.ស ដទៃទៀតដែរ។

៣១. កិច្ចសន្យា

គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ក.ស.ស មានកិច្ចសន្យាទាក់ទងនឹងចំណាយដើមទុនដែលមិនទាន់ទូទាត់ចំនួន ៨២១.៤១៦ លានរៀល (ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០ ៖ ចំនួន ៩១៨.៣៧១ លានរៀល) សម្រាប់ការទិញសេវាកម្មសាងសង់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ។